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Της Πάφου
Αδεσμευτος

Ε. Λοϊζίδης
Μπορεί κάποιες ξενοδοχειακές μονάδες να ήταν 
υπερπλήρεις το τριήμερο του Κατακλυσμού στην 
Πάφο, ωστόσο η κατάσταση «δεν σώζεται»…

Σελ. 04

Σ. Στεφάνου
Να αξιοποιηθεί χαλίτικη γη για προγράμματα στέ-
γασης νέων ζευγαριών και να υπάρξουν αντικίνη-
τρα για την αδρανούσα ακίνητη ιδιοκτησία…

Σελ. 04

Χ. Πιττοκοπίτης

Θα ισχύσει ο πράσινος τρυγητός σε όλα τα αμπέ-
λια, καθώς εγκρίθηκε το σχέδιο από την Ευρωπα-
ϊκή Επιτροπή…

Σελ. 05

www.cosmosnews.com.cy

Σελ. 07

Που θα λειτουργήσουν εκλογικά 
κέντρα για τις σημερινές εκλογές 
του ΔΗΣΥ Πάφου και ποιοι διεκδι-
κούν τις θέσεις στη νέα Επαρχια-
κή ηγεσία του κόμματος…

Κολυμβητήριο

Παραλίες

Αραχνιάζει το Κολυμβητήριο Γεροσκήπου, 
το οποίο παραμένει κλειστό εδώ και ένα 
χρόνο περιμένοντας να βρεθεί κονδύλι για 
την επαναλειτουργία του…

Σελ. 07

Απονεμήθηκαν οι Γαλάζιες σημαίες. Σε 
ποιες παραλίες της Πάφου εξασφαλίστη-
καν. Στην πρώτη θέση, μαζί με Μάλτα και 
Λουξεμβούργο, η Κύπρος για την καθαρό-
τητα των νερών κολύμβησης…

Σελ. 14

Φωνάζουν με ΟΚΥπΥ στη Γεροσκήπου…
Τι ζητούν και τι θα μπορούσε να γίνει με το Ιατρικό Κέντρο «Χριστόφορος Χατζηλαμπρή»

Η δήλωση του εκπροσώπου του ΟΚΥπΥ, ότι θα στελεχώνεται με ένα γιατρό τέσσερις ημέρες την 
εβδομάδα, πυροδότησε τις ισχυρές αντιδράσεις του Δημοτικού Συμβουλίου Γεροσκήπου, καθώς 
ισχυρίζονται ότι οι σχεδιασμοί προέβλεπαν την λειτουργία του με πολύ περισσότερους γιατρούς.
Ποια όμως είναι η αλήθεια και ποια θα μπορούσε να είναι η καλύτερη λύση για να προσφέρει 
πραγματικά το ιατρικό Κέντρο;

Σελ. 06

Η πρώτη  ολοήμερη  επ ίσκεψη  του  Προέδρου  στην  Πάφο

Η Γυμνάστρια που συνέδεσε το 
όνομά της με τη ρυθμική στην 
Πάφο, μιλά για το όμορφο 
Ολυμπιακό άθλημα, πώς μπορεί 
κανείς να ασχοληθεί με αυτό 
και για τα πολλά οφέλη από την 
ενασχόληση με αυτό…

Σελ. 16

Δ. Ιακώβου

ΣΕΛ. 
03

Λύνεται ο γόρδιος δεσμός για τον δρόμο αεροδρομίου - τουριστικής περιοχής… 

Καλά τα νέα από τη συνάντηση του Προέδρου της Δημοκρατίας με το Εμπορικό και Βιομηχανικό Επιμελητή-
ριο (ΕΒΕ) Πάφου, την πρώτη από την ανάληψη των καθηκόντων του.
Ο πρόεδρος της Δημοκρατίας διαβεβαίωσε τον επιχειρηματικό κόσμο της Πάφου, ότι εντός Ιουνίου αναμένε-
ται η τελική έκθεση της Υπηρεσίας Περιβάλλοντος για την νέα όδευση του δρόμου αεροδρομίου - τουριστι-
κής περιοχής, ενώ το θέμα με τον δρόμο Τάφοι των Βασιλέων - Πέγεια θα τεθεί για λήψη αποφάσεων στην 
επόμενη συνεδρίαση του Υπουργικού Συμβουλίου…

Σελ. 06

Προεδρικές διαβεβαιώσεις στο ΕΒΕ 

Συνέντευξη

Με μπαράζ εγκαινίων
Ο πρόεδρος της Δημοκρατίας, κατέθεσε τον 

θεμέλιο λίθο του ΑΒU Mediteranneo και τέλε-
σε τα εγκαίνια του προπονητικού Κέντρου της 
Pafos fc, ενώ είχαμε και την Ιδρυτική Συνέλευ-
ση του Δικτύου Πόλεων και Πανεπιστημίων…

Πολύ γεμάτη ήταν η εβδομάδα που πέρασε 
για την Πάφο και αμέσως μετά το τριήμερο του 
Κατακλυσμού, με την πρώτη επίσημη επίσκεψη 
του Προέδρου της Δημοκρατίας Νίκου Χριστο-
δουλίδη την Τετάρτη, για την τελετή κατάθεσης 
του θεμέλιου λίθου του Αμερικανικού Πανεπι-
στημίου της Βηρυτού Mediteranneo στους Χα-
ρουπόμυλους.Με μπαλωματικές λύσεις προσπαθεί ο Ο-

ΚΥπΥ να καλύψει την υποστελέχωση και τα 
κενά στο ΤΑΕΠ Πάφου για να βγαίνουν οι 
τρεις βάρδιες με δύο γιατρούς…

Σελ. 05

Τσοκκάς VS Λιασίδης
Μάχη για την γραμματεία μεταξύ 
Τσοκκά και Λιασίδη
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Γιώργος Σαξατέ

Η Πάφος αλλάζει για να χρησιμοποιήσουμε και το 
σλόγκαν του δημάρχου Πάφου Φαίδωνα Φαίδω-

νος και σίγουρα θα αλλάξει ακόμα περισσότερο. 
Άλλαξε πρόσωπο σουλουπώθηκε το εμπορικό της κέ-
ντρο, εξωραΐστηκε και καθάρισε εν πολλοίς, αλλά άλ-
λαξε και νοοτροπία η τοπική αρχή όσο αφορά τους νό-
μους και τις αρχές.
Φέτος μάλιστα ευελπιστούμε ότι επιτευχθεί και ο στό-
χος της λειτουργίας πανεπιστημιακών σχολών στην 
πόλη μας με ότι αυτό συνεπάγεται.
Μήπως όμως ήρθε η ώρα να αμολήσουμε λίγο το γκάζι 
και να κάνουμε ένα απολογισμό;
Τι πετύχαμε μέχρι τώρα και τι κάνουμε για να το αξιο-
ποιήσουμε, καθώς εάν συνεχιστεί αυτή η ξέφρενη πο-
ρεία έργων κινδυνεύουμε να χάσουμε την ουσία και 
απλά να μην μπορούμε να κεφαλαιοποιήσουμε τα κέρ-
δη που σαφέστατα είχαμε μέχρι σήμερα. Να έχουμε 
έργα τα οποία θα παραμείνουν αναξιοποίητα και αφη-
μένα στο έλεος του χρόνου.
Πέρα από αυτό θα πρέπει να δώσουμε έμφαση και στη 
αλλαγή της νοοτροπίας, τόσο των δημοτών, όσο και της 
δημοτικής αρχής σε κάποια θέματα, αλλιώς η Πάφος, 
θα αλλάξει απλά πρόσωπο και θα παραμείνει στις ίδιες 
εμμονές και την ίδια κακή νοοτροπία.
Κάποιος είπε ότι η Πάφος είναι αδιαμφισβήτητα η κα-
λύτερη πόλη της Κύπρου, αλλά έχει ένα κακό. Κατοι-
κείται από Παφίτες, θέλοντας να καταδείξει προφανώς 
την άσχημη νοοτροπία μας.
Ποια είναι αυτή; Ας το σκεφτεί ο καθένας ξεχωριστά 
γιατί όλοι έχουμε και καλά και κακά.
Το ίδιο οφείλει να κάνει και έχει υποχρέωση να το κά-
νει και ο δήμαρχος.
Γιατί αυτή η πόλη δεν είναι απλά δρόμοι, και κτίρια. Εί-
ναι πάνω απ’ όλα άνθρωποι και αν δεν αλλάξουν οι άν-
θρωποι η πόλη δεν πρόκειται να αλλάξει.
“Ο τόπος εν ο άδρωπος” κύριε δήμαρχε.
Η άνθρωποι της Πάφου λοιπόν μπορεί να έχουν χίλια 
κακά, αλλά αγαπούν τον τόπο τους και έχουν ανθρω-
πιά, ένας από αυτούς άλλωστε είστε κι’ εσείς.
Εμείς λοιπόν δεν θα σας χαϊδέψουμε τ’ αυτιά. 
Σας κατηγορούν ότι έχετε χάσει τον άνθρωπο, ότι δεν 
ακούτε και δεν στέκεστε δίπλα στους δημότες, οι οποί-
οι περιμένουν κάποια κατανόηση για να συμμορφω-
θούν ή ακόμα να πουν τι δική τους άποψη την οποία 
δεν λαμβάνετε υπόψη.
Και δεν εννοούμε σε θέματα κραυγαλέων παρανομιών 
όπου ο νόμος πρέπει να εφαρμόζεται για όλους.
Σίγουρα η έγνοια σας είναι να βοηθηθεί η πόλη μας 
και αυτό είναι δύσκολο και επίπονο. Μην χάσετε όμως 
στην πορεία τον άνθρωπο…

Μην χαθούμε…

Παραπολιτικά
Σχόλια, σφήνες Σάτιρα και 
μικρές ειδήσεις, από την 
επικαιρότητα δοσμένα με 
χιούμορ και καυστική κρι-
τική από τους συντάκτες 
του Αδέσμευτου...

ΣΕΛΙΔΕΣ 8,10&11

Αθλητικά
Την πρώτη μεταγραφή ανα-
κοίνωσε η Πάφος fc. Πρό-
κειται για Βραζιλιάνο πολυ-
θεσίτη, ο οποίος αποκτή-
θηκε με τη μορφή δανει-
σμού από την Κρουζέιρο.

ΣΕΛΙΔΑ 24

Πολιτισμός
Ιστορίες και θέματα που 
αναδεικνύουν την ιστορία, 
την παράδοση και τον πο-
λιτισμό της επαρχίας μας 
και όλη η πολιτιστική κίνη-
ση της Πάφου… 

ΣΕΛΙΔΑ 15

Επικαιρότητα
Το Ιατρικό Κέντρο Γεροσκή-
που «Χριστόφορος Χατζηλα-
μπρής», έχει ολοκληρωθεί με 
καθυστέρηση ενός περίπου 
χρόνου και ήδη σήμερα στε-
γάζει το Μαστογραφικό Κέ-

ντρο.
ΣΕΛΙΔΑ 6

Επικαιρότητα
Επτά εκλογικά κέντρα θα λει-
τουργήσουν για τις σημερινές 
εκλογές του ΔΗΣΥ Πάφου για 
την νέα Επαρχιακή ηγεσία του 
κόμματος.

ΣΕΛΙΔΑ  7

Αυτοκίνητο
Όλα τα νέα για τους φίλους 
του μηχανοκίνητου αθλητι-
σμού από τον συνεργάτη μας 
Γιώργο Παντελίδη…

ΣΕΛΙΔΑ 22

Αγγελίες
Αγγελίες εργασίας και ανακοι-
νώσεις που μπορεί να σας εν-
διαφέρουν σε ένα δισέλιδο...

   
ΣΕΛΙΔΕΣ 20-21

ΣΑΝ
     ΣΗΜΕΡΑ...

1877-Ιδρύεται ο Ελληνικός Ερυθρός Σταυρός, με πρω-
τοβουλία της βασίλισσας Όλγας και πρώτο πρόεδρο 
τον Μάρκο Ρενιέρη.

1915-Ιδρύεται το Σώμα Ελληνίδων Προσκόπων, το ο-
ποίο αργότερα θα μετονομαστεί σε Σώμα Ελληνίδων 
Οδηγών.

1944-Οι Γερμανοί στο πυρπολημένο Δίστομο.
Οι Ναζί κατακτητές καταστρέφουν το Δίστομο και σκο-
τώνουν 218 κατοίκους του.

1947-Το πρώτο αυτοκίνητο της SAAB (1945)

Η SAAB παράγει το πρώτο της αυτοκίνητο.

1956-Λυκαβηττός
Η κυβέρνηση Καραμανλή αποφασίζει την τουριστική α-
ξιοποίηση του Λυκαβηττού, με την κατασκευή τελεφε-
ρίκ και πολυτελούς αναψυκτηρίου.

1967-Λήγει ο Πόλεμος των Έξι Ημερών, με θρίαμβο 
των Ισραηλινών επί των Αράβων. 
Οι Ισραηλινοί κατακτούν τη Λωρίδα της Γάζας, τη χερ-
σόνησο του Σινά, τη Δυτική Όχθη του Ιορδάνη ποτα-
μού, την ανατολική Ιερουσαλήμ και τα Υψίπεδα του 
Γκολάν.
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“Η διαφήμιση 
είναι τυπωμένες 

πωλήσεις”

Daniel Starch
Διαφημιστής

ΙΟΥΝΙΟΥ
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ΔΙΑΝΥΚΤΕΡΕΥΟΝΤΑ ΦΑΡΜΑΚΕΙΑ ΠΑΦΟΥ

Εφημερ εύ ον τες Οδ ον τίατρ οι 
Οι Εφημερεύοντες Οδοντίατροι Πάφου για το Σαββατοκύριακο είναι:

ΣΑΒΒΑΤΟ 10/06/2023-ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ ΝΤΙΑ TΗΛ 99470828
ΚΥΡΙΑΚΗ 11/06/2023-ΑΡΓΥΡΟΥ ΑΝΤΩΝΗΣ  ΤΗΛ 99148466

Χρήσιμα Τηλέφωνα

ΑΣΤΥΝΟΜΙΑΠΑΦΟΥ  26806060
ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟΠΑΦΟΥ  26803100
ΠΡΩΤΕΣΒΟΗΘΕΙΕΣ  26803145
ΠΥΡΟΣΒΕΣΤΙΚΗΠΑΦΟΥ  26806272
ΥΔΑΤΟΠΡΟΜΗΘΕΙΑ 26943045/99603622
ΑΗΚΠΑΦΟΣ  26206000
ΑΗΚΒΛΑΒΕΣ  1800
ΑΤΗΚΒΛΑΒΕΣ  80000197
ΑΡΧΗΓΕΙΟΑΣΤΥΝΟΜΙΑΣ 22808080
ΑΝΑΦΟΡΑΔΑΣΙΚΩΝΠΥΡΚΑΓΙΩΝ 26422641
ΕΚΤΑΚΤΗΑΝΑΓΚΗ  12-199
ΔΗΜΟΣΠΑΦΟΥ  26822270
ΔΗΜΟΣΓΕΡΟΣΚΗΠΟΥ  26962324

ΔΗΜΟΣΠΟΛΕΩΣ  26321321
ΔΗΜΟΣΠΕΓΕΙΑΣ  26621244
ΠΟΛΕΟΔΟΜΙΑΠΑΦΟΥ  26811580
ΓΡΑΜΜΗΤΟΥΠΟΛΙΤΗ  1460
ΒΙΑΣΤΗΝΟΙΚΟΓΕΝΕΙΑ 1440
ΚΕΝΤΡΟΔΗΛΗΤΗΡΙΑΣΕΩΝ 1401
ΣΥΝΔ.ΚΑΡΚΙΝΟΠΑΘΩΝ&ΦΙΛΩΝ 26819268
ΑΜΕΣΗΑΝΤΑΠΟΚΡΙΣΗΝΑΡΚΩΤΙΚΑ 1410
ΔΙΚΑΣΤΗΡΙΟΠΑΦΟΥ  26306385
ΕΠΑΡΧΙΑΚΗΔΙΟΙΚΗΣΗ  26801101
ΑΕΡΟΔΡΟΜΙΑΚΥΠΡΟΥ  77778833
ΠΟΛΙΤΙΚΗΑΜΥΝΑ  26818470
ΓΡΑΦΕΙΟΕΥΗΜΕΡΙΑΣ  26821602

Αθλιότητα στην παραλία του Κόλπου 
των Κοραλλίων 
Πρόστιμο χάδι σε ιδιοκτήτη έπαυλης που αδειάζει 
την πισίνα στην παραλία

Σήμερα, 10 Ιουνίου, είναι του Ιερομάρτυρος Τιμο-
θέου επισκόπου Προύσσης και των Μαρτύρων Αλε-
ξάνδρου και Αντωνίνης.

Σ την πιο διάσημη παραλία της Πάφου τον περί-
φημο Κόλπο των Κοραλλίων, ασυνείδητος ιδιο-

κτήτης έπαυλης, αδειάζει την πισίνα συστηματικά 
όπως καταγγέλλουν επισκέπτες και διαπίστωσαν 
λειτουργοί του Δήμου. Από την μεγάλη ποσότητα 
νερού που διοχετεύτηκε δημιουργήθηκαν ρήγματα 
στον χωματόδρομο και το ρυάκι που σχηματίστηκε 
παρέσυρε χώματα στην παραλία μετατρέποντας 
την σε βάλτο. Το σημείο που κατέληξε το νερό της 
πισίνας και τα χώματα παρουσιάζει τραγική εικόνα 
ενώ άλλαξε και το χρώμα της θάλασσας με την τε-
ράστια κηλίδα λάσπης. 
Στα μέσα κοινωνικής δικτύωσης κυκλοφόρησαν βί-
ντεο και φωτογραφίες που δείχνουν αγωγό από τον 
οποίο τρέχει μεγάλη ποσότητα νερού το οποίο ξε-
κινά από την έπαυλη διασχίζει τον χωμάτινο δρόμο 
τον οποίο κατέστρεψε και καταλήγει στην παραλία. 
Ο Δήμαρχος Πέγειας επιβεβαίωσε ότι υπηρεσιακοί 
του Δήμου που ενημερώθηκαν για την καταγγελία 

διαπίστωσαν ότι πρόκειται για νερό από την πισίνα 
της έπαυλης την οποία ο ιδιοκτήτης άδειασε. 

Δεν πρόκειται για λύματα είπε ο κ. Λάμπρου, όμως 
η διοχέτευση του backwach από τις πισίνες στην 
θάλασσα απαγορεύεται και γι’ αυτό επιβλήθηκε 
πρόστιμο. 
Ο Δήμος Πέγειας επέβαλε πρόστιμο στον ιδιοκτήτη 
της έπαυλης ύψους 85 ευρώ όπως προβλέπει η σχε-
τική νομοθεσία. 
Παράλληλα ενημερώθηκε το Τμήμα Περιβάλλοντος 
το οποίο μπορεί να επιβάλλει πρόστιμο μέχρι 4.000 
ευρώ. Λειτουργοί της Υπηρεσίας Περιβάλλοντος 
επισκέφθηκαν την Πέμπτη την περιοχή μαζί με λει-
τουργούς του Δήμου και επιβεβαίωσαν ότι αδειάζει 
το νερό της πισίνας στην παραλία. Βρήκαν μάλιστα 
και τον σχετικό αγωγό. 
Η υπηρεσία περιβάλλοντος επέβαλε πρόστιμο 200 
ευρώ προκαλώντας την αντίδραση του Δήμου ο 
οποίος χαρακτήρισε το πρόστιμο χάδι. 

10/6/23 ΣΑββΑΤΟ Ταλιώτου Μαρία Αλεξάνδρου Παπάγου 57 Round about Τε-

χνικής Σχολής προς RIO CINEMA Πάφος 26910276 26932950

11/6/23 ΚυρΙΑΚΗ Γκλάρα Κωνσταντίνου Ιωάννα Λεωφ. Ελλάδος 11 

Στο ύψος εκκλησίας Απ. Πέτρου & Παύλου Πάφος 26100292  97743242

12/6/23 ΔΕυΤΕρΑ Χατζηβασίλη Σύλια Αρχ. Μακαρίου Γ, 106, Κατ. 1 

Δίπλα από Υπεραγορά Παπαντωνίου Γεροσκήπου 26222210 97966006

13/6/23  ΤρΙΤΗ Ηρακλέους Μαίρη Ακαμαντίδος 31 Α   800 μέτρα από το Time 

Out προς την Χλώρακα, απέναντι από Τρ. Κύπρου 26947629 99107608

14/6/23 ΤΕΤΑρΤΗ Νικολαϊδου Κωνσταντία Γωνία Νίκου Νικολαϊδη και Γεωργί-

ου Χ. Ιωαννίδη κατ. 5 Elysia Park,  Pafilia Πάφος 26935642 26933793

14/6/23 ΤΕΤΑρΤΗ Χατζηχαραλάμπους Δώρα Λεωφ Ελλάδος 104 Έναντι πάρκου 

Δασούδι, μεταξύ LIDL και ΣΚΛΑΒΕΝΙΤΗ Πάφος 26822627 70008181

15/6/23 ΠΕμΠΤΗ Μενελάου Μενέλαος Αρχ. Μακαρίου Γ’ 12 Εναντι βενζιναδι-

κου  Agip, διπλα από Papantoniou Bakeries Γεροσκήπου 26812121 99813985

16/6/23 ΠΑρΑΣΚΕυΗ  Ευθυμίου Κλεονίκη Ανθυπολοχαγού Γεωργίου Σάββα 43, 

Κατ. 2 Συντεχνιακό Φαρμακείο ΠΕΟ. Δίπλα από ταβέρνα 7, Άη Γιώργηδες 

Γεροσκήπου 26934224 26934224
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Μπαράζ εγκαινίων
Ο πρόεδρος της Δημοκρατίας, κατέθεσε τον θεμέλιο λίθο του ΑΒU Mediteranneo 
και τέλεσε τα εγκαίνια του προπονητικού Κέντρου της Pafos fc, ενώ είχαμε και την 
Ιδρυτική Συνέλευση του Δικτύου Πόλεων και Πανεπιστημίων…

Π ολύ γεμάτη ήταν η εβδομάδα που πέ-
ρασε για την Πάφο και αμέσως μετά 
το τριήμερο του Κατακλυσμού, με 

την πρώτη επίσημη επίσκεψη του Προέδρου 
της Δημοκρατίας Νίκου Χριστοδουλίδη την 
Τετάρτη, για την τελετή κατάθεσης του θεμέ-
λιου λίθου του Αμερικανικού Πανεπιστημίου 
της Βηρυτού Mediteranneo στους Χαρουπό-
μυλους.
Ο Πρόεδρος της Δημοκρατίας, αμέσως μετά 
την κατάθεση του θεμέλιου λίθου είχε συνά-
ντηση με τα μέλη του ΕΒΕ Πάφου και το από-
γευμα τέλεσε τα εγκαίνια του Προπονητικού 
Κέντρου της Pafos fc, “Νάσος Κωνσταντίνου”.
Στην τελετή κατάθεσης του θεμέλιου λίθου 
του ΑΒU Mediteranneo, παρέστησαν και ο 
τέως Πρόεδρος της Δημοκρατίας Νίκος Ανα-
στασιάδης, ο Πρόεδρος του Συμβουλίου των 
Επιτρόπων του AUB Philip. S. Khoury και άλλα 
μέλη του Συμβουλίου, ο Πρόεδρος του Πανε-
πιστημίου Fadlo R. Khuri, η Υπουργός Υγείας 
Πόπη Κανάρη, ο Κυβερνητικός Εκπρόσωπος 
Κωνσταντίνος Λετυμπιώτης, ο Δήμαρχος Πά-
φου Φαίδωνας Φαίδωνος, οι βουλευτές και 
οι Δήμαρχοι της Επαρχίας και πολλοί άλλοι 
επίσημοι. 
Στην τελετή θα παρέστησαν επίσης τα μέλη 
των αντιπροσωπειών των Πανεπιστημίων και 
των Τοπικών Αρχών της περιοχής που φιλοξε-
νήθηκαν στην πόλη μας από τον Δήμο Πάφου 
στο πλαίσιο της πρώτης, ιδρυτικής συνάντη-
σης του Περιφερειακού Δικτύου Πανεπιστη-
μίων και Πόλεων που πραγματοποιήθηκε 
την προηγούμενη μέρα στο Pafos Innovation 
Center.

Αξίζει να σημειωθεί ότι το AUB-Mediterraneo 
θα αρχίσει τη λειτουργία του τον Σεπτέμβριο 
του τρέχοντος έτους στις υπερσύγχρονες 
εγκαταστάσεις του Pafos Innovation Center, 
μέχρι να ολοκληρωθεί η δική του πανεπιστη-
μιούπολη, με τις παρακάτω σχολές και προ-
γράμματα:
Σχολή Τεχνών και Επιστημών, η οποία θα 
προσφέρει:
Πτυχίο στις Πολιτικές Επιστήμες, τη Φιλοσο-
φία και τα Οικονομικά, Πληροφορικής και 
Υπολογιστών και πτυχείο στη Ψυχολογία.
Σχολή Μηχανικών και Αρχιτεκτονικής, η οποία 
θα προσφέρει:
Πτυχίο στη Βιομηχανική Μηχανική και Μετα-

πτυχιακό στη Διοίκηση Μηχανικής.
Διοίκηση Επιχειρήσεων-School of Business, η 
οποία θα προσφέρει:
Πτυχίο στη Διοίκηση Επιχειρήσεων και Μετα-
πτυχιακό στο Business Analytics.

Εγκαίνια
Το απόγευμα της Τετάρτης, ο Πρόεδρος της 
Δημοκρατίας Νίκος Χριστοδουλίδης, εγκαι-
νίασε το προπονητικό κέντρο της Πάφος fc, 
που στο εξής θα φέρει το όνομα του αδικοχα-
μένου συμπολίτη μας Νάσου Κωνσταντίνου, 
που είχε περάσει από την ομάδα της Πάφου.
Μαζί με τον Πρόεδρο της Κυπριακής Δημο-

κρατίας, ήταν και οι γονείς του Νάσου, Νίκος 
και Αθηνούλα). 
Το προπονητικό αυτό κέντρο θα έχει το όνομα 
του αδικοχαμένου Κύπριου φίλου του ΠΑΟΚ, 
Νάσου Κωνσταντίνου, που είχε πέσει θύμα 
της τυφλής οπαδικής βίας και υπήρξε παίκτης 
της Πάφου και ομάδων της περιοχής.
Πρόκειται για ένα πλήρως ανακαινισμένο 
και υπερσύγχρονη προπονητικό κέντρο που 
θα προσφέρει όλες όσα απαιτούνται για την 
προετοιμασία των ποδοσφαιριστών, που σί-
γουρα θα συμβάλει στην πρόοδο του αθλή-
ματος και την καλύτερη προετοιμασία των 
ποδοσφαιριστών της ομάδας και των ακαδη-
μιών της.

Κάτι που σχολιάστηκε αρνητικά, ήταν οι ηχη-
ρές απουσίες τόσο του προέδρου του Κυ-
πριακού Οργανισμού Αθλητισμού Ανδρέα 

Μιχαηλίδη, όσο και αυτή του προέδρου της 
Κυπριακής Ομοσπονδίας Ποδοσφαίρου Γιώρ-
γου Κούμα.

Πανεπιστημιακός κόμβος η Πάφος
Το απόγευμα της προηγούμενη ημέρας, 
πραγματοποιήθηκε η Ιδρυτική Συνέλευση 
του Regional Network of Universities and 
Cities, στο οποίο συμμετέχουν πανεπιστήμια 
από την Κύπρο και την ευρύτερη περιοχή της 
Ανατολικής Μεσογείου και Μέσης Ανατολής, 
με την υποστήριξη των Τοπικών Αρχών των 
πόλεων τους. 
Στη Συνέλευση που πραγματοποιήθηκε στο 
Pafos Innovation Center, έλαβαν μέρος ως 
ιδρυτικά μέλη το Αμερικανικό Πανεπιστή-
μιο της Βηρυτού, το Πανεπιστήμιο της Αλε-
ξάνδρειας, το Πανεπιστήμιο της Ιορδανίας, 
το Πανεπιστήμιο Birzeit της Παλαιστίνης, το 
Αριστοτέλειο Πανεπιστήμιο Θεσσαλονίκης 
και το Τεχνολογικό Πανεπιστήμιο Κύπρου. 
Το Πανεπιστήμιο Νεάπολις Πάφου συμμε-
τέχει με το καθεστώς του συνεργαζομένου 
εταίρου. 
Αξίζει να σημειωθεί ότι ο συνολικός πληθυ-
σμός των πόλεων που συμμετέχουν στο Δί-

κτυο είναι 13 περίπου εκατομμύρια, ενώ στα 
πανεπιστήμια φοιτούν συνολικά 325.000 πε-
ρίπου φοιτητές. 
Στην ομιλία του ο Δήμαρχος Πάφου κ. Φαί-
δωνας Φαίδωνος τόνισε ότι το Δίκτυο ανα-
λαμβάνει ένα μεγαλεπήβολο έργο αφού με 
την ίδρυσή του στοχεύει να αποτελέσει έναν 
ενεργό σύνδεσμο συνεργασίας για την προ-
ώθηση της εκπαίδευσης, της επιχειρηματικό-
τητας και της καινοτομίας. Τα πανεπιστήμια, 
επισήμανε, χρειάζονται τις Τοπικές Αρχές 
ώστε να παράγουν έργο και να ευδοκιμούν 

οικονομικά, κοινωνικά και πολιτιστικά. Απευ-
θυνόμενος στους εκπροσώπους των ιδρυτι-
κών μελών του Δικτύου, εξέφρασε τις ευχα-
ριστίες του για την εκτίμηση και εμπιστοσύνη 
που επέδειξαν στον Δήμο Πάφου και για το 
εξαίρετο πνεύμα συνεργασίας τους. 
Στη συνέχεια απηύθυναν σύντομο χαιρετι-
σμό αντιπρόσωποι των ιδρυτικών μελών του 
Δικτύου. 
 Ο Πρόεδρος του Πανεπιστημίου της Ιορδανί-
ας κ. Nathir Obeidat εξέφρασε την πεποίθηση 
ότι το Δίκτυο θα καλλιεργεί την επικοινωνία 
και τη συνεργασία μεταξύ των μελών του για 
την αποτελεσματική αντιμετώπιση των πιε-
στικών και σύνθετων προκλήσεων που αντι-
μετωπίζει η ευρύτερη περιοχή μας.
Στο πλαίσιο της Συνέλευσης παρουσιάστηκε 
και εγκρίθηκε η Ιδρυτική Διακήρυξη του Δι-
κτύου ενώ καθορίστηκε πλαίσιο όσον αφορά 
την δομή του δικτύου και τους τομείς ενδι-
αφέροντος στους οποίους θα εστιαστούν οι 
άμεσες δράσεις του κατά το 2023
Η Ιδρυτική Συνέλευση του Δικτύου ολοκλη-
ρώθηκε με την υπογραφή της Ιδρυτικής Δια-
κήρυξης από τους επικεφαλής των αντιπρο-
σωπειών των συμβαλλόμενων μελών.  

Αξίζει να σημειωθεί ότι το AUB-
Mediterraneo θα αρχίσει τη 
λειτουργία του τον Σεπτέμβριο 
του τρέχοντος έτους στις 
υπερσύγχρονες εγκαταστάσεις 
του Pafos Innovation Center, 
μέχρι να ολοκληρωθεί η δική του 
πανεπιστημιούπολη.



“Αδέσμευτος” 10 Ιουνίου 2023Σελίδα 04 ε π ι κ α ι ρ ό τ η τ α

  Ριπές
Τα πλαστικά πνίγουν 
θάλασσες και ποταμούς 

Κ άθε μέρα, το ισοδύναμο περισσότερων 
από 2.000 απορριμματοφόρων γεμάτων 
πλαστικό απορρίπτεται στους ωκεανούς, 

τα ποτάμια και τις λίμνες. Με-
λέτη δείχνει ότι η πλαστική 
ρύπανση μπορεί να μειωθεί 
κατά 80% έως το 2040, εάν 
η ανθρωπότητα ενεργήσει 
τώρα, αναφέρει ο ΓΓ του ΟΗΕ, 
Αντόνιο Γκουτέρες στο μή-
νυμά του για την Παγκόσμια 
Ημέρα Περιβάλλοντος. 
Φέτος, το μήνυμα της Παγκό-
σμιας Ημέρας Περιβάλλο-
ντος η οποία εορτάζεται στις 

5 Ιουνίου, ήταν η καταπολέμηση της πλαστικής 
ρύπανσης.  Ο κ. Γκουτέρες, στο μήνυμά του, κα-
λεί την ανθρωπότητα να συνεργαστεί, για να κα-
ταπολεμήσουμε «τον εθισμό μας» στην χρήση 
πλαστικών αντικειμένων. «Πρέπει να εργαστού-
με ως ένα, κυβερνήσεις, εταιρείες και καταναλω-
τές, για να νικήσουμε τον εθισμό μας στα πλα-
στικά, να υπερασπιστούμε τη μηδενική σπατάλη 
και να οικοδομήσουμε μια πραγματικά κυκλική 
οικονομία», αναφέρει. Κάθε χρόνο, σημειώνει, 
πάνω από 400 εκατομμύρια τόνοι πλαστικού πα-
ράγονται παγκοσμίως, το ένα τρίτο των οποίων 
χρησιμοποιείται μόνο μία φορά, ενώ καθημερι-
νά, το ισοδύναμο πάνω από 2.000 απορριμμα-
τοφόρων γεμάτων πλαστικό απορρίπτεται στους 
ωκεανούς, τα ποτάμια και τις λίμνες. Σημείωσε 
ότι τα μικροπλαστικά βρίσκουν το δρόμο τους 
στο φαγητό που τρώμε, στο νερό που πίνουμε, 
ακόμη και στον αέρα που αναπνέουμε. Αναφέρο-
ντας ότι, το πλαστικό κατασκευάζεται από ορυ-
κτά καύσιμα, σημειώνει ότι, «όσο περισσότερο 
πλαστικό παράγουμε, τόσο περισσότερα ορυκτά 
καύσιμα καίμε και τόσο χειρότερη κάνουμε την 
κλιματική κρίση». 
Ο ΓΓ του ΟΗΕ είπε όμως, ότι υπάρχουν λύσεις, και 
ανέφερε ότι πέρσι η παγκόσμια κοινότητα άρχι-
σε να διαπραγματεύεται μια νομικά δεσμευτι-
κή συμφωνία για τον τερματισμό της πλαστικής 
ρύπανσης. «Αυτό είναι ένα πολλά υποσχόμενο 
πρώτο βήμα, αλλά χρειαζόμαστε όλους να συ-
στρατευθούν», είπε, τονίζοντας ότι μια νέα έκθε-
ση από το Περιβαλλοντικό Πρόγραμμα του ΟΗΕ 
(UNEP) δείχνει ότι η πλαστική ρύπανση μπορεί 
να μειωθεί κατά 80% ως το 2040, «αν ενεργήσου-
με τώρα», για επαναχρησιμοποίηση, ανακύκλω-
ση, επαναπροσανατολισμό και διαφοροποίηση 
μακριά από τα πλαστικά. 
Δεν είναι όμως μόνον τα πλαστικά που πνίγουν 
τις θάλασσες και τα ποτάμια. Είναι κάθε είδους 
απόβλητα που με τον πιο εύκολο τρόπο διοχε-
τεύονται σε ρέματα. 
Ανήμερα της παγκόσμιας ημέρας περιβάλλοντος 
στον Κόλπο των Κοραλλίων ιδιοκτήτης έπαυλης 
άδειασε την πισίνα στην θάλασσα αδιαφορώ-
ντας για τις επιπτώσεις. Η τοπική αρχή κινητοποι-
ήθηκε μετά από καταγγελίες επισκεπτών επιβε-
βαίωσε την αυθαιρεσία και επέβαλε πρόστιμα 85 
ευρώ όπως προβλέπει η σχετική νομοθεσία. 
Παράλληλα όμως, κατάγγειλε την υπόθεση στην 
Υπηρεσία Περιβάλλοντος λειτουργός της οποία 
επισκέφθηκε την περιοχή και παρότι είχε το δι-
καίωμα να επιβάλλει πρόστιμα μέχρι 4.000 ευρώ 
επέβαλε 200 ευρώ. 
Αυτό το ποσόν όμως είναι φανερό ότι δεν είναι 
αποτρεπτικό. Αν ο ιδιοκτήτης άδειαζε με βυτιο-
φόρο την πισίνα το κόστος θα ήταν μεγαλύτερο. 
Είναι ανάγκη οι αρμόδιες αρχές να επιδεικνύουν 
αυστηρότητα για τέτοιου είδους υποθέσεις και 
οι ποινές που επιβάλλουν να είναι παραδειγμα-
τικές.

Γράφει
ο Κώστας Νάνος

Αρχισυντάκτης
του “Ράδιο Cosmos”

Μ πορεί κάποιες ξενο-
δοχειακές μονάδες να 
ήταν υπερπλήρεις το 

τριήμερο του Κατακλυσμού στην 
επαρχία Πάφου, ωστόσο η κατά-
σταση «δεν σώζεται», υποστηρί-
ζει ο Πρόεδρος του Συνδέσμου 
Ξενοδόχων Πάφου Ευριπίδης Λο-
ϊζίδης. 
Σε δηλώσεις του στο ΚΥΠΕ ο κ. Λο-
ϊζίδης, ανέφερε πως υπάρχει με-
γάλη διαθεσιμότητα σε κάποιες 
ξενοδοχειακές μονάδες και ότι ο 
Μάιος κατέγραψε ένα πολύ καλό 
ξεκίνημα, «ωστόσο δεν έκλεισε 
ικανοποιητικά». 
Σημείωσε πως οι πληρότητες 
του Μαΐου στην Πάφο κυμάνθη-

καν στο 70%- 75%. Αναφέρθη-
κε στα ψηλά λειτουργικά έξοδα, 
λέγοντας ότι πολλά ξενοδοχεία 
«έχουν φορτωθεί με τεράστια 
χρέη». «Ναι μεν τα έσοδα έχουν 
φτάσει τα περσινά, όμως τα έξο-
δα είναι πολλαπλάσια συν οι τό-

κοι αποπληρωμής των δανείων 
που έχουν διπλασιαστεί», δήλω-
σε ο κ. Λοϊζίδης. 
Ανέφερε πως μπορεί το 2023 να 
φαίνεται καλύτερο, ωστόσο οι 
ξενοδόχοι έχουν να αντιμετωπί-
σουν τις πολύ μεγάλες προκλή-

σεις των μεγάλων εξόδων που 
έχουν συσσωρευτεί τα τελευταία 
χρόνια. 
Όσον αφορά στον Ιούνιο, ο κ. Λο-
ϊζίδης ανέφερε πως υπάρχουν 
κρατήσεις, αλλά σημείωσε ότι 
γενικά ο μήνας αυτός «δεν είναι 
μήνας με μεγάλη ζήτηση για τον 
τουρισμό». 
Οι περισσότερες κρατήσεις προ-
έρχονται από την Βρετανική αγο-
ρά, αλλά καταγράφονται κρατή-
σεις και από Πολωνία και Ισραήλ. 
Σε καλά επίπεδα κινήθηκαν τα κέ-
ντρα αναψυχής στις τουριστικές 
περιοχές. 
Ιδιαίτερα στην Κάτω Πάφο δεν 
έπεφτε καρφίτσα.  

Οικονομική ένεση το τριήμερο 
του Κατακλυσμού  
Σε ψηλά επίπεδα οι πληρότητες σε κέντρα αναψυχής και 
τουριστικά καταλύματα… 

Η απουσία ολοκληρωμένου στεγαστικού 
προγράμματος από το κράτος αλλά 
και οι πολιτικές που προωθήθηκαν με 

την πώληση χρυσών διαβατηρίων και ανέγερ-
ση πολυτελών κατοικιών και πύργων οδήγησε 
στην κατακόρυφη αύξηση των ενοικίων και την 
ακινήτων. Επιπρόσθετα η αύξηση του κόστους 
των υλικών και της ανέγερσης νέων κατοικιών 
κατέστησε όνειρο απατηλό την απόκτηση ιδι-
όκτητης στέγης για νέα ζευγάρια. 
Αυτά είναι ορισμένα από τα συμπεράσματα 
του ΑΚΕΛ που προέκυψαν από την εκστρατεία 
για την στέγη. 
Μιλώντας στο Radiocosmos o Γ.Γ του ΑΚΕΛ 
Στέφανος Στεφάνου, με αφορμή και την ημε-
ρίδα που διοργανώθηκε στην Πάφο το βράδυ 
της Τρίτης, σημείωσε πως οι τιμές των ακινή-
των και των ενοικίων δεν έφθασαν στα ύψη 
μόνον στην Λεμεσό και την Λευκωσία ή την 
Πάφο αλλά παγκύπρια. 
Οι προτάσεις του ΑΚΕΛ είπε ο κ. Στεφάνου, 
αφορούν την μακροπρόθεσμη αντιμετώπιση 
του προβλήματος αλλά και βραχυπρόθεσμα. 
Ως παράδειγμα για την Πάφο, ανέφερε ότι 
διαπιστώνεται ότι 1500 υδρομετρητές είναι 
αδρανής που σημαίνει ότι αυτά τα υποστατι-

κά δεν κατοικούνται ενώ άλλοι περίπου 3.500 
υδρομετρητές έχουν πολύ μικρή κατανάλωση 
νερού. 
Αυτά τα υποστατικά πρόσθεσε θα μπορούσαν 
να αξιοποιηθούν καλύτερα. 
Παράλληλα είπε μπορεί να αξιοποιηθεί χαλί-
τικη γη για προγράμματα στέγασης νέων ζευ-
γαριών και να υπάρξουν αντικίνητρα για την 
αδρανούσα ακίνητη ιδιοκτησία. Αυτό όπως 
είπε αφορά μεγάλους ιδιοκτήτες ακινήτων και 
εταιρίες. 

Μέτρα 
Ο κ. Στεφάνου σημείωσε πως στην αντίληψη 
του ΑΚΕΛ το βασικό που πρέπει να γίνει είναι 
να συγκροτηθεί μια ολοκληρωμένη και στο-
χευμένη κρατική στεγαστική πολιτική, η οποία 
θα έχει ως βασικό στόχο να αποκαταστήσει 
την πρόσβαση στην στέγη για όλα τα μικρομε-
σαία στρώματα της κοινωνίας. 
Επιπρόσθετα ο κ. Στεφάνου είπε πως είναι 
πάρα πολύ σημαντικό να δημιουργηθεί ένας 
κρατικός φορέας για τη στέγαση που να καθο-
ρίζει, όπως είπε, τους στρατηγικούς στόχους 
και τους σχεδιασμούς, να συντονίζει τα δια-
φορετικά Υπουργεία και υπηρεσίες που ασχο-

λούνται με τα ζητήματα στέγασης, να ελέγχει 
και να πιέζει έτσι ώστε τα διάφορα στεγαστικά 
σχέδια και προγράμματα να υλοποιούνται με 
ταχύτητα. Είπε ακόμη πως είναι πολύ σημα-
ντικό να αξιοποιηθούν οι δύο οργανισμοί που 
δημιουργήθηκαν τη δεκαετία του 1980 για το 
θέμα της στέγασης, του Οργανισμού Ανάπτυ-
ξης Γης, ο οποίος στη δική τους αντίληψη μπο-
ρεί και πρέπει να αναδομηθεί και να γίνει ο κε-
ντρικός φορέας στεγαστικής πολιτικής, αλλά 
και ο Οργανισμός Χρηματοδότησης Στέγης, ο 
οποίος πρέπει να πάψει να λειτουργεί ως τρά-
πεζα και να επανέλθει στον ρόλο και τον σκο-
πό για τον οποίο είχε δημιουργηθεί, δηλαδή, 
όπως εξήγησε, να χρηματοδοτήσει τη στέγη 
των μικρομεσαίων νοικοκυριών. 
Περαιτέρω, ο ΓΓ του ΑΚΕΛ είπε πως έχουν 
εντοπίσει κάποια άλλα ζητήματα που αφο-
ρούν στην στέγη, όπως η χρηματοδότηση και 
οι εκποιήσεις. Γενικά, συνέχισε, «έχουμε ένα 
ολοκληρωμένο σχέδιο, το οποίο έχουμε προ-
βάλει και το οποίο θα συζητήσουμε την ερ-
χόμενη εβδομάδα με τον καθ’ ύλην αρμόδιο 
Υπουργό, που είναι ο Υπουργός Εσωτερικών, 
ακριβώς για να επιδιώξουμε και να πιέσουμε 
να δοθούν λύσεις».  

Όνειρο απατηλό η απόκτηση 
στέγης και στην Πάφο 
Τι προτάσεις καταθέτει το ΑΚΕΛ 

Η αύξηση του κόστους 
των υλικών και της 
ανέγερσης νέων 
κατοικιών κατέστησε 
όνειρο απατηλό την 
απόκτηση ιδιόκτητης 
στέγης για νέα ζευγάρια.



Μ ε μπαλωματικές λύσεις προσπα-
θεί ο ΟΚΥπΥ να καλύψει την υπο-
στελέχωση και τα κενά στο ΤΑΕΠ 

Πάφου για να βγαίνουν οι τρεις βάρδιες με 
δύο γιατρούς. Τα όσα διαδραματίστηκαν το 
περασμένο τριήμερο επιβεβαίωσαν το πρω-
τοσέλιδο του Αδέσμευτου» της περασμένης 
εβδομάδας στο οποίο αναφερόταν ότι το κό-
μπος έφτασε στο χτένι για το ΤΑΕΠ. 
Συγκεκριμένα για τη Δευτέρα επιστρατεύτη-
καν δύο γιατροί από το Νοσοκομείο της Πό-
λης Χρυσοχούς για να καλύψουν την βάρδια. 
Για όλη την εβδομάδα το πρόγραμμα εργασί-
ας προβλέπει προσθήκη και γιατρών από την 
Πόλη Χρυσοχούς. 
Οι διευθετήσεις αυτές και η παράκαμψη της 
διευθύντριας του ΤΑΕΠ προκάλεσαν αντιδρά-
σεις των γιατρών του ΤΑΕΠ και της ΠΑΣΥΚ. 
Την Τρίτη, ήταν στην Πάφο ο περιφερειακός 
διευθυντής του ΟΚΥπΥ Χρίστος Νικολάου ο 

οποίος προσπάθησε να κατευνάσει τα πνεύ-
ματα και να εκτονώσει την κατάσταση. Ο κ. 
Νικολάου ανέλαβε την ευθύνη για το πρό-
γραμμα εργασίας που διαμορφώθηκε την 
Δευτέρα σημειώνοντας ότι δεν θα μπορούσε 
να μείνει χωρίς γιατρούς το ΤΑΕΠ. 
Με γιατρούς από την Πόλη Χρυσοχούς και 
αγορά υπηρεσιών από γιατρούς που υπηρέ-
τησαν στο ΤΑΕΠ θα καλυφθούν οι ανάγκες 
είπε ο κ. Νικολάου, μέχρι να ολοκληρωθούν 
οι προσλήψεις των 4 γιατρών που χρειάζεται 
το ΤΑΕΠ. 

Ευθύνες 
Παράνομα και παράτυπα δόθηκε το πρό-

γραμμα από τον ΟΚΥΠΥ για τη λειτουργία 
του ΤΑΕΠ στο νοσοκομείο Πάφου, κατάγγει-
λε ο πρόεδρος της ΠΑΣΥΚΙ Σωτήρης Κούμας. 
Σε δηλώσεις στο Radiocosmos ο κ. Κούμας, 
έκανε λόγο για αυταρχικές πολιτικές από 
μέρους του οργανισμού και για μπαλωματι-
κές λύσεις που δείχνουν ελλιπή οργάνωση. 
Ο κ. Κούμας κατάγγειλε ότι ο ΟΚΥΠΥ πήρε 
δυο γιατρούς από το νοσοκομείο της Πόλης 
Χρυσοχούς για να εξυπηρετήσουν τη βρα-
δινή βάρδια στο ΤΑΕΠ Πάφου, οι οποίοι μό-
λις είχαν βγει από βάρδια. Μάλιστα, είπε, 
σε μήνυμα που στάληκε τις προηγούμενες 
μέρες για να ερωτηθούν οι γιατροί, ο ΟΚΥ-
ΠΥ είχε πάρει αρνητική απάντηση, ωστόσο 

επανήλθε και ουσιαστικά διέταξε τους για-
τρούς να καλύψουν το ΤΑΕΠ Πάφου. Πρό-
σθεσε επίσης ότι το πρόγραμμα όπως το 
έχει εκδώσει ο ΟΚΥΠΥ δεν έχει ισχύ, καθώς 
η έκδοση του αποτελεί ιατρική πράξη και 
αρμόδια είναι η διευθύντρια του ΤΑΕΠ Πά-
φου.

Ράβε ξήλωνε 
Το πρόβλημα της υποστελέχωσης σε ιατρικό 
και νοσηλευτικό στο ΤΑΕΠ μεγεθύνεται το-
νίζει ο Βουλευτής του ΑΚΕΛ Βαλεντίνος Φα-
κοντής. Δυστυχώς, προσθέτει το Υπουργείο 
Υγείας, αντί να προχωρήσει στη λήψη ου-
σιαστικών μέτρων επιχειρεί με μπαλωματι-
κές λύσεις να κρύψει για ακόμη μία φορά 
το πρόβλημα κάτω από το χαλί. «Ξηλώνει» 
το Νοσοκομείο Πόλης Χρυσοχούς για να κα-
λύψει προσωρινά μέρος των αναγκών στο 
ΤΑΕΠ Πάφου. Πρόκειται όπως επισημαίνει 
για απαράδεκτη διαχείριση, η οποία απο-
βαίνει σε βάρος των ασθενών της επαρχίας 
Πάφου. Καλεί τέλος  το Υπουργείο Υγείας 
και τον ΟΚΥΠΥ όπως δώσουν λύσεις σήμε-
ρα, καθώς ο κίνδυνος για απώλεια ανθρώ-
πινων ζωών είναι δυστυχώς όπως αναφέρει 
ορατός. Ανάλογες παρεμβάσεις σχετικά με 
το ΤΑΕΠ έγιναν και από τους υπόλοιπους 
Βουλευτές της Πάφου. Σε παρέμβαση του 
επίσης ο Δήμαρχος Πάφου Φαίδωνας Φαί-
δωνος διατύπωσε ερωτηματικά για την κα-
τάσταση στα ΤΑΕΠ διατυπώνοντας υποψίες 
περί ιδιωτικών συμφερόντων. 
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Την επικαιρότητα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Απέλπιδες προσπάθειες να μην κλείσει
Με γιατρούς από την Πόλη Χρυσοχούς βγαίνει η νυχτερινή βάρδια 
στο ΤΑΕΠ στο Γ.Ν  Πάφου…

Τα όσα διαδραματίστηκαν 
το περασμένο τριήμερο 
επιβεβαίωσαν το πρωτοσέλιδο 
του Αδέσμευτου» της 
περασμένης εβδομάδας στο 
οποίο αναφερόταν ότι το 
κόμπος έφτασε στο χτένι για 
το ΤΑΕΠ. 

Πράσινος τρυγητός σε όλα τα αμπέλια
Εγκρίθηκε το σχέδιο από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή 

Σπάει το αδιέξοδο σχετικά με τα 
σταφύλια που θα έμεναν φέτος 

αδιάθετα καθώς η Ε.Ε υιοθέτησε 
το σχέδιο που κατέθεσε το Υπουρ-
γείο Γεωργίας για την επέκταση το 
πράσινου τρυγητού και για αμπε-
λουργούς που συμμετείχαν στο 
σχέδιο την περασμένη χρονιά. Αυτή 
η εξέλιξη ανακουφίζει τους Αμπε-

λουργούς οι οποίοι θα έχουν την 
ευκαιρία για πράσινο τρυγητό και 
παράλληλα θα αυξηθούν οι  πιέσεις 
στα οινοποιεία να δεσμευτούν για 
τις ποσότητες που θα παραλάβουν. 
Με αυτό τον τρόπο αναμένεται να 
πετύχουν και οι αμπελουργοί καλύ-
τερες τιμές παραλαβής των σταφυ-
λιών τους.

Ευχαριστίες Χ. Πιττοκοπίτη
Σε ανακοίνωση του ο γραμματέας 
της ΠΕΚ Χαράλαμπος Πιττοκοπίτης 
να εκφράζει ευχαριστίες και συγ-
χαίρει τον Υπουργό Γεωργίας κύ-
ριο Πέτρο Ξενοφώντος για το θετι-
κό αποτέλεσμα των προσπαθειών 
προς στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή για 
τη συμπερίληψη στο σχέδιο για τον 
πράσινο τρυγητό και των αμπελώ-
νων που συμμετείχαν στο σχέδιο 
και την περσινή χρονιά 2022. 

Οι μεγάλες ποσότητες κρασιών οι 
οποίες μένουν αδιάθετες κυρίως 
στα μεγάλα οινοποιία του τόπου η 
οποία οφείλεται στη μειωμένη κα-
τανάλωση κρασιών τα προηγούμε-
να χρόνια λόγω κορωνοϊού αλλά 

και της υπέρ παραγωγής σταφυ-
λιών τον περασμένο χρόνο, κατέ-
στησαν την επέκταση του πράσινου 
τρυγητού την φετινή χρονιά μο-
νόδρομο για διασφάλιση τουλάχι-
στον ενός υποφερτού εισοδήματος 

για τους αμπελουργούς μας ώστε 
να μπορέσουν να ζήσουν τις οικο-
γένειες τους και να μπορέσουν να 
μείνουν στο επάγγελμα. Παράλλη-
λα σημειώνει καλούμε τη κυβέρνη-
ση όπως ετοιμάσει το συντομότερο 
δυνατό, σε συνεργασία με όλους 
τους εμπλεκόμενους φορείς και 
τους αμπελουργούς, ένα ολοκλη-
ρωμένο στρατηγικό σχεδιασμό για 
οριστική αντιμετώπιση του αμπε-
λουργικού προβλήματος, το οποίο 
ταλανίζει για δεκαετίες χιλιάδες 
αγροτικές οικογένειες. 
Τέλος σημειώνω με ικανοποίη-
ση ότι η σημερινή Πολιτική ηγεσία 
του Υπουργείου Γεωργίας έχει να 
επιδείξει σε πολύ σύντομο χρονι-
κό διάστημα, σημαντικό έργο στή-
ριξης του πρωτογενούς  τομέα και 
της υπαίθρου γενικότερα του τό-
που μας.

Αυτή η εξέλιξη ανακουφίζει 
τους Αμπελουργούς 
οι οποίοι θα έχουν την 
ευκαιρία για πράσινο 
τρυγητό και παράλληλα θα 
αυξηθούν οι  πιέσεις στα 
οινοποιεία να δεσμευτούν 
για τις ποσότητες που θα 
παραλάβουν. 
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Τ ο Ιατρικό Κέντρο Γεροσκήπου «Χριστό-
φορος Χατζηλαμπρής», έχει ολοκλη-
ρωθεί με καθυστέρηση ενός περίπου 

χρόνου και ήδη σήμερα στεγάζει το Μαστο-
γραφικό Κέντρο, το οποίο, σύμφωνα με όσες 
το επισκέφθηκαν λειτουργεί υποδειγματικά.
Όλες οι γυναίκες της Πάφου, μπορούν πλέον 
να κλείνουν το ραντεβού τους και να επισκέ-
πτονται το Κέντρο χωρίς να υπόκεινται στην 
ταλαιπωρία της μετάβασής τους σε άλλη 
πόλη και το κυριότερο να μπορούν να εξα-
σφαλίσουν εύκολα και γρήγορα, το πολυπό-
θητο ραντεβού.
Ο εκπρόσωπος τύπου του ΟΚΥπΥ, δήλωσε 
μάλιστα ότι το Ιατρικό Κέντρο θα στελεχωθεί 
σύντομα και με ένα γιατρό ο οποίος θα το 
επισκέπτεται τέσσερις ημέρες την εβδομά-
δα. Αυτό πυροδότησε τις ισχυρές αντιδρά-
σεις του Δημοτικού Συμβουλίου Γεροσκή-
που, καθώς ισχυρίζονται ότι οι σχεδιασμοί 
προέβλεπαν την λειτουργία του με πολύ πε-
ρισσότερους γιατρούς.
Ο δημαρχεύων Γεροσκήπου Κυριάκος Χατζη-
βασίλης προειδοποίησε μάλιστα ότι ο  Δήμος 
Γεροσκήπου θα αντιδράσει έντονα σε περί-
πτωση που δεν αξιοποιηθεί από τον ΟΚΥπΥ 
το Ιατρικό Κέντρο Γεροσκήπου. 
Ο κ. Χατζηβασίλης ισχυρίστηκε ότι η δέσμευ-

ση του ΟΚΥπΥ, ήταν ότι θα τοποθετούνταν 
δύο γενικοί γιατροί, οδοντίατρος, παιδία-
τρος, ψυχολόγος και ιατρικοί επισκέπτες.
Στο ίδιο μήκος κύματος και ο δημοτικός σύμ-
βουλος Αντώνης Τρακκίδης δήλωσε ότι ο Δή-
μος θα διεκδικήσει με δυναμικό τρόπο την 
αξιοποίηση του Ιατρικού Κέντρου.

Η άλλη άποψη
Όλα αυτά βέβαια την ώρα που ο ΟΚΥπΥ, προ-

σπαθεί απεγνωσμένα να βρει τέσσερις για-
τρούς για να στελεχώσει το Τμήμα Ατυχη-
μάτων και Επειγόντων Περιστατικών του 
Γενικού Νοσοκομείου Πάφου, την ώρα που 
όλοι μιλούν για την ενίσχυση των κρατικών 
νοσηλευτηρίων ώστε να μπορούν αν αντα-
γωνιστούν τα ιδιωτικά μετά την αυτονόμη-
σή τους.
Μήπως λοιπόν η προσέγγιση αυτή του Δή-
μου Γεροσκήπου, είναι λανθασμένοι καθώς, 

ακόμα και στην περίπτωση που ικανοποι-
ηθούν τα αιτήματά τους το Ιατρικό Κέντρο 
ελάχιστα θα προσφέρει και απλά θα αποδυ-
ναμωθεί περαιτέρω το Γενικό Νοσοκομείο 
Πάφου. 
Μια καλή ιδέα πάντως θα ήταν η μεταφο-
ρά κάποιων αυτόνομων κλινικών στο Ιατρικό 
Κέντρο Γεροσκήπου όπως για παράδειγμα η 
Οδοντιατρική, ή το Εμβολιαστικό Κέντρο.
Με τον τρόπο αυτό το Γενικό Νοσοκομείο Πά-
φου θα αποσυμφορηθεί από την κίνηση των 
ασθενών και της τροχαίας και θα απελευθε-
ρωθούν χώροι στους οποίους θα μπορούν 
να επεκταθούν άλλα τμήματα ή κλινικές.
Πό την άλλη το Ιατρικό Κέντρο Γεροσκήπου 
θα προσφέρει ουσιαστικές και ολοκληρωμέ-
νες ιατρικές υπηρεσίες, γιατί ποιο το όφελος 
εάν οι κάτοικοι της περιοχής επισκέπτονται 
τους γιατρούς στο ιατρικό Κέντρο Γεροσκή-
που απλά για να τους παραπέμψουν στο Γε-
νικό Νοσοκομείο Πάφου; 
Καλό θα ήταν λοιπόν το Δημοτικό Συμβού-
λιο Γεροσκήπου το οποίο θα συνεδριάσει 
την ερχόμενη Τρίτη και θα ασχοληθεί με το 
θέμα, να μελετήσει προσεκτικά όλα τα ενδε-
χόμενα και πράξη το καλύτερο για την υγεία 
τόσο των δημοτών του όσο και των κατοίκων 
της ευρύτερης περιοχής.

Φωνάζουν με ΟΚΥπΥ στη Γεροσκήπου…
Τι ζητούν και τι θα μπορούσε να γίνει με το Ιατρικό Κέντρο 
«Χριστόφορος Χατζηλαμπρή»

Καλά τα νέα από τη συνάντηση του Προέδρου της 
Δημοκρατίας με το Εμπορικό και Βιομηχανικό 

Επιμελητήριο (ΕΒΕ) Πάφου, την πρώτη από την ανά-
ληψη των καθηκόντων του.
Ο πρόεδρος της Δημοκρατίας διαβεβαίωσε τον επι-
χειρηματικό κόσμο της Πάφου, ότι εντός Ιουνίου ανα-
μένεται η τελική έκθεση της Υπηρεσίας Περιβάλλο-
ντος για την νέα όδευση του δρόμου αεροδρομίου 
- τουριστικής περιοχής, ενώ το θέμα με τον δρόμο Τά-
φοι των Βασιλέων - Πέγεια θα τεθεί για λήψη απο-
φάσεων στην επόμενη συνεδρίαση του Υπουργικού 
Συμβουλίου. 
Σε ό,τι αφορά στην Μαρίνα, αναμένεται η προκήρυ-
ξη διαγωνισμού για την πρόσληψη συμβούλων τον 
Ιούλιο. 
Συζητήθηκε, επίσης, η πρόοδος των έργων της πρώ-
της φάσης στον αυτοκινητόδρομο Πάφου - Πόλης 
Χρυσοχούς και η ολοκλήρωση των σχεδιασμών για 
την δεύτερη φάση του έργου.
Τα μηνύματα που στάλθηκαν από τον πρόεδρο της 
Δημοκρατίας είναι θετικά και αυτό που χρειάζεται εί-
ναι η συνεχής παρακολούθηση και επαγρύπνηση των 

φορέων της επαρχίας μας ώστε να τηρούνται τα χρο-
νοδιαγράμματα και οι όποιες υποσχέσεις.

Ικανοποίηση 
Ως την πιο παραγωγική συνάντηση που έγινε ως τώρα 
στο ΕΒΕ Πάφου χαρακτήρισε την συνάντηση χθες με 
τον πρόεδρο  Χριστοδουλίδη, ο πρόεδρος του επιμε-
λητηρίου Γιώργος Μάης. Όπως ανέφερε το πρωί στο 
ράδιο κόσμος ενώπιον του  ΠτΔ είχαν τεθεί συγκεκρι-
μένα θέματα για τα οποία όπως διαφάνηκε ο πρόε-
δρος είχε εργαστεί και σύντομα θα υπάρξουν αποτε-
λέσματα. 
Σύμφωνα με τον κ Μάη εντός Ιουνίου αναμένεται η 
τελική έκθεση της υπηρεσίας περιβάλλοντος για τη 
νέα όδευση του δρόμου αεροδρομίου τουριστικής 
περιοχής, την επόμενη εβδομάδα θα τεθεί ενώπιον 
του υπουργικού συμβουλίου το θέμα του παραλια-
κού δρόμου της Λεωφόρου Τάφοι των Βασιλέων Κόλ-
που των Κοραλλίων, εντός Ιουλίου προκηρύσσεται ο 
διαγωνισμός για πρόσληψη συμβούλων για τη Μαρί-
να Πάφου ενώ  επιβεβαιώθηκε  για άλλη μια φορά η 
πολιτική βούληση  για τη δεύτερη φάση του αυτοκι-
νητόδρομου Πάφου –Πόλεως Χρυσοχούς. 

Προεδρικές διαβεβαιώσεις 
στο ΕΒΕ Πάφου...
Λύνεται ο γόρδιος δεσμός για τον δρόμο 
αεροδρομίου - τουριστικής περιοχής…
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Αραχνιάζει το στολίδι
Το Κολυμβητήριο Γεροσκήπου παραμένει κλειστό εδώ και ένα χρόνο 
περιμένοντας να βρεθεί κονδύλι για την επαναλειτουργία του…

Τ ραγική ειρωνεία, την ώρα που τελούνταν τα 
εγκαίνια του ανακαινισμένου προπονητικού 
κέντρου “Νάσος Κωνσταντίνου” της Pafos FC 

και ο Πρόεδρος της Δημοκρατίας μιλούσε για τις 
αθλητικές υποδομές, μερικές δεκάδες μέτρα από 
εκεί το κολυμβητήριο της Γεροσκήπου το οποίο είχε 
χαρακτηριστεί ως ένα πολύ σημαντικό έργο υποδο-
μής, παραμένει για περίπου 1 χρόνο κλειστό λόγω 
βλάβης στην στεγανότητα της δεξαμενής. 
Αξίζει να σημειωθεί, ότι για την επιδιόρθωση και 
συντήρηση του κολυμβητηρίου απαιτείται κονδύλι 
περίπου 350.000 ευρώ. Σχολιάζοντας την στασιμό-
τητα που επικρατεί στο θέμα του κολυμβητηρίου ο 
Δημοτικός Σύμβουλος Αντώνης Τρακκίδης ανέφερε 
ότι η ευθύνη βαραίνει τον ΚΟΑ από τον οποίο ο Δή-
μος ζήτησε να καλύψει το κόστος. 
Δυστυχώς πρόσθεσε, μέχρι τώρα δεν ανταποκρί-
θηκε. Το θέμα του κολυμβητηρίου αναμένεται να 
συζητηθεί την ερχόμενη Τρίτη στην συνεδρίαση του 
Δημοτικού Συμβουλίου.
Πρόκειται για ένα κολυμβητήριο Ολυμπιακών δι-
αστάσεων (το μοναδικό στην Πάφο και ένα από τα 
ελάχιστα στην Κύπρο) που κατασκευάστηκε επί Προ-
εδρίας Τάσσου Παπαδόπουλου και κατά τη διάρκεια 
της λειτουργίας του, συγκέντρωνε την προτίμηση 
ομάδων από το εξωτερικό για προετοιμασία αλλά 
και για την προπόνηση αθλητών από την Πάφο.
Ο Δήμος Γεροσκήπου μάλιστα, σχεδίαζε να δημι-
ουργήσει μια περιοχή αθλητικών υποδομών που θα 
συγκέντρωνε το ενδιαφέρον ομάδων και αθλητών 

από όλα τα αθλήματα για προετοιμασία, μιας και 
εκτός των κλιματολογικών συνθηκών που ευνοούν 
κάτι τέτοιο για αθλητές από την Βόρεια Ευρώπη, 
στην ίδια περιοχή και μόλις μερικές εκατοντάδες 
μέτρα από τις αθλητικές του υποδομές λειτουργούν 
πολλά ξενοδοχεία για την φιλοξενία ομάδων και 
αθλητών ιδιαίτερα κατά τους χειμερινούς μήνες.
Όλα αυτά όμως όχι απλά παραμένουν όνειρο, αλλά 
και μια από τις αθλητικές του Υποδομές, το Κολυμ-
βητήριο (δίπλα ακριβώς είναι και το Στάδιο Μιχα-
λάκης Κυπριανού), που στοίχισε μάλιστα αρκετά 
εκατομμύρια έχει εγκαταλειφθεί στην φθορά του 
χρόνου.
Η εικόνα που παρουσιάζει σήμερα το Ολυμπιακό 

Κολυμβητήριο Γεροσκήπου όπως την συνέλαβε ο 
φακός του Αδέσμευτου απογοητευτική.
Η πισίνα χωρίς νερό γεμάτη με σκόνη, με τη ζημιά 
να γίνεται πολύ μεγαλύτερη με την πάροδο του χρό-
νου καθώς κανένα μέτρο προστασίας της δεν έχει 
ληφθεί, ενώ κανείς δεν γνωρίζει εάν όσο παραμένει 
εγκαταλειμμένο, η ζημιά δεν επεκτείνεται και στις 
μηχανολογικές εγκαταστάσεις.

Κινητοποίηση
Δεν θα ήταν υπερβολή να πούμε ότι εάν ο Δήμος 
Γεροσκήπου δεν βρει κάποια λύση σύντομα η ζη-
μιά θα είναι πολύ μεγαλύτερη από τις 350 χιλιάδες 
ευρώ που υπολογίζουν, χωρίς αν υπολογίζονται τα 

έσοδα που χάνονται από την οικονομία της Πάφου 
εδώ και ένα χρόνο από την προετοιμασία αθλητών 
από το εξωτερικό.
Τόσο το Δημοτικό Συμβούλιο, όσο και το κράτος 
(ΚΟΑ) οφείλουν να δράσουν άμεσα ώστε να σωθεί 
το Κολυμβητήριο, από τη στιγμή μάλιστα που η Πά-
φος δεν διαθέτει άλλο ανάλογο, πέραν του μικρού 
(25 μέτρων) Δημοτικού Κολυμβητηρίου της Πάφου, 
στο οποίο προπονούνται όλοι οι Παφίτες αθλητές.  
 
Αναδρομή
Αξίζει αν σημειωθεί, ότι ο Δήμος Γεροσκήπου από 
μτο 2021, είχε προειδοποιήσει ότι δεν αντέχει το οι-
κονομικό κόστος που συνεπάγεται η λειτουργία του 
Ολυμπιακών προδιαγραφών κολυμβητηρίου και ότι 
θα το κλείσει αν δεν στηριχθεί οικονομικά. 
Όπως ανέφεραν τότε, ο Δήμος θα έπρεπε να επω-
μιστεί εκατοντάδες χιλιάδες ευρώ τα επόμενα δύο 
χρόνια για την συντήρηση και λειτουργία του. 
Το κόστος λειτουργίας του απασχολούσε έντονα τον 
Δήμο με τον αντιδήμαρχο Κυριάκο Χατζηβασίλη να 
προειδοποιεί ότι η τοπική αρχή δεν μπορεί να ση-
κώσει το οικονομικό βάρος και δεν είχε αποκλείσει 
(κάτι που έγινε) το ενδεχόμενο αναστολής της λει-
τουργίας του. 
Όπως χαρακτηριστικά είχε αναφέρει ο κ. Χατζηβα-
σίλης αυτή την στιγμή (το 2021) ο Δήμος χρειάζεται 
ποσόν πέραν των 50 χιλιάδων ευρώ για συντήρηση 
του και τα επόμενα δύο χρόνια το απαιτούμενο κον-
δύλι θα ξεπεράσει τις 200.000 ευρώ.

Ε πτά συνολικά εκλογικά κέντρα θα λειτουργήσουν 
για τις σημερινές εκλογές του ΔΗΣΥ Πάφου για την 
νέα Επαρχιακή ηγεσία του κόμματος. Κάλπες θα 

στηθούν δυο στην Πάφο, και από μια στην Έμπα, την Πέ-
γεια, τα Κούκλια, το Πολέμι και την Πόλη Χρυσοχούς. Η 
ψηφοφορία θα διεξάγεται από τις 9 το πρωί μέχρι τις 6 
το απόγευμα. 
Οι υποψήφιοι που διεκδικούν τις οργανικές θέσεις στο 
κόμμα είναι ο Νικόλας Λιασίδης και ο Λίνος Τσοκκάς για 
τη θέση του Επαρχιακού Γραμματέα, ο Γιώργος Θεοδοσί-
ου και η Έλενα Μαλά για τη θέση του Αναπληρωτή Επαρ-
χιακού Γραμματέα.
Επίσης o Γιώργος Αντωνιάδης και η Εμανουέλλα Ζωνιά δι-
εκδικούν τη θέση Επαρχιακού Γραμματέα Επαγγελματι-
κών Ομάδων καθώς και η Άντρη Κανάρη με τη Δέσποινα 

Κωνσταντινίδη τη θέση της Επαρχιακής της ΓΟΔΗΣΥ.
Ταυτόχρονα πέραν από τα ex-officio μέλη που μετέχουν 
στην Επαρχιακή Επιτροπή μια από τις “ελεύθερες” θέσεις 

διεκδικούν οι πιο κάτω:
Δήμος Δημοσθένους
Ανδρέας Ζαμπάς
Φιλίππα Θεοδώρου
Σωτήρης Κουππάρης
Ευαγόρας Κωμοδρόμος
Νικολέττα Νικολάου
Γιώργος Όψιμος
Μαρίνος Πανάρης
Νίκος Παπαντωνίου
Μαρία Σπύρου και
Χριστιάνα Τσιακκαριά

Κάλπες στον ΔΗΣΥ Πάφου 
Μάχη για την γραμματεία μεταξύ Τσοκκά 
και Λιασίδη  
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αιρετίζουμεΧ

Ο Δίκαιος

Τον Ιούνιο που συνεχίζει όπως και τον 
Μάιο, με συννεφιές και σκόνη και δεν 
μας θυμίζει ακόμα τουλάχιστον Κυπρια-
κό καλοκαίρι…

Τις παραλίες μας που παρά το άστατο 
του καιρού, συγκεντρώνουν πολύ κόσμο 
και σε αυτό συμβάλλει και η καθαρότη-
τά τους. Άλλο βέβαια η καθαριότητα…

Τον ΟΚΥπΥ, που μας είπε ότι στο Ιατρι-
κό Κέντρο Γεροσκήπου που στοίχισε τό-
σα εκατομμύρια και αποπερατώθηκε με 
ένα χρόνο καθυστέρηση θα εργάζεται 
μόνο ένας γιατρός για τέσσερις μέρες 
την εβδομάδα!!!

Τους γιατρούς του Τμήματος Ατυχημά-
των και Επειγόντων Περιστατικών του 
Γενικού Νοσοκομείου Πάφου που ακό-
μα περιμένουν να τους ενισχύσουν ώ-
στε να βγαίνουν οι βάρδιες…

Τους ξενοδόχους μας που ψάχνουν ενα-
γωνίως να βρουν ειδικευμένο προσωπι-
κό για να στελεχωθούν σωστά. Κάντε υ-
πομονή σε δυο τρία χρόνια θα έχουμε 
γιόρκιν στελέχη από την σχολή τουριστι-
κών επαγγελμάτων του ΤΕΠΑΚ…

Τους λογής, λογής πραματευτάδες που 
έστησαν την πραμάτεια τους στο παρα-
λιακό μέτωπο της Πάφου συνθέτοντας 
μια εικόνα η οποία δεν είναι καθόλου 
οικία στους νεότερους…  

Τον Αβέρωφ Νεοφύτου ο οποίος όπως 
πληροφορούμαστε επιχειρεί να  επι-
στρέψει στο πολιτικό προσκήνιο με τη 
δημιουργία μιας δεξαμενής σκέψης για 
παραγωγή πολιτικής…

Τους πιστούς στην παράδοση του τό-
που μας που αντιστέκονται ακόμα και 
θυσιάζουν πολλές ώρες από τον προ-
σωπικό τους χρόνο για την διατήρηση 
και προβολή της, χωρίς μάλιστα ίδιον 
όφελος…

Τους υπερβολικά ευαίσθητους που ξε-
σπάθωσαν πάλι με αφορμή τον ξυλο-
δαρμό Τουρκοκύπριας στην αγία Νάπα, 
δίνοντας έκτασης στο θέμα και κάνο-
ντας πολύ μεγαλύτερη τη ζημιά…

Τους ασυνείδητους που δεν το έχουν σε 
τίποτα να προβούν σε πράξεις που επι-
βαρύνουν το περιβάλλον και είναι και-
ρός να τους τιμωρήσουμε…

Τον Δήμο Πέγειας που επέβαλε πρόστι-
μο σε δημότη που άδειασε το νερό της 
πισίνας του σπιτιού του σε ανοικτό χώρο 
και αυτό κατηφόρισε προς τη θάλασσα…

Το Κολυμβητήριο Γεροσκήπου που πα-
ρά το γεγονός ότι ξοδεύτηκαν τόσα 
χρήματα για την κατασκευή του και α-
ποτελεί ένα πολύ χρήσιμο έργο παρα-
μένει εδώ και ένα χρόνο περίπου στο 
έλεος του καιρού…

Τους καλούς φίλους που παραμένουν πά-
ντα δίπλα μας ότι και αν συμβεί και είναι 
ότι καλύτερο πετύχαμε στη ζωή μας…

Νίκος Χριστοδουλίδης 

Στα πάνω ο Πρόεδρος της 
Δημοκρατίας που ήρθε 
«διαβασμένος» στην Πάφο 
και στη σύσκεψη με τους 
φορείς της επαρχίας στο Ε-
ΒΕ έδωσε συγκεκριμένες 
απαντήσεις για τα θέματα 
της επαρχίας… 

Χριστόφορος Χατζηλαμπρής 

Στα πάνω ο συνεπαρχιώτης 
μας που δώρισε το μεγάλο 
τεμάχιο γης παρά τον κυκλι-
κό κόμβο Κολώνης που ανε-
γέρθηκε το κέντρο υγείας 
Γεροσκήπου, με την ελπίδα 
να αξιοποιηθεί καταλληλά 
από τους αρμοδίους…

Αθέμιτο ανταγωνισμό κατήγγειλαν κάποιοι 
επιχειρηματίες στην Ποσειδώνος κατά το 

τριήμερο του Κατακλυσμού. 
Όπως μας ανέφεραν, κάποια προϊόντα πωλού-
νταν έως και μισή τιμή σε σύγκριση με αυτά 
που πωλούν οι ίδιοι. Για παράδειγμα, ένα παι-
χνίδι ενώ στην πλευρά των μόνιμων καταστη-
ματαρχών πωλείται στα 6 ευρώ, στο «πανηγύ-
ρι» το έβρισκες στα 3 ευρώ. Όπως και να έχει, 
πανηγύρι ήταν και πέρασε, οι μικροέμποροι έ-
φυγαν, ενώ οι μόνιμοι θα είναι εκεί για αρκετά 
χρόνια ακόμα. 

Αθέμιτος ανταγωνισμός 

Σεργκέι Λομάκιν

Στα πάνω και ο ιδιοκτή-
της της Πάφος FC για τη 
δημιουργία του υπερσύγ-
χρονου και υψηλών προ-
διαγραφών προπονητικού 
κέντρου της ποδοσφαιρι-
κής ομάδας της επαρχίας 
μας…

ΟΚΥπΥ 

Στα κατά οι διοικούντες 
στον οργανισμό κρατι-
κών υπηρεσιών υγείας 
που αν και γνωρίζουν ό-
πως λένε τα προβλήμα-
τα στο ΤΑΕΠ Πάφου δεν 
λαμβάνουν μέτρα για 
την επίλυση τους… 

Παράνομη στάθμευση 

Στα κάτω οι ασυνείδητοι 
οδηγοί που σταθμεύουν 
όπου φτάσουν και  τους 
βολεύει το όχημα τους 
χωρίς να σκέφτονται τους 
άλλους χρήστες του οδο-
στρώματος…

Πανηγύρι όνομα και πράμα είχαμε στην 
Πάφο, κάτι που ομολογουμένως ο κόσμος 

το απόλαυσε. 
Το πλούσιο καλλιτεχνικό πρόγραμμα, αλλά και 
τα πολλά περίπτερα στο παραλιακό μέτωπο 
συνέταξαν ένα ωραίο θέαμα που είχαμε και-
ρό να ζήσουμε. Πολίτες από όλη την Κύπρο έ-
καναν την μικρή Πάφο να μοιάζει με μεγαλού-
πολη με επιχειρηματίες, εστιάτορες, ξενοδό-
χους κλπ να δηλώνουν ευχαριστημένοι με την 
κίνηση.  Παρεμπίπτοντος, να δώσουμε τα εύ-
σημα στους αρμόδιους που βοήθησαν στο να 
μην έχουμε κυκλοφοριακή συμφόρηση με τό-
σους δρόμους κλειστούς.  

Πανηγύρι… 

Ερώτηση

Π
ρ
ο
ς 
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Δεν βρήκατε το δρόμο;

Ε
Το να γίνεται τόσος χαμός εδώ και 

χρόνια για το Τμήμα Ατυχημάτων 
και Επειγόντων Περιστατικών του Γε-
νικού Νοσοκομείου Πάφου. Στάσεις 
εργασίας, καταγγελίες από τους για-
τρούς, την διευθύντρια και τον Πα-
γκύπριο Ιατρικό Σύλλογο Κυβερνητι-
κών γιατρών και να έρχεται η ίδια η 
Υπουργός στην Πάφο αλλά να μην α-
σχολείται καθόλου με το θέμα ειλικρι-
νά δεν μπορούμε να το καταλάβουμε.
Αναφερόμαστε βεβαίως στην Υπουρ-
γό Υγείας Πόπη Κανάρη η οποία την 
Τετάρτη βρέθηκε στην Πάφο για την 
τελετή κατάθεσης του θεμέλιου λίθου 
του Αμερικανικού Πανεπιστημίου της 
Βηρυτού Metiteraneo και μάλιστα κα-
θόταν και στην πρώτη σειρά των επι-
σήμων.
Θα μπορούσε να πει κάποιος βέβαια 
ότι αυτά τα θέματα τα χειρίζεται πλέ-
ον ο ΟΚΥπΥ, αλλά ως Υπουργός υγείας 
η κ. Κανάρη, δεν θα μπορούσε να κά-
νει κάποια παρέμβαση για ένα θέμα 
που άπτεται γενικότερα της υγείας ων 
πολιτών μιας ολόκληρης Επαρχίας, α-
φού είναι το μοναδικό ΤΑΕΠ εντός Γε-
ΣΥ στην Πάφο, ή έστω να κάνει μια ε-
θιμοτυπική επίσκεψη στο Νοσοκομείο 
για να μιλήσει με τους γιατρούς και να 
σχηματίσει άποψη για το πρόβλημα;
Παρεμπιπτόντως, η κυβέρνηση της 
οποίας η κ. Κανάρη αποτελεί μέρος, 
έχει κλείσει εκτατό ημέρες στη δια-
κυβέρνηση του τόπου και πλέον δεν 
μπορούν να προβάλλονται δικαιολο-
γίες για την επίγνωση των προβλη-
μάτων.
Η Υπουργός Υγείας, έστω και αν τέ-
τοιου είδους προβλήματα τα χειρίζε-
ται ο ΟΚΥπΥ, έχει υποχρέωση να ελέγ-
χει και να παρεμβαίνει όπου χρειάζε-
ται ώστε και οι πολίτες αν μην αισθά-
νονται εγκαταλειμμένοι στο έλεος της 
στυγνής γραφειοκρατίας και των δύ-
σκαμπτων διαδικασιών που εφαρμό-
ζονται για την πρόσληψη γιατρών για 
ενίσχυση του ΤΑΕΠ του Γενικού Νοσο-
κομείου Πάφου… 
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Πολύ του κακοφάνηκε 
του κυβερνήτη της 

Βηρυτού, που τον έβαλαν 
να καθίσει στην τρίτη σει-
ρά των επισήμων στην τε-
λετή της κατάθεσης του 
θεμέλιου λίθου του Αμε-
ρικανικού Πανεπιστημίου 
της Βηρυτού Μετιττερανέο, από τον Πρόε-
δρο της Δημοκρατίας Νίκο Χριστοδουλίδη.
Ο κ. κυβερνήτης όταν είδε ότι δεν επρόκει-
το να του επιτρέψουν να καθίσει μπροστά, 
ζήτησε ταξί για να επιστρέψει στο ξενοδο-
χείο του, αλλά τελικά βολεύτηκε με τη δεύ-
τερη γραμμή των επισήμων.
Να πούμε βέβαια για να μην έχουμε παρε-

ξηγήσεις, ότι την ταξιθε-
σία, καθώς και την όλη 
οργάνωση δεν την έκα-
νε ο Δήμος Πάφου, αλλά 
το ίδιο το Πανεπιστήμιο, 
το οποίο θεώρησε καλό 
στην πρώτη σειρά με τον 
νυν και τον τέως Πρόεδρο 

της Δημοκρατίας να βάλει τους ακαδημαϊ-
κούς.
Να πούμε επίσης ότι στην Τρίτη σειρά έβα-
λαν και την Υπουργό Υγείας Πόπη Κανάρη, 
αλλά μετά από παράπονο και την υπόδει-
ξη ότι έπρεπε να καθίσει στην πρώτη σει-
ρά την μετακίνησαν στην πρώτη. Δεν γνωρί-
ζουμε τι μέσον έβαλε η Υπουργός.

Την κοπάνησε

Τέτοιο σπρωξίδι για το ποιος θα καθίσει 
μπροστά στην ίδια σειρά με τον νυν και τον 
τέως Πρόεδρο της Δημοκρατίας όπως στην 
τελετή κατάθεσης του θεμέλιου λίθου του 
ABU Mediterranneo δεν έχουμε ματαδεί…

Σπρώξιμο βέβαια υπήρχε και σε κάθε βήμα 
του Προέδρου της Δημοκρατίας από διάφο-
ρους που ήθελαν απλά να τους δει και όχι να 
τον δουν…

Ποιος τον πιάνει τον Νίκο Αναστασιάδη, 
στην τοποθέτηση θεμέλιων λίθων. Την Τε-
τάρτη στην τοποθέτηση του θεμελίου λίθου 
του ABU Mediterranneo στους Χαρουπόμυ-
λους δίδαξε. Ε, με τόσους που έχει τοποθε-
τήσει στις δύο θητείες του, απόκτησε μεγά-
λη εμπειρία… 

Όπως και στην παιδεία μας, έτσι και στην κυ-
βέρνηση μόλις που έπιασαν τη βάση οι Υ-
πουργοί, Υφυπουργοί και Σύμβουλοι της κυ-
βέρνησης. Μιλάμε για τη βαθμολόγηση τους 
από τους δημοσιογράφους για τις πρώτες ε-
κατό μέρες διακυβέρνησης…

Καμπανάκι πρέπει να κτυπήσει στον πρόε-
δρο της Δημοκρατίας από την βαθμολόγησή 
του με 6 στα 10 από τους δημοσιογράφους. 
Στο χέρι του είναι αν το αλλάξει αυτό…

Βόμβα στα θεμέλια του Κυπριακού ποδο-
σφαίρου αποτελούν τα όσα κατέθεσε στην Ε-
πιτροπή Δεοντολογίας και Προστασίας Αθλη-
τισμού, ο Χάρης Σαββίδης. Βεβαίως στην ΚΟΠ 
αγρόν ηγόρασαν, όπως και στην UEFA…

Αυτός ο Τούρκος που προσπάθησε να περά-
σει το οδόφραγμα με το έτσι θέλω τελικά ή-
ταν τεθωρακισμένο; Πώς κατάφερε να τραυ-
ματίσει τρεις αστυνομικούς;

Τελικά το τριήμερο του κατακλυσμού, πρέπει 
αν παραδεχτούμε ότι όσοι επισκέφθηκαν την 
Κάτω Πάφο δεν ταλαιπωρήθηκαν όσο υπολο-
γίζαμε. Εκτός από την Παρασκευή τις υπόλοι-
πες μέρες, η ροή ήταν υποφερτή…

Ανατίναξαν φράγμα στην Ουκρανία και η 
μια πλευρά κατηγορεί την άλλη ότι το έκανε. 
Τι λέει εκείνο τα ρητό; Στον έρωτα και στον 
πόλεμο όλα επιτρέπονται…

Βάζουν τάξη με τους συμβούλους της κυβέρ-
νησης λέει η είδηση. Θα θεσπίσουν κανονι-
σμούς για το πώς θα προσλαμβάνονται. Ναι 
αλλά στην Κύπρο είμαστε ειδικοί στο να βρί-
σκουμε παραθυράκια…

Αναζητούν λέει τα κίνητρα της επίθεσης στην 
25χρονη Τουρκοκύπρια στην Αγία Νάπα. Κα-
λά δεν τα ξέρουν; Κάλλος στον εγκέφαλο…

Στο κενό έχουν πέσει μέχρι στιγμής προσπά-
θειες του Ειδικού Αντιπροσώπου του ΓΓ του 
ΟΗΕ στην Κύπρο, Κόλιν Στιούαρτ, να φέρει μα-
ζί, σε μια πρόσωπο με πρόσωπο επαφή, τον 
Πρόεδρο της Δημοκρατίας, Νίκο Χριστοδουλί-
δη, και τον Τ/κ ηγέτη, Ερσίν Τατάρ. Οπόταν τι 
χρειάζεται πλέον ο ειδικός αντιπρόσωπος…

Ωραίο κράτος έχουμε. Κάναμε ολόκληρα πα-
νηγύρια για τα εγκαίνια του προπονητικού 
κέντρου της Pafos fc και μερικές δεκάδες μέ-
τρα δίπλα έχουμε το Ολυμπιακών διαστάσε-
ων Κολυμβητήριο Γεροκήπου, το οποίο εδώ 
και ένα χρόνο παραμένει κλειστό γιατί δεν 
μπορούμε να το επιδιορθώσουμε!!!

Κ. Κόμπος

Μπορεί ο Υπουργός Εξωτερικών να εξα-
σφάλισε την ψηλότερη βαθμολογία (9/10) 

από τους δημοσιογρά-
φους του Φιλελευθέρου, 
αλλά αυτό δε σημαίνει ότι 
συμφωνούν και όλοι οι υ-
πόλοιποι.
Κακά τα ψέματα ο Υπουρ-
γός Εξωτερικών στην Κύ-

προ κρίνεται κυρίως από την πρόοδο που 
σημειώνεται στις διαδικασίες επίλυσης 
του Κυπριακού και εδώ δεν βλέπουμε να 
έχει κάποιο σημαντικό βήμα.
Μπορεί ο Υπουργός Εξωτερικών να είναι ι-
κανός να έχει δημιουργήσει καλές σχέσεις 
με ομολόγους του να έχει ακόμα πετύχει 
την απομάκρυνση Κυπρίων από το Σουδάν 
αλλά εάν δεν καταφέρει κάποιο σημαντικό 
βήμα στο Κυπριακό δεν θα αισθάνεται ού-
τε ο ίδιος επιτυχημένος. 

Κ. Λετυμπιώτης

Με πολύ ψηλή βαθμολογία ο συμπολίτης 
μας Εκπρόσωπος Τύπου της κυβέρνησης, 

είναι ο μόνος που κατά τη 
γνώμη μας αξίζει τη βαθ-
μολογία που πήρε (8/10). 
Ο Κωνσταντίνος Λετυ-
μπιώτης, παρά το νεαρό 
της ηλικίας του (είναι το 
νεότερο μέλος του Υπουρ-

γικού) απέδειξε για άλλη μια φορά την σο-
βαρότητα με την οποία εκτελεί τα καθήκο-
ντά του, ότι δεν έχει καβαλήσει το καλάμι 
και παρουσιάζεται πάντα μελετημένος.
Ως εκφραστής της πολιτικής της κυβέρνη-
σης, για τις πρώτες 100 ημέρες, την μετα-
φέρει στον λαό ξεκάθαρα και κατανοητά 
σε ήπιους τόνους. Φροντίζει να είναι άρ-
τια ενημερωμένος για όλα τα θέματα ε-
σωτερικής και εξωτερικής διακυβέρνησης 
και τα προβάλλει με τον καλύτερο δυνατό 
τρόπο, ανεξάρτητα αν συμφωνούμε ή δια-
φωνούμε μαζί του.

Π. Κανάρη

Η Υπουργός Υγείας βάσει της βαθμολογίας 
που εξασφάλισε, παρουσιάζεται ως ο πιο 

αδύναμος κρίκος της κυ-
βέρνησης (2/10).
Η κ. Κανάρη ως υπουργός 
Υγείας, φαίνεται να μην 
γνωρίζει ούτε το πως λει-
τουργούν τα βασικά, δεν 
φρόντισε να μελετήσει το 

ΓεΣΥ και δεν ρώτησε να ενημερωθεί για το 
που αρχίζουν και που σταματούν οι αρμο-
διότητες του Υπουργείου της. 
Αυτό τουλάχιστον προκύπτει από τις διά-
φορες δημόσιες τοποθετήσεις της ή τις το-
ποθετήσεις της στην Βουλή. Τις τελευταί-
ες εβδομάδες μάλιστα δύο τουλάχιστον 
φορές, με την στάση που τήρησε σε δύο 
κοινοβουλευτικές επιτροπές οι τοποθετή-
σεις της αποδείκνυαν την άγνοια της για 
το πως λειτουργούν τα πράγματα.
Η καλή διάθεση και η όρεξη για δουλειά 
πρέπει να συνοδεύεται και από διάβα-
σμα.
Θα την παρακολουθούμε στη συνέχεια και 
ελπίζουμε ότι η χαμηλή βαθμολογία που 
εξασφάλισε θα λειτουργήσει ως κίνητρο 
για να βελτιωθεί…

Ο Δίκαιος

Καλύτερος με το μυστρί ο Αναστασιάδης
Σ την πλάκα το έριξαν οι επίσημοι κατά 

την διαδικασία τοποθέτησης της ανα-
μνηστικής πλάκας στην τελετή κατάθεσης 
του θεμελίου λίθου του Αμερικανικού Πα-
νεπιστημίου της Βηρυτού Mediteranneo 
στους Χαρουπόμυλους.
Οι δύο Πρόεδροι της Δημοκρατίας νυν και 
τέως Νίκος Χριστοδουλίδης, Νίκος Αναστα-
σιάδης, ο δήμαρχος Πάφου Φαίδων Φαί-
δωνος και ο πρόεδρος του Πανεπιστημίου 
Βηρυτού Fadlo R. Khuri, έβαλαν με τη σει-
ρά πηλό για την στήριξη της αναμνηστικής 
πλάκας και ΄τα πειράγματα για το ποιος εί-
ναι ο πιο επιδέξιος έδιναν και έπαιρναν.
Τελικά ποιο επιδέξιος αποδείχτηκε ο Νίκος 

Αναστασιάδης αφού είχε την εμπειρία. Δεν 
είναι και λίγες οι πλάκες που έκτισε…

Πανεπιστήμια

Ήρθαν πανεπιστήμια στην Πάφο του Κηνύρα, 

δεν θα ‘ναι πλέον φίλτατοι η πόλη κκιλιντζιήρα…

Θα έχει τώρα φοιτητές, πνεύμα και συζητήσεις, 

θα βγάζει επιστήμονες και θα ‘χει ότι ζητήσεις!

Θ’ ανέβουν τα ενοίκια στα ύψη όπως λένε 

και μερικοί θα χαίρονται κι όλοι οι άλλοι ας κλαίνε.

Στην πόλη θα ‘ρθουν λέκτορες, καθηγητές μαστόροι, 

θα ‘ρθουν και επιτήδιοι, ψεύτες και τρακαδόροι…

Πάμε και για Ιατρική συντόμως ως μαθαίνω, 

γι’ αυτό θα ζω στο εφ’ εξής γι’ αυτό θα ανασαίνω.

Κάποιοι βεβαίως θα πιαστούν και θα μεγαλουργήσουν 

και ελπίζω τον Σεπτέμβριο όλα να λειτουργήσουν… 

Τα γένια μας
Μ ιας και μιλάμε για το πρωτόκολλο, θα 

ήταν καλό να πούμε κάτι και για μας 
τους δημοσιογράφους, οι οποίοι σε όλες τις 
εκδηλώσεις αισθανόμαστε ως ο τελευταίος 
τροχός της άμαξας.
Στην Πάφο οι δημοσιογράφοι για όλες τις 
τοπικές αρχές αποτελούν κλοτσοσκούφι. 
Όλοι μας θέλουν για να καλύψουμε τις εκ-
δηλώσεις τους, θέλουν δημοσιότητα και έ-
χουν μάλιστα και απαιτήσεις, αλλά ουδέ-
ποτε μεριμνούν ούτε για το πού θα βρού-
με να σταθμεύσουμε τα αυτοκίνητά μας, 
ούτε λόγος βέβαια, όχι μόνο για το πού θα 
καθίσουμε και αν θα καθίσουμε, αλλά και 

πώς θα μας διευκολύνουν για να κάνουμε 
τη δουλειά μας.
Κάθε φορά γυρνάμε από κει και από δω 
προσπαθώντας να μην ενοχλούμε για να 
πάρουμε τις αναγκαίες φωτογραφίες ή πλά-
να. Όταν είναι για δηλώσεις όμως μια χαρά 
μας ανοίγουν στο πι και φι διάδρομο. Και 
αυτό δεν το λέω μόνο εγώ. Το λένε όλοι οι 
συνάδελφοι…
Κι εμείς δεν ζητάμε ούτε να καθόμαστε 
στην πρώτη σειρά ούτε να μας κάνουν υπο-
κλίσεις. Απλά να μας διευκολύνουν για να 
κάνουμε με αξιοπρέπεια τη δουλειά μας.

Γ.Σ. 



Προσοχή στις απάτες 

Το Τμήμα Ταχυδρομικών Υπηρεσιών ενημερώνει το κοινό ότι 
το τελευταίο διάστημα παρατηρούνται αυξημένες αναφο-

ρές για αποστολή παρα-
πλανητικών μηνυμάτων 
τύπου phishing σε χρή-
στες κινητών τηλέφω-
νων και συγκεκριμένα 
σχετικά με τη διόρθω-
ση στοιχείων διεύθυν-
σης και καλεί το κοινό 
να είναι ιδιαίτερα προ-
σεκτικό. 

Όπως αναφέρει σε ανακοίνωση, το phishing συνιστά ενέργεια ε-
ξαπάτησης των χρηστών του διαδικτύου, κατά την οποία ο απο-
στολέας υποδύεται μια αξιόπιστη οντότητα, οργανισμό ή πρό-
σωπο που καλεί τον αποδέκτη του μηνύματος να ακολουθήσει 
τις οδηγίες που του δίνονται. Αυτές οι οδηγίες, αναφέρει, μπο-
ρεί να ζητούν από τον αποδέκτη να ακολουθήσει κάποιο ηλε-
κτρονικό σύνδεσμο (link) ή και να παραχωρήσει δεδομένα του, 
όπως ευαίσθητα ιδιωτικά στοιχεία, κωδικούς, στοιχεία ταυτό-
τητας ή διαβατηρίου, αριθμό τραπεζικού λογαριασμού, αριθμό 
τραπεζικής κάρτας κ.α. «Καλούνται οι πολίτες να είναι ιδιαίτερα 
προσεκτικοί, όσο αληθοφανής και αν φαίνεται ο αποστολέας ή 
και τα μηνύματα που λαμβάνουν, ώστε να μην πέσουν θύματα 
επιτήδειων που δρουν με αυτό τον τρόπο» αναφέρει το Τμήμα. 
Τέλος επισημαίνεται ότι οι πληρωμές δεν οδηγούν στην πλατ-
φόρμα διαδικτυακών πληρωμών της JCCSmart, αλλά σε άλλη η-
λεκτρονική διεύθυνση.

Χωρίς παρατράγουδα 

Χωρίς απρόοπτα ξεκίνησαν την Παρασκευή στην Πάφο οι Παγκύ-
πριες εξετάσεις πρόσβασης στα πανεπιστήμια Κύπρου και Ελ-

λάδας. 

Ο εκπρόσωπος του συνδέσμου διευθυντών Λυκείων Ανδρέας Ιωσήφ 
δήλωσε στο Radiocosmos ότι δεν υπήρξε οποιοδήποτε παρατράγου-
δο σημειώνοντας πως το κύρος αυτών των εξετάσεων είναι διασφα-
λισμένο και υπάρχει εμπειρία πέρα των 30 χρόνων. 
Το θέμα των Νέων Ελληνικών ήταν όπως είπε ενδιαφέρον και έδω-
σε την δυνατότητα στους μαθητές να ξεδιπλώσουν τις ικανότητες και 
να αξιοποιήσουν τις γνώσεις τους. Ο κ. Ιωσήφ, αποκάλυψε ότι ένα 
ποσοστό περίπου 20-25% των μαθητών δεν παρακάθισαν στις εξε-
τάσεις διότι δεν ενδιαφέρονται για να συνεχίσουν τις σπουδές τους 
στα Πανεπιστήμια Κύπρου και Ελλάδας.

Την επικαιρότητα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Ακατάχνωτα
Η 1η ολοήμερη επίσκεψη του Προέδρου της Δημο-
κρατίας στην Πάφο ήταν πολύ παραγωγική και τις 
επόμενες εβδομάδες θα υπάρξουν θετικές εξελίξεις 
σε διάφορα θέματα. Ελπίζουμε να έρχεται συχνό-
τερα στην Πάφο υπό την επίσημη ιδιότητα του. Εί-
ναι και αυτός ένας τρόπος να κινητοποιείται η κρα-
τική μηχανή και να επισπεύδονται αποφάσεις...
 
Με αφορμή τον θεμέλιο λίθο του Αμερικανικού Πα-
νεπιστημίου της Βηρυτού στην Πάφο έσπασε και ο 
πάγος μεταξύ του Δημάρχου Πάφου με τον Πρόεδρο 
Χριστοδουλίδη. Ο συνδετικός κρίκος ήταν ασφαλώς 
ο τέως πρόεδρος Νίκος Αναστασιάδης...

Πάντως στην ταξιθεσία του θεμέλιου λίθου τα έκα-
ναν μαντάρα οι υπεύθυνοι, με αποτέλεσμα να υ-
πάρξουν και αποχωρήσεις επισήμων. Ο πρώτος 
που απείλησε μάλιστα να πάρει ταξί και να φύγει, 
ήταν ο κυβερνήτης της Βηρυτού που τον είχα βάλει 
στην 3η σειρά των καθισμάτων...

Λίγα μέτρα από τον χώρο που έκοψε κορδέλα ο Πρό-
εδρος της Δημοκρατίας στην Γεροσκήπου είναι το Ο-
λυμπιακό Κολυμβητήριο το οποίο είναι κλειστό και 
αραχνιάζει γιατί ο Δήμος δεν μπορεί να διαθέσει 
350.000 ευρώ που χρειάζεται η συντήρηση και επι-
διόρθωση του...
 
Πολλές και δικαιολογημένες αντιδράσεις υπήρ-
ξαν στη Γεροσκήπου μετά την αποκάλυψη του εκ-
προσώπου τύπου του ΟΚΥπΥ ότι στο Κέντρο Υγείας 
Χατζηλαμπρή θα είναι ένας γιατρός 4 ημέρες την 
εβδομάδα. Μένει να δούμε τελικά τι θα κάνουν αυ-
τό το κτήριο για το οποίο ξοδεύτηκαν και αρκετά ε-
κατομμύρια για την ανέγερση του... 

Στο ΤΑΕΠ του Γ.Ν Πάφου, συνεχίζεται ο αναβρασμός 
με τις βάρδιες και την υποστελέχωση. Εντύπωση πά-
ντως προκάλεσε η παραδοχή του εκπροσώπου του 
ΟΚΥπΥ ότι γιατροί από την Ελλάδα είναι πρόθυμοι να 
έρθουν στην Κύπρο να εργαστούν στις Πρώτες Βοή-
θειες αλλά όχι στο ΤΑΕΠ της Πάφου. Ας τολμήσει ο 
ΟΚΥπΥ λοιπόν να μας πει και την αιτία αυτής της α-
προθυμίας...
 
Προς σεναριογράφους: Φήμες φέρουν τον κυβερ-
νητικό εκπρόσωπο Κωσταντίνο Λετυμπιώτη να εν-
διαφέρεται για την θέση του Δημάρχου Πάφου. Αν 
το ανακατέψουμε και αυτό το όνομα μαζί με τα υ-
πόλοιπα που κυκλοφορούν στους διαδικτυακούς 
καφενέδες τότε μπορεί να βγει ένα ωραίο και πα-
ράλληλα φοβητσιάρικο θρίλερ... 

Απορία: Με το περίφημο θέμα του Ναού στον Κήπο 
και το Μνημείο για τα 200 χρόνια της Ελληνικής Ε-
πανάστασης τι συμβαίνει; Μπήκαν στο χρονοντού-
λαπο;

Παρά τις ανησυχίες που υπήρξαν για τις διευθετή-
σεις της τροχαίας κίνησης το τριήμερο του Κατακλυ-
σμού στην Κάτω Πάφου η αλήθεια είναι πως όλα 
κύλησαν ομαλά. Τα μέτρα που είχαν ληφθεί συνέ-
βαλαν ώστε να μην υπάρξει ταλαιπωρία. Αποδει-
κνύεται πως όταν θέλουν μπορούν να αποτρέψουν 
την ταλαιπωρία πολιτών και να βρουν λύσεις. 

Προσοχή. Αυτές τις μέρες χιλιάδες μαθητές διαβά-
ζουν για τις Παγκύπριες εξετάσεις πρόσβασης στα 
πανεπιστήμια. Χαμηλώστε λίγο την ένταση της μου-
σικής όλοι.

Η “μούγια”

Υψηλή βαθμολογία στην Υπ. Παδείας 

Σημαντική εξέλιξη για την Πάφο χαρακτήρισε σε δηλώσεις 
στο Radiocosmos η Υπουργός Παιδείας, κ. Αθηνά Μιχαηλίδη 

την έναρξη λειτουργίας των πανεπιστημιακών 
σχολών του ΤΕΠΑΚ και την λειτουργία του Αμε-
ρικανικού πανεπιστημίου της Βηρυτού. 
Όπου αναπτύσσονται πανεπιστήμια μπορεί να 
καλλιεργηθεί η κουλτούρα και ο πολιτισμός και 
να υπάρξουν θετικές οικονομικές και κοινωνι-
κές επιπτώσεις σημείωσε η κ. Μιχαηλίδου. 

Αναφερόμενη στις προτεραιότητες του Υπουργείου, τόνισε ότι 
η ανάπτυξη της ποιοτικής πανεπιστημιακής εκπαίδευσης είναι 
καθοριστικής σημασίας γενικότερα για το μέλλον το τόπου. 
Σε ότι αφορά τους μαθητές με μεταναστευτική βιογραφία και 
την ένταξή τους στην εκπαίδευση, η κ. Μιχαηλίδου επιβεβαί-
ωσε ότι θα δοθεί ιδιαίτερη βαρύτητα και θα ενισχυθούν τα 
προγράμματα εκμάθησης της ελληνικής γλώσσας. Παράλλη-
λα προγράμματα, είπε, αφορούν και τους γονείς των μαθητών 
με μεταναστευτική βιογραφία. Οι δημόσιες παρεμβάσεις της κ. 
Μιχαηλίδου αλλά και οι επιδόσεις που καταγράφεις στις πρώ-
τες 100 μέρες της κυβέρνησης Χριστοδουλίδη δικαίως την κατα-
τάσσουν στους πιο επιτυχημένους Υπουργούς.

Έτοιμα τα κτήρια του ΤΕΠΑΚ 

Ό λα είναι έτοιμα για την λειτουργία τον ερχόμενο Σεπτέμβριο του 
ΤΕΠΑΚ στην Πάφο. Όπως ανέφερε στο Ράδιο Κόσμος ο Δήμαρ-

χος Πάφου, οι εργασίες τις τελευταίες ημέρες είναι εντατικές και α-

ναμένεται μέχρι τις 26 με 27 Ιουνίου να ολοκληρωθούν ώστε το κτή-
ριο να παραδοθεί στο ΤΕΠΑΚ στις αρχές Ιουλίου. 
Παράλληλα όπως ανέφερε ο κ. Φαίδωνος, περί τα τέλη Ιουνίου ανα-
μένεται να ολοκληρωθεί ο σχεδιασμός και να προκηρυχθούν οι προ-
σφορές για την ανέγερση και των φοιτητικών εστιών δυναμικότητας  
203 κλινών. Η αλήθεια είναι πως τις τελευταίες μέρες κυκλοφορού-
σαν ψίθυροι στην Πάφο ότι δεν θα προλάβαινε ο Δήμος Πάφου να ο-
λοκληρώσει τις εγκαταστάσεις μέχρι τον Σεπτέμβριο. 

Πράσινα τουριστικά πακέτα 

Γ ια τις σύγχρονες αρχές σχεδίασης πράσινων τουριστικών πακέτων 
ενημερώθηκαν εκπρόσωποι της τοπικής και επαρχιακής διοίκη-

σης, δημόσιων και επιχειρηματικών φορέων, αλλά και φορέων της 
κοινωνίας των πολιτών, από την περιοχή του Ακάμα, κατά τη διάρ-
κεια θεματικού εργαστηρίου που διοργάνωσε στον Κάθηκα, το ΕΒΕ 
Πάφου. 
Οι παρευρισκόμενοι είχαν την ευκαιρία να ενημερωθούν για τα πρά-
σινα τουριστικά πακέτα που παρήχθησαν μέσα από το έργο Cross 
Coastal Net ενώ την εκδήλωση συντόνισε ο Γραμματέας/Διευθυντής 
του ΕΒΕΠ Μαρίνος Στυλιανού και ο Υπεύθυνος Λειτουργός σε θέμα-
τα Ευρωπαϊκών Προγραμμάτων του Επιμελητηρίου Στέφανος Χατζη-
ιωάννου. Η εκδήλωση, που πραγματοποιήθηκε στα πλαίσια του δια-
συνοριακού έργου «Ανάπτυξη Διασυνοριακού Δικτύου Προώθησης 
Αειφόρου Παράκτιου Τουρισμού» - CROSS-COASTAL-NET, το οποίο υ-
λοποιείται στα πλαίσια του Προγράμματος Συνεργασίας INTERREG 
V-A Ελλάδα-Κύπρος 2014-2020, έκλεισε με συζήτηση και χρήσιμα συ-
μπεράσματα γύρω από τον στρατηγικό σχεδιασμό βιώσιμης και αει-
φόρας τουριστικής ανάπτυξης.
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Θανάσιμη απειλή οι μεθυσμένοι και 
ναρκωμένοι οδηγοί 

Συνεχίζονται με αμείωτους ρυθμούς οι καταγγελίες μεθυσμέ-
νων και ναρκωμένων οδηγών στην Πάφο. 

Μόνον κατά τη διάρκεια τροχονομικών ελέγχων το τριήμερο του 
Κατακλυσμού εντοπίστηκαν 6 οδηγοί να οδηγούν υπό την επή-
ρεια  ναρκωτικών, 24 οδηγούσαν μεθυσμένοι και 39 οδηγούσαν 
με υπερβολική ταχύτητα. Συνολικά το 4ημερο έγιναν από την 
αστυνομία 169 καταγγελίες . Τα στοιχεία που καταγράφονται 
σε κάθε παρόμοια επιχείρηση της Αστυνομίας είναι τρομακτι-
κά. Είναι πλέον διαπιστωμένο και αποδεδειγμένο ότι οι ποινές 
ή τα πρόστιμα που επιβάλλονται για μεθυσμένους να ναρκωμέ-
νους οδηγούς δεν είναι αποτρεπτικά. Είναι επείγουσα ανάγκη 
να επανεξεταστεί η σχετική νομοθεσία διότι υπάρχει κίνδυνος 
να θρηνήσουμε πολλές ζωές. 
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Σ την πρώτη θέση, μαζί με τη 
Μάλτα και το Λουξεμβούργο, 
κατατάσσεται η Κύπρος για 

την καθαρότητα των νερών κολύμ-
βησης της, όπως αναφέρθηκε από 
τον Εθνικό Κριτή του προγράμμα-
τος της Γαλάζιας Σημαίας, CYMEPA, 
κατά τη διάρκεια της τελετής απο-
νομής των 79 Γαλάζιων Σημαιών 
που εξασφάλισαν ισάριθμες παρα-
λίες του τόπου μας. 
Η εκδήλωση πραγματοποιήθηκε 
την Τρίτη στην παραλία «Βούππα», 
του κοινοτικού συμβουλίου Αγίου 
Τύχωνα, με τον Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και Περιβάλ-
λοντος, Πέτρο Ξενοφώντος, να συγ-
χαίρει τις 77 τοπικές Αρχές και τις 
δυο μαρίνες που εξασφάλισαν τη 
φετινή διάκριση. 
Συγκεκριμένα 19 Γαλάζιες Σημαί-
ες έλαβε το Παραλίμνι, 16 η Αγία 
Νάπα, επτά ο Άγιος Τύχωνας, έξι ο 
Δήμος Πάφου, από τρεις ο Δήμος 
Λάρνακας, ο Δήμος Γεροσκήπου, 
ο Δήμος Πέγειας και το Νέο Χωριό, 
από δυο ο Δήμος Λεμεσού, η Πό-
λις Χρυσοχούς, το Πεντάκωμο, και 
ο Πύργος, και από μια Γαλάζια Ση-
μαία η Βορόκλινη, τα Περβόλια, το 

Ζύγι, η Παρεκκλησιά, ο Δήμος Γερ-
μασόγειας, ο Δήμος Αγίου Αθανα-
σίου, η Επισκοπή, το Πισσούρι και 
η Λέμπα. Γαλάζια Σημαία εξασφά-
λισαν, επίσης, η μαρίνα Αγίας Νά-
πας και η μαρίνα Λεμεσού.

Τιμητική διάκριση 
Στο χαιρετισμό του, ο κ. Ξενοφώ-
ντος ανέφερε ότι η Γαλάζια Σημαία 
αποτελεί το πλέον αναγνωρίσιμο 
και διαδεδομένο οικολογικό σύμβο-

λο ποιότητας στον κόσμο, το οποίο 
επιβραβεύει, με αυστηρά κριτήρια, 
τις οργανωμένες παραλίες, οι οποί-
ες επιτυγχάνουν υψηλούς ποιοτι-
κούς περιβαλλοντικούς στόχους. 
«Σημαντικό επίτευγμα για την Κύ-
προ αποτελεί το γεγονός ότι 77 
παραλίες από τις 123 περιοχές νε-
ρών κολύμβησης και δύο μαρίνες 
πληρούν τα κριτήρια, με αποτέλε-
σμα να βραβεύονται με Γαλάζια Ση-
μαία φέτος, κάτι που αποτελεί ακό-

μη ένα σημαντικό παράσημο για τη 
χώρα μας», συμπλήρωσε. 
Ο Υπουργός υπογράμμισε ότι, σύμ-
φωνα με την Έκθεση που ετοιμά-
στηκε και στάλθηκε στην Ευρωπαϊ-
κή Επιτροπή, για το 2022, η Κύπρος 
είναι συμμορφωμένη με τις πιο 
αυστηρές προδιαγραφές της Οδη-
γίας για τη Διαχείριση της Ποιό-
τητας των Νερών Κολύμβησης και 
έχει εκπληρώσει όλες τις υποχρε-
ώσεις που προκύπτουν από αυτή. 

Συγκεκριμένα, πρόσθεσε, η Κύπρος 
λαμβάνει ποσοστό συμμόρφωσης 
99,2%, με τα 119 από τα 120 ση-
μεία νερών κολύμβησης να χαρα-
κτηρίζονται ως εξαιρετικής ποιότη-
τας, ενώ μόλις ένα σημείο δεν έχει 
λάβει ταξινόμηση ακόμη, λόγω πε-
ριορισμένου αριθμού δειγματολη-
ψιών. 
Ο ΓΓ της CYMEPA και Πρόεδρος του 
Εθνικού Κριτή των Γαλάζιων Σημαι-
ών, Δρ Μιχάλης Ιερείδης ανακοί-
νωσε ότι η Κύπρος συγκαταλέγεται 
στην πρώτη θέση των χωρών της 
ΕΕ, μαζί με την Μάλτα και το Λου-
ξεμβούργο, στην καθαρότητα των 
νερών, με ποσοστό 100%, ενώ στη 
δεύτερη θέση βρίσκεται η Ελλάδα 
με ποσοστό 97% και 3η η Γερμανία, 
με ποσοστό 94%. 
Εξέφρασε ακόμη τη χαρά του που, 
με το τέλος της χρονιάς, συμπλη-
ρώνονται 30 χρόνια του θεσμού 
των Γαλάζιων Σημαιών στην Κύπρο, 
υπογραμμίζοντας ότι βρισκόμαστε 
στο μεταίχμιο αλλαγών, καθώς ο 
χάρτης της Γαλάζιας Σημαίας ανα-
μένεται να αλλάξει με την μεταρ-
ρύθμιση της Τοπικής Αυτοδιοίκη-
σης.
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Την επικαιρότητα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Απονεμήθηκαν Γαλάζιες σημαίες 

Κυματίζουν σε 18 παραλίες στην Πάφο 

Η Εταιρεία Τουριστικής Ανάπτυξης και Προβο-
λής Περιφέρειας Πάφου χαιρετίζει την εξέλι-

ξη αυτή και συγχαίρει όσους εργάστηκαν για την 
βράβευση των 18 παραλιών με γαλάζια σημαία 
σε ολόκληρη την επαρχία Πάφου. 
Η ετήσια αναγγελία των βραβευμένων με τη Γα-
λάζια Σημαία ακτών και μαρίνων  που πραγμα-
τοποιήθηκε πρόσφατα έλαβαν ο Δήμος Πάφου 
6 σημαίες, Γεροσκήπου, Πέγεια, Νέο Χωρίο από 
3,  2 σημαίες η Πόλη Χρυσοχούς και 1 η κοινότη-
τα Λέμπας.  
Οι παραλίες μας και ο θαλάσσιος χώρος αποτε-

λούν πολύ σημαντικά συστατικά του προορισμού 
και παρότι τα τελευταία χρόνια έχουν γίνει σημα-

ντικά βήματα για αναβάθμιση τους επιβάλλονται 
ακόμη περαιτέρω επενδύσεις τόσο στην επίπλω-
ση, προσβασιμότητα και στις προσφερόμενες 
υπηρεσίες.
Η Πάφος με τα καθαρότερα νερά κολύμβησης 
στην Ευρώπη, με ολόκληρη την ακτογραμμή να 
είναι βραβευμένη με το βραβείο “ακτή ποιότη-
τας” από το 2013  και με 18 παραλίες με γαλάζιες 
σημαίες δίκαια φιγουράρει ως ένας από τους 100 
πιο πράσινους προορισμούς στην Ευρώπη.

Η ΕΤΑΠ για τις Γαλάζιες Σημαίες
Η Πάφος στους Τop 100 πράσινους 
προορισμούς της Ευρώπης 2022-2023



Ο Μέλανος είναι ένας μεγά-
λος τόπος τοποθετημένος 
από το Θεό στην άκρια 

του οροπεδίου της 
Χλώρακας στα νότια 
σύνορα του χωριού 
με την Κάτω Πάφο, 
που αγναντεύει όλο 
το πέλαγο απ’ άκρη 

σ άκρη,. Τα πετρώματα του είναι 
στο σύνολο τους από μέλανο, 
εξ ου και το τοπωνύμιο. Καθώς 
άγονα και σκληρά τα εδάφη που 
η υγρασία δεν μπορεί να τα δια-
περάσει και οι ρίζες των δεντρών 
δύσκολα μπορούν να προχωρή-
σουν βαθιά, έμεινε στους αιώνες 
τόπος άγριος βλαστημένος μόνο 
με χαμηλή βλάστηση, ιδανικός για 
βόσκηση.
Όταν τα χρόνια τα παλιά εκείνα 
,που η δουλεία υπήρχε ως θε-
σμός σε όλους τους πολιτισμούς 
του κόσμου και πήγαζε από την 
ανάγκη εξεύρεσης εργατικού και 
αγροτικού δυναμικού καθώς και 
άλλων αναγκών, και η υποδού-
λωση των ανθρώπων θεωρείτο 
μια απόλυτα νόμιμη κατάσταση 
κατά την οποία δούλοι ή σκλάβοι 
αντιμετωπίζονταν ως αντικείμενα 
και η μεταχείριση τους στη σκλη-
ρή εργασία ήταν μέχρι θανάτου, 
έτσι και η Κύπρος δεν εξαιρέθηκε 
του κανόνος, και κατά τη διάρκεια 
των αιώνων, ο φτωχός πληθυσμός 
ως υπόδουλοι κάτοικοι, υπήρξαν 
σκλάβοι. Καθώς όμως μικρός ο 
πληθυσμός, οι τσιφλικάδες και 
οι ιδιοκτήτες των λατομείων του 
χαλκού, χρησιμοποιούσαν εισα-
γόμενους σκλάβους, νέγρους που 
άρπαζαν οι πειρατές, ή ηττημέ-
νους σε πολέμους που οι νικητές 
πουλούσαν στους δουλέμπορους.
Συνήθως οι σκλάβοι ήταν πολύ πε-
ρισσότεροι από τους ελεύθερους 
πολίτες. Έτσι για να τους ελέγχουν 
από τυχόν επαναστάσεις, τους 
συμπεριφέρονταν σκληρά. Τους 
είχαν αλυσοδεμένους και τους τι-
μωρούσαν απάνθρωπα ή και τους 

σκότωναν δια βασανισμού προς 
παραδειγματισμό.
Στην Πάφο το φαινόμενο αυτό 
παρατηρήθηκε να συμβαίνει εις 
μεγάλο βαθμό κατά τον 12ο αιώ-
να, όταν οι Φράγκοι κατακτητές 
μοίρασαν τη γη σε φεουδάρχες, οι 
οποίοι ησχολήθησαν με την καλλι-
έργεια ζαχαροκάλαμων και τεύτ-
λων για την παραγωγή ζάχαρης την 
οποίαν εξήγαγαν στις γειτονικές 
χώρες της Ευρώπης. Με πλοία που 
προσάραζαν την ακτή του Κοττσιά 
μια παραλία αμμώδη που πάνω 
προσάραζαν τα πλοία, οι δουλέ-
μποροι έφερναν τους σκλάβους 
και τους πουλούσαν. Επίσης με 
τα ίδια πλοία γίνονταν εισαγωγές 
και εξαγωγές διαφόρων γεωργι-
κών προϊόντων ή μεταλλευμάτων. 
Έτσι στη θάλασσα εκεί, κάθε φορά 
γινόταν μεγάλο σκλαβοπάζαρο. 
Ο μεγαλύτερος αριθμός σκλά-
βων δούλευε σε μεταλλεία και 
σε αγρούς, που ήταν οι σημα-
ντικότερες πηγές πλούτου στην 
Κύπρο. Στην Πάφο ένας προε-
στός είχε στη κατοχή του περισ-
σότερους από 1000 σκλάβους 
τους οποίους όριζε ως ιδιοκτη-
σία και τους είχε να εργάζονται 
σε λατομεία και σε αγρούς, ιδι-
αίτερα σκληρές εργασίες.  
Κατείχε όλη την περιοχή από τη 
Μάα μέχρι την πέτρα του Ρωμιού 
και οι δούλοι την καλλιεργούσαν 
και την έσπερναν ζαχαροκάλαμα 
και τεύτλα με τα οποία κατασκεύ-
αζαν ζάχαρη που ακολούθως έκα-
ναν εξαγωγή στις γειτονικές χώρες 
της Ευρώπης. Ως απόδειξη επί 
τούτου, υπάρχουν τα χνάρια του 
αυλακιού της Ρήγαινας που έκτισε 
ο Διγενής Ακρίτας για να φέρνει 
νερό από τη μακρινή Τάλα και να 
ποτίζουν τα ζαχαροκάλαμα.
Η δουλεία ως θεσμός που νομιμο-
ποιούσε τη μετατροπή του ανθρώ-
που σε ιδιοκτησία, συνεπαγόταν 
όχι μόνον τον κοινωνικό θάνατο 
του ατόμου, αλλά του αφαιρού-
σε την ανθρώπινη υπόσταση και 

το υποβίβαζε σε αντικείμενο. Η 
καταπίεση τους ήταν μεγάλη και 
χωρίς όρια. Τα ζώα είχαν πολύ 
καλύτερη ζωή από αυτούς. Οι αν-
θρώπινες απώλειες ήταν μεγάλες 
είτε από τις κακουχίες, είτε για την 
ανυπακοή τους, είτε ως παραδειγ-
ματισμό, και αντικρίζονταν από 
τους αφεντάδες μόνο ως απώλεια 
περιουσίας. Οι γυναίκες και τα 
κοριτσάκια χρησιμοποιούνταν ως 
σκεύη ηδονής, και διαχωρίζονταν 
οι οικογένειες όταν προέκυπτε να 
πουλήσουν μέλη της.
Οι ξεσηκωμοί που συνέβαιναν 
κατά καιρούς, καταπνίγονταν 
σκληρά εν τη γενέσει τους.
Στη Χλώρακα εκείνη την εποχή, 
ένας σκλάβος του μεγάλου αφέ-
ντη ανυπόταχτος, κατάφερε μια 
νύχτα να σκοτώσει τον φύλακα και 
παίρνοντας τα κλειδιά, ελευθέρω-
σε και τους υπόλοιπους οι οποίοι 
χωρίς να σκεφτούν τις σίγουρες 
καταστροφικές           συνέπειες 
για τη ζωή τους, τον ακολούθησαν 
καθώς δεν άντεχαν τις κακουχίες.
Χωρίς σχέδιο και προσανατο-
λισμό, η άλλη μέρα τους βρήκε 
μαζεμένους και στρυμωγμένους 
πάνω στο οροπέδιο του Μελάνου. 
Και από κάτω γύρω γύρω, στρατι-
ώτες τους είχαν περικυκλώσει. 
Τους έστειλε ο βασιλιάς με δια-
ταγή να τους σφάξουν όλους, να 
μην γλυτώσει κανείς, ούτε γέρος, 

ούτε νέος, ούτε παιδί. Έπρεπε να 
σταλεί μήνυμα σε όλη την Κύπρο 
πως όσοι άλλοι επεδίωκαν την 
ελευθερία τους, θα είχαν το ίδιο 
τέλος. Έπρεπε να διαφυλαχθεί η 
τάξη, διότι χωρίς σκλάβους δεν 
θα υπήρχε ανθηρή οικονομία για 
την ανώτερη τάξη. Έπρεπε λοιπόν, 
να εφαρμοστεί ο νόμος χωρίς δι-
άκριση.
Και μια ανελέητη σφαγή άρχισε. 
Οι λίγοι δούλοι που κρατούσαν 
τσάπες και δικράνια, σκοτώθηκαν 
πρώτοι, και ύστερα οι στρατιώτες 
κατέσφαξαν χωρίς έλεος μάνες και 
παιδιά, γέρους και νέους. Με μια 
αγριότητα φοβερή που εκείνους 
τους καιρούς ήταν συνηθισμένη, 
έπαιρναν τα κεφάλια αι άνοιγαν 
τις κοιλιές κάνοντας το αίμα να 
ρέει σαν ποτάμι. 1000 σκλάβοι 
σφαγιάστηκαν και όλη η γη του 
Μελάνου βάφτηκε κόκκινη. Και 
έγινε το αίμα ποτάμι και έτρεξε 
στη θάλασσα που ήταν λίγα μέ-
τρα παρακάτω, και χρωματίστηκε 
και αυτή μελανιά,  μελανιά . 
Από τότε ο χερσαίος τόπος της 
άγριας σφαγής ονομάστηκε Μέ-
λανος και η θάλασσα Μελανούθ-
κια, καθώς η γη στη στεριά και 
στη θάλασσα, έμεινε βαμμένη σε 
χρώμα μελανί από το αίμα των 
σκλάβων.
Από τότε η γη θεωρείτο καταρα-
μένη από τους ντόπιους, και όλοι 
απέφευγαν να την κατοικήσουν ή 
να την αξιοποιήσουν. 
Αυτή η κατάσταση διήρκησε 1000 
χρόνια, ώσπου οι άνθρωποι ξέχα-
σαν αυτήν την μεγάλη αμαρτία, 
και τώρα, τα τελευταία χρόνια 
έκτισαν όλη την περιοχή με δια-
μερίσματα που έχουν απρόσκο-
πτη θέα όλη την πόλη της Κάτω 
Πάφου, και όλο το πέλαγο της νο-
τιοδυτικής Μεσογείου.
Το μόνο που έμεινε να υπενθυ-
μίζει τη μεγάλη σφαγή, είναι το 
όνομα Μέλανος που προήλθε εξ 
αυτής.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΤΑΠΑΚΟΥΔΗΣ

Η μεγάλη σφαγή των δούλων στο ΜέλανοΣυμβάλλοντας στον 
εμπλουτισμό του λεξιλογίου 
των νέων μας  

Ο Χρυσόστομος Π. Ρουσής, M.Ed., πρώην 
διευθυντής σχολείων Δημοτικής και Μέσης 
Εκπαίδευσης, παρουσιάζει τμηματικά 
μελέτη-έρευνα με 350 λέξεις από τις έγκριτες 
εφημερίδες «Ο Φιλελεύθερος»  και  «Το 
Βήμα». 

«Η γλώσσα δεν είναι απλές λέξεις, αλλά η σκέ-
ψη μας. Κάθε ποιότητα στη γλώσ-
σα είναι και ποιότητα στη σκέψη 
μας και τανάπαλιν». (Γ. Μπαμπι-
νιώτης, 2018) Η γλώσσα αποτελεί 
και μέρος της κοινωνικής μας εικό-

νας και θα πρέπει να νοιαζόμαστε για την σωστή 
της χρήση.
1. «Η πλειοψηφία των πολιτών δεν εγκρίνει πρα-
κτικές ρουσφετιού καλυμμένες από αδιαφά-
νεια». (αντί του ορθού: η πλειονότητα των πο-
λιτών)
«Στην συντριπτική πλειοψηφία τους οι λαοί επι-
λέγουν ακατάλληλες ηγεσίες». (αντί του ορθού: 
στην πλειονότητά τους οι λαοί)  -  «Η Πάφος δι-
αθέτει αρκετά οινοποιεία με την πλειοψηφία 
αυτών να παράγουν ψηλής ποιότητας κρασιά». 
(αντί του ορθού: στην πλειονότητά τους – τα οι-
νοποιεία ψηφίζουν;) 
N.B. (Σημειώστε): Η λέξη πλειονότητα (πολύς – 
πλείων (= περισσότερος) – πλείστος) σημαίνει 
οι περισσότεροι από ένα σύνολο προσώπων ή 
πραγμάτων, ενώ πλειοψηφία (πλείων+-ψηφία < 
ψήφος) σημαίνει οι περισσότερεs ψήφοι αυτών 
που ψηφίζουν. 
2. «Η εφαρμογή των βρετανικών κυρώσεων συ-
νιστά συμμόρφωση υπέρ του δέοντος». (αντί 
του ορθού: υπέρ το δέον) – «Πολλοί γονείς είναι 
“υπέρ του δέοντος” επιεικείς απέναντι στα παι-
διά τους». (αντί του ορθού: υπέρ το δέον)
N.B. (Σημειώστε): δέον μτχ. του ρ. δει (πρέπει) η 
φράση “υπέρ το δέον” (υπέρ+αιτ.) και η φράση 
“πέραν του δέοντος” (πέραν+γεν.) δηλώνουν την 
υπερβολή, την υπέρβαση τού κανονικού: γονείς 
“πέραν του δέοντος” προστατευτικοί/αυστηροί. 
3. «Το μέγεθος τού πληθωρισμού και “τα ανε-
παρκές μέτρα” αντιμετώπισής του».  (αντί του 
ορθού: τα ανεπαρκή μέτρα)   -  Τα παιδιά βρίσκο-
νται σε “ασφαλές σημεία”. (αντί του ορθού:  σε 
ασφαλή σημεία) -  «Υπήρχε “πλήρες πρόσβαση” 
στο κείμενο των τοπικών Σχεδίων Ακάμα». (αντί 
του ορθού: πλήρης πρόσβαση) Ν.Β. (Σημειώστε): 
Τα λόγια επίθετα σε -ης (ανεπαρκής, διεθνής, ει-
λικρινής, επιμελής, ευγενής, πλήρης, πρωτοφα-
νής, σαφής, συνεπής, τριμερής, υγιής)  κλίνονται 
έτσι:  ο/η διεθν-ής, το διεθν-ές  -  του διεθν-ούς  
-  τον διεθν-ή  
οι διεθν-είς/τα διεθν-ή   -  των διεθν-ών  -  τους 
διεθν-είς/τα διεθν-ή.  
4. Μερικοί Παφίτες πλούτισαν λόγω της εσωτερι-
κής ενημέρωσης από τους *αρμόδιους. (*ως ου-
σιαστικό) (αντί του ορθού: από τους αρμοδίους ή 
από τους αρμόδιους (επίθ.) φορείς)
5. «Οι Καραμάνοι έμπαιναν στα σπίτια κλέβο-
ντας ότι έβρισκαν». (αντί του ορθού: ό,τι με υπο-
διαστολή) Ν.Β. (Σημειώστε): Η άκλιτη αναφορι-
κή αντωνυμία “ό,τι”  (με υποδιαστολή) σημαίνει 
“οτιδήποτε”,  “αυτό που”: η Αστυνομία δεν μπο-
ρεί να κάνει “ό,τι” θέλει.
Πηγές:  Αναγνωστοπούλου Ι., Το λέμε σωστά; Το 
γράφουμε σωστά; Παπαζαφείρη I. , Λάθη στη 
χρήση της γλώσσας μας. 
Μπαμπινιώτη Γ.,  Λεξικό της Νέας Ελληνικής 
Γλώσσας. 
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Την σελίδα Πολιτισμός φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Έχουν βαθιές ρίζες
Οι εκδηλώσεις του Κατακλυσμού σε όλες τις παραλιακές πόλεις 

της Κύπρου, και βεβαίως της Πάφου έχουν πολύ βαθιές ρίζες.  

Είναι γι’ αυτό που σημειώνουν τόσο μεγάλη επιτυχία ενώ θα λέγαμε 
ότι είναι από τις μαζικότερες, καθώς συνδυάζουν τα αθλήματα με τις 
καλλιτεχνικές εκδηλώσεις.
Σήμερα έχουν κάπως αλλοιωθεί καθώς στο παρελθόν, τα καλλιτεχνι-
κά προγράμματα αποτελούνταν αποκλειστικά από παραδοσιακούς 
χορούς και τραγούδια και μάλιστα σε διαγωνιστική μορφή, κάτι που 
διατηρείται ακόμα σε κάποιους δήμους της Λάρνακας και Αμμοχώ-
στου όχι όμως στην Πάφο.

Ο Νικόλας Σάββα είναι ο μικρός που εντυπω-
σίασε παίζοντας πιάνο στην Στέγη Γραμμά-

των και Τεχνών Πάφου, μαζί με τον παππού του 
γνωστό φιλόμουσο, Οικονομολόγο και μουσικό, 
Κυριάκο Δρουσιώτη, ο οποίος και δώρισε ένα 
πιάνο στην Στέγη.
Ο Νικόλας είναι μόνο εννέα χρόνων και όπως πλη-
ροφορηθήκαμε είναι μέχρι σήμερα εντελώς αυ-
τοδίδακτος.
Εκτός από του να παίζει μάλιστα, μπορεί και να 
διαβάζει νότες, ενώ κάτι πολύ σημαντικό έχει 
πλήρη αίσθηση του ρυθμού.
Πρόκειται αδιαμφισβήτητα για ένα πηγαίο ταλέ-
ντο, το οποίο βεβαίως με την κατάλληλη μουσική 
παιδεία πιστεύουμε ότι θα διαπρέψει.
Ο Νικόλας έχει στο ρεπερτόριό του τόσο κλασικά, 
όσο και έντεχνα ελληνικά κομμάτια.  

9χρονο ταλέντο στο πιάνο
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-Τι είναι η ρυθμική γυμναστική;
 Η ρυθμική γυμναστική είναι ολυμπιακό άθλημα, 
αποκλειστικά γυναίκειο και εκτελείται ατομικά 
και ομαδικά. Είναι ένας συνδυασμός ακροβατι-
κών ασκήσεων, γυμναστικής χορού και μπαλέτου 
με τη συνοδεία μουσικής. Τα όργανα που ασχο-
λούνται τα παιδιά είναι η κορδέλα, το σχοινάκι, η 
μπάλα, το στεφάνι και οι κορύνες.  

Ποια είναι η ιδανική ηλικία για να αρχίσει ένα 
παιδί τη ρυθμική; 
Η  καλύτερη ηλικία  για να αρχίσει ένα κοριτσά-
κι τα πρώτα του βήματα στη ρυθμική γυμναστική 
είναι τα 3 με 4 χρόνια για να διδαχθεί τις βασι-
κές αρχές του μπαλέτου και του χορού, να εξοι-
κειωθεί με τα όργανα και τον χειρισμό τους και να 
μπορεί να καταλάβει τα ακροβατικά στοιχεία και 
ανάλογα με τα χρόνια συμμετοχής στα προγράμ-
ματα, τα παιδιά εντάσσονται σε τμήματα όπου 

αυξάνεται κλιμακωτά η δυσκολία των ασκήσεων. 
Η ρυθμική είναι πολύ απαιτητικό άθλημα και 
πρέπει τα παιδιά μέχρι τα 18 τους, που έχουν και 
καλή ευλυγισία, να βγάλουν προγράμματα αρκε-
τά δύσκολα. Με τη ρυθμική μπορούν φυσικά να 
ασχοληθούν και κορίτσια μεγαλύτερης ηλικίας, 
για να γυμναστούν.

Ποια  είναι τα οφέλη που προφέρει στα παιδιά;
Με τη ρυθμική τα κοριτσάκια μαθαίνουν να κι-
νούνται με χάρη, αρμονία,  ευλυγισία και συγχρο-
νισμό. Αποκτούν πειθαρχεία και σεβασμό, ενώ 
μαθαίνουν να συνυπάρχουν και να συνεργάζο-
νται με άλλες αθλήτριες.

-Μπορείτε να μας εξηγείσετε τα όργανα με τα 
οποία ασχολούνται τα παιδιά; 
Τα παιδιά ασχολούνται αρχικά με όλα τα όργανα: 
Σχοινάκι, Στεφάνι, Μπάλα, Κορύνες και Κορδέλα. 
Τα παιδιά που επιλέγονται για να είναι στο αγω-
νιστικό μέρος, αρχίζουν να λαμβάνουν μέρος σε 
αγώνες από την ηλικία των 5 ετών.
Η κορδέλα για τις αγωνιστικές κατηγορίες είναι 6 
μέτρα, για τις άλλες κατηγορίες είναι 5 μέτρα, ενώ 
για τα κοριτσάκια της ακαδημίας μαζικού αθλη-
τισμού ξεκινά από δυο μέτρα. Είναι ένα από τα 
πιο όμορφα όργανα και όλα τα κορίτσια θέλουν 
να ασχοληθούν με τη κορδέλα όμως στην πορεία, 
ανακαλύπτουν ότι είναι αρκετά δύσκολο. 
Η μπάλα  έχει  διάμετρο 18-20 εκατοστά και βά-
ρος περί τα 400 γραμμάρια, είναι ιδιαίτερα αγα-
πητή στα παιδιά, τα κυλίσματα, το πέταγμα της 
σε συνδυασμό με τις ασκήσεις ισορροπίας είναι 
από τα βασικά στοιχεία του προγράμματος με 
μπάλα. 

Το Στεφάνι με διάμετρο 80 με 90 εκατοστά και βά-
ρος 300 γραμμάρια είναι     εύκολο όργανο για 
παιδιά. Οι περιστροφές, τα πετάγματα σε συνδυ-
ασμό με ασκήσεις του σώματος, τα άλματα ανα-
δεικνύουν την τεχνική ικανότητα των αθλητριών.
To Σχοινάκι το μήκος του είναι ανάλογο με το 
ύψος των παιδιών για ασκήσεις, αναπηδήσεις και 
άλματα μέσα από το σχοινάκι. 
 Οι Κορύνες, κατασκευασμένες από ξύλο ή πλα-
στικό με το  βάρος για την κάθε κορύνα να είναι 
στα 150 γραμμάρια. Οι δυο κορύνες θεωρούνται 
ένα όργανο και είναι από τα δυσκολότερα όργανα 
της ρυθμικής γυμναστικής. 

Από την εμπειρία σας ποιο είναι το πιο αγαπημέ-
νο όργανο ρυθμικής στα παιδιά; 
Η μπάλα και το σχοινάκι είναι από τα πιο αγαπη-

μένα όργανα των παιδιών ίσως επειδή μπορούν 
εύκολα να τα βρουν στα Δημοτικά σχολεία και 
να ασχοληθούν στα διαλείμματα, αλλά και στον 
ελεύθερο τους χρόνο στο σπίτι. 
Οι προπονήσεις κάθε πόσο πρέπει να γίνονται;
Οι προπονήσεις στο αγωνιστικό τμήμα γίνονται 
στο γήπεδο του Γυμνασίου Απ. Παύλου, είναι κα-
θημερινές για 4 περίπου ώρες αφού οι απαιτή-
σεις είναι πολλές και οι αθλήτριες πρέπει να προ-
πονούνται καθημερινά. 
Τα κορίτσια του μαζικού αθλητισμού στην ακα-
δημία, προπονούνται δυο φορές την εβδομάδα 
από μια ώρα, ενώ οι πιο μικρές ηλικίες ξεκινούν 
με μια φορά την εβδομάδα ώστε να αγαπήσουν 
το άθλημα.

Με ποια κριτήρια επιλέγονται τα παιδιά για το 
αγωνιστικό τμήμα;

Το πιο σημαντικό είναι ο σωματότυπος των παι-
διών, ο σωστός σκελετός σώματος, η ευλυγισία 
και το ταλέντο…  
 
Οι αθλητές σας συμμετέχουν σε αγώνες τοπι-
κούς ή διεθνείς;
Βεβαίως συμμετέχουμε στο παγκύπριο πρωτά-
θλημα της Ομοσπονδίας Γυμναστικής, ανάλογα 
με την κατηγορία και την ηλικία τους, σε αγώνες 
των διαφόρων άλλων σωματείων στην Κύπρο, 
καθώς και σε διάφορους αγώνες στο εξωτερικό. 
Πρόσφατα μάλιστα λάβαμε μέρος σε διεθνή αγώ-
να στη Θεσσαλονίκη με τη συμμετοχή 500 αθλη-
τριών από 8 χώρες και οι αθλήτριες μας κατενθου-
σιάστηκαν τόσο από τους αγώνες που κράτησαν 
4 ημέρες, αλλά και από τη φιλοξενία.
Στην Πάφο έχουμε αθλήτριες που μπορούν να 

διακριθούν σε τέτοιους αγώνες;
Έχουμε αρκετές ταλαντούχες αθλήτριες και προ-
σπαθούμε ώστε να εξελιχθούν και φθάσουν να 
αγωνιστούν στην κατηγορία γυναικών – νεανίδων 
για  να μπορούν να αγωνιστούν στην Εθνική Κύ-
πρου, όμως είναι δύσκολο με το βαρυφορτωμένο 
σχολικό πρόγραμμα.  

Οι γονείς επιλέγουν την ρυθμική γυμναστική για 
τα παιδιά τους; 
Ναι αρκετοί γονείς επιλέγουν τη ρυθμική και ει-
δικά στο κομμάτι του μαζικού αθλητισμού για τα 
παιδιά τους, ενώ με παρότρυνση γονιών, προχω-
ρήσαμε και δημιουργήσαμε και το τμήμα Ενόργα-
νης Γυμναστικής. 
Στο σημείο αυτό θα ήθελα να ευχαριστήσω όλους 
τους γονείς για τη συνεργασία μας. 
Παράλληλα θέλω να προτρέψω τους γονείς να 

οδηγήσουν τα παιδιά τους στον αθλητισμό σε 
οποιοδήποτε άθλημα, όχι μόνο για να έχουν κάτι 
να κάμουν, αλλά και για λόγους υγείας.  
  
 Θα μας πείτε λίγα λόγια και για το τμήμα Ενόρ-
γανης Γυμναστικής;
Ξεκινήσαμε από το 2017 το  τμήμα με υπεύθυ-
νο προπονητή τον Σταυρό Δημήτριου, Πτυχιού-
χο του Τμήματος Επιστήμης Φυσικής Αγωγής και 
Αθλητισμού με ειδικότητα στην Ενόργανη Γυμνα-
στική και παρόλο που δεν έχουμε χώρο για να 
έχουμε στημένα τα όργανα, έχουμε αρκετά παι-
διά κορίτσια και αγόρια που ασχολούνται με το 
άθλημα αυτό.

Ολοκληρώνονται σε λίγο τα μαθήματα για φέ-
τος ετοιμάζετε κάποιες εκδηλώσεις παρουσία-
σης της δουλειάς που έγινε;
Όπως κάθε χρόνο έτσι και φέτος ετοιμάζουμε την 
τελική μας γιορτή με συμμετοχή όλων των παι-

διών της σχολής μας και περιμένουμε όλους τους 
γονείς  να έρθουν για να παρακολουθήσουν την 
πρόοδο των παιδιών τους. 
Η τελική μας γιορτή, θα γίνει την Τετάρτη 28 Ιου-
νίου στο Στάδιο Μιχαλάκης Κυπριανού στη Γε-
ροσκήπου, στις 7.30 το απόγευμα. Τα καθαρά 
έσοδα από την εκδήλωση όπως κάθε χρόνο θα δι-
ατεθούν για φιλανθρωπικούς σκοπούς και φέτος 
θα δωθούν στο Καραϊσκάκειο Ίδρυμα. 

-Ολοκληρώνοντας αυτή τη συνομιλία να πού-
με και δυο λόγια για τον Σύλλογο  Γυμναστικής 
Ακάμας.
ΑΚΑΜΑΣ ήταν ο πρώτος σύλλογος γυμναστικής 
στη Πάφο και ιδρυτικό μέλος της Κυπριακής Ομο-
σπονδίας Γυμναστικής από το 1979. Για πάνω 
από 10 χρόνια είχε αδρανοποιηθεί και διαγραφεί 
και θέλοντας να τιμήσουμε τον τότε σύλλογο επι-
λέξαμε ως όνομα το ΑΚΑΜΑΣ. Επίσης η ονομασία 
του συλλόγου μας, έχει να κάνει με την προστα-
τευόμενη περιοχή του ΑΚΑΜΑ. 
Σκοπός του συλλόγου μας είναι να δώσουμε την 
ευκαιρία σε όλα τα παιδιά της πόλης και επαρχί-
ας Πάφου, να ασχοληθούν ενεργά με τον αθλητι-
σμό που τόσα πολλά οφέλη μπορεί να τους προ-
σφέρει.
Όλα τα τμήματα του συλλόγου, συμμετέχουν σε 
αρκετές αθλητικές, πολιτιστικές και φιλανθρω-
πικές εκδηλώσεις, δίνοντας έτσι στα παιδιά την 
ευκαιρία να παρουσιάζουν τις χορογραφίες και 
ασκήσεις που έχουν διδαχθεί, συμμετέχοντας 
έμπρακτα και με ουσιαστικό τρόπο στα κοινωνικά 
δρώμενα της πόλης.

Άννα Κυριάκου. 

Δέσπω Ιακωβου 
ΡυθμΙκή ΓυμναστΙκή καΙ οφέλή…
Η Γυμνάστρια που συνέδεσε το όνομά της με τη ρυθμική στην Πάφο, μιλά 
για το όμορφο Ολυμπιακό άθλημα, πώς μπορεί κανείς να ασχοληθεί με 
αυτό και για τα πολλά οφέλη από την ενασχόληση με αυτό…

Η κ. Δέσπω Ιακώβου πτυχιούχος του τμήματος Επιστήμης Φυσικής Αγωγής και Αθλητισμού του Αριστοτέλειου Πανεπιστημίου Θεσσαλονίκης, μας «γνωρίζει» μέσα 
από τη σημερινή μας συνέντευξη τη ρυθμική γυμναστική. Στη συνέντευξη της στον Αδέσμευτο, μας δίνει όλες τις πληροφορίες και αναλύει τα οφέλη που προφέρει 
στο παιδί η ρυθμική γυμναστική, το ιδανικό όπως μας εξηγεί άθλημα για κορίτσια από 3 μέχρι 18 χρονών που γυμνάζει το σώμα και καλλιεργεί το πνεύμα… 



Τη σελίδα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.
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Ε νώ στην Ευρωπαϊκή Ένωση, σύμφωνα 
με την Ευρωπαϊκή Στατιστική Υπηρεσία, 

ένας στους έξι κατοίκους βρί-
σκεται στο όριο της φτώχειας, 
στην Κύπρο ο μέσος ακαθά-
ριστος μισθός ανέρχεται στις 
δυόμισι χιλιάδες ευρώ!! Ζήτω 
η ευρωπαϊκή ευημερούσα Κύ-

προς θα αναφωνούσε κάποιος!
Για να χαρακτηριστεί κάποιος φτωχός στην 
Ευρώπη, το εισόδημα του πρέπει να είναι 
κάτω από το 60% του μέσου όρου. Στην Κύ-
προ δηλαδή, όποιος έχει εισόδημα μέχρι 
1500 ευρώ το μήνα, με ευρωπαϊκούς όρους 
χαρακτηρίζεται φτωχός.
Σύμφωνα με τα πιο πάνω η πλειοψηφία των 
νέων στην Κύπρο ζουν στη φτώχεια, αφού 
το εισόδημα τους είναι κάτω από 1500 
ευρώ. Το ίδιο συμβαίνει και με την τεράστια 
πλειοψηφία των συνταξιούχων.
Ακούει κανείς κύριοι ιθύνοντες; Έχετε αντι-
ληφθεί κύριοι με τις ακριβές γραβάτες σε 
ποια κατάσταση βρίσκεται σήμερα η κυπρι-
ακή κοινωνία; Προσέξατε μήπως πόσων Κυ-
πραίων δοκιμάζεται η υπομονή μπροστά 
στα ταμεία των Σουπερμάρκετ; Περιέπεσε 
καμιά φορά στην αντίληψή σας πόσοι πελά-
τες των σουπερμάρκετ επιστρέφουν προϊό-
ντα πίσω στα ράφια αφού κάνοντας τη σού-
μα για το κόστος κατανοούν πως δεν έχουν 
για να πληρώσουν; Ξέρετε πόσοι Κυπραίοι 
κάθονται τα βράδια στο σκοτάδι, φοβούμε-
νοι το κόστος του ηλεκτρισμού για να ανά-
ψουν τη λάμπα; Θα ξέρετε όμως σίγουρα 
πως το «τσιέκκι» της γιαγιάς, εκτός από την 
ίδια, το περιμένει και η κόρη για να στείλει 
κατιτίς και στον γιο της που πήγε για σπου-
δές, ψάχνοντας για ένα καλύτερο μέλλον. 
Ξέρετε ακόμη πόσοι νέοι και νέες, πόσοι 
παππούδες και γιαγιάδες «συντρομάσσου-
νται» τις νύχτες στο κρεββάτι τους, αναλο-
γιζόμενοι πως δεν βγαίνουν λόγω της ακρί-
βειας που επικρατεί; 
Θα μπορούσα να γεμίσω σελίδες με πα-
ραδείγματα φτώχειας, στην Κύπρο, στην 
Πάφο, στη Γεροσκήπου. Δεν υπάρχει ίχνος 
υπερβολής σε όσα αναφέρονται πιο πάνω. 
Επιτέλους κύριοι εκεί στη βουλή των αντι-
προσώπων, νομοθετήστε για ένα κοινωνι-
κό κράτος. Πάψετε πλέον να παίζετε με τον 
απλό, φτωχό κόσμο. Πάψετε επιτέλους να 
βλέπετε μόνο το δικό σας πουγκί!

Ώρα να δείτε 
τον φτωχό κόσμο!

Η κατάσταση στο κυπριακό 
ποτέ δεν ήταν τόσο τραγι-

κή. Τα δεδομένα: 
μηδέν συνομιλί-
ες από την Σύνο-
δο για την Κύπρο 
στο Κραν Μοντά-
να τον Ιούλιο του 

2017. Ο ΟΗΕ έχει επιλέξει να 
μην διορίσει απεσταλμένο του 
ΓΓ για το κυπριακό. Η διεθνής 
κοινότητα ουσιαστικά έχει απο-
χωρήσει από τη διαδικασία. Εί-
ναι ολοφάνερο ότι η πολύχρο-
νη στασιμότητα στο κυπριακό 
δημιουργεί νέα τετελεσμένα 
επί του εδάφους και τελικά με-
γαλώνει τις πιθανότητες ώστε 
η παγίωση της σημερινής κατά-
στασης να μείνει ως μια de facto 
«λύση».  
Αυτό θέλουμε; Θέλουμε η χώρα 
μας να μείνει οριστικά στα δύο, 
με τον  τουρκικό στρατό  να 
ελέγχει το κατεχόμενο μέρος 
και να έχουμε σκληρά σύνορα 
ανάμεσα στις δύο κοινότητες; 
Αν δεν θέλουμε τα σκληρά σύ-
νορα, όλοι μας, πολίτες και πο-
λιτικές δυνάμεις καλούμαστε να 
μιλήσουμε με σαφήνεια για το 

τι προτείνουμε για να βγάλουμε 
την Κύπρο έξω από αυτούς τους 
θανάσιμους κινδύνους. 
Είναι πολύ σημαντικό- ίσως το 
κλειδί για όλα τα άλλα,-το να γί-
νει συνείδηση σε όλους μας πως 
μερικές εξελίξεις γίνονται μη 
αναστρέψιμες, αν δεν δράσου-
με τώρα και αν δεν επιδιώξουμε 
με κάθε σοβαρότητα την επα-
νεκκίνηση της διαδικασίας των 
συνομιλιών.  Είναι ευθύνη του  
Προέδρου της Δημοκρατίας να 
πάρει τις αναγκαίες πρωτοβου-
λίες και να πείσει τον ΓΓ του ΟΗΕ 
ότι αποδεχόμαστε χωρίς ερωτη-
ματικά και αμφιβολίες το από 
Έξι Σημεία Πλαίσιό της 30ης Ιου-
νίου 2017.  
Οι παλινωδίες του τέως προέ-
δρου, οι βολιδοσκοπήσεις που 
έκανε για άλλες μορφές λύσης, 
επιδείνωσαν την θέση της Ε/Κ 
πλευράς και αυτός είναι ένας 
βασικός λόγος που σήμερα ο 
πρόεδρος δυσκολεύεται να πεί-
σει για το τι ακριβώς επιδιώκει. 
Παρά τα ταξίδια που πραγματο-
ποιεί στο εξωτερικό, οι διεθνείς 
παράγοντες εξακολουθούν να 
βλέπουν τα πράγματα εξ απο-

στάσεως. 
 Το ΑΚΕΛ διαβάζει με πολλή προ-
σοχή τις δυσκολίες και ως υπεύ-
θυνο κόμμα εισηγείται προ-
τάσεις που θεωρεί ότι είναι 
ωφέλιμες για τον τόπο, συμβάλ-
λοντας έτσι στις προσπάθειες 
για να αποφύγουμε την μονιμο-
ποίηση του αδιεξόδου. Το ΑΚΕΛ 
επέδωσε στον Πρόεδρο Αναστα-
σιάδη τον Δεκέμβρη 2020 πρό-
ταση για τους χειρισμούς που 
πιστεύει ότι χρειάζεται να γί-
νουν. Ο πρώτος πυλώνας της 
πρότασης αφορά στο τι πρέ-
πει να γίνει για την επανέναρ-
ξη των διαπραγματεύσεων και 
ο δεύτερος εξηγεί το πώς μπο-
ρεί να αξιοποιηθεί το Φυσικό 
Αέριο για να καταστεί κίνητρο 
για τη λύση του κυπριακού. Επί-
σης εισηγούμαστε ένα πακέτο 
προτάσεων προς την Τουρκοκυ-

πριακή κοινότητα γιατί  από την 
μια θέλει την ενίσχυση των σχέ-
σεων μεταξύ των δύο κοινοτή-
των αλλά και από την άλλη θέ-
λει να  ενισχύσει την προοπτική 
για λύση. Ο ΓΓ του ΑΚΕΛ Σ. Στε-
φάνου στις 27 Μαϊου ανακοίνω-
σε ότι εισηγείται τη δημιουργία 
ενός Γραφείου Τουρκοκυπρια-
κών Υποθέσεων για να μπορούν 
οι Τουρκοκύπριοι να προωθούν 
ζητήματα που τους απασχο-
λούν ή  για να εξυπηρετούνται 
υποθέσεις τους από τη Δημόσια 
Υπηρεσία. 
Όλοι βλέπουμε τους κινδύνους 
από την παρατεταμένη στασι-
μότητα. Η ευθύνη που αναλογεί 
στον σημερινό Πρόεδρο είναι 
μεγάλη για έναν ακόμα λόγο. 
Ως στενός συνεργάτης του τέως 
Προέδρου της Δημοκρατίας είχε 
γνώση για τις συνεχείς αλλαγές 
στις θέσεις του. Συνεπώς, επι-
φορτίζεται με ακόμα μεγαλύ-
τερη ευθύνη για να καταβάλει 
κάθε προσπάθεια για να απο-
φύγουμε τη διχοτόμηση. 

Κυπριακό: ο θανάσιμος κίνδυνος

Αντώνης Τρακκίδης, Διορισμένος Δημοτικός Σύμβουλος 
Γεροσκήπου, Κίνηση Σωτηρία της Πάφου.

Σ υμπληρώθηκαν τέσσερα χρόνια από 
την έναρξη εφαρμογής του ΓΕΣΥ. Δεν 
ήταν εύκολη η πορεία προς υλοποίη-

ση αυτής της μεγαλόπνοης κοι-
νωνικής μεταρρύθμισης.
Όταν το 1998 στις τότε προε-
δρικές εκλογές η ΕΔΕΚ διαμόρ-
φωσε την «πρόταση ενότητας 
και προοπτικής» προς του δύο 

εναπομείναντες υποψηφίους, Κληρίδη και 
Ιακώβου, μία βασική πρόνοια ήταν η προώ-
θηση του Γενικού Συστήματος Υγείας. 
Με την εκλογή Κληρίδη το Υπουργικό Συμ-
βούλιο ενέκρινε τις πρώτες πιστώσεις για το 
ΓΕΣΥ. Αυτή ήταν και η επίσημη αφετηρία γι’ 
αυτή τη θεμελιακή μεταρρύθμιση που έμελ-
λε βέβαια να διέλθει από «συμπληγάδες πέ-
τρες» και «λάκκους λεόντων» για να υλοποι-
ηθεί. Χρειάστηκαν ακόμα 3 χρόνια για να 
προχωρήσει η Βουλή στην ψήφιση του Νό-
μου (89(Ι)2001).
Ακολούθησαν τρεις μελέτες για το κόστος 
της εφαρμογής του Σχεδίου. Το οποίο έμπαι-
νε και έφευγε από την πολιτική ατζέντα της 
επικαιρότητας, εξυπηρετώντας πολιτικές 
και κομματικές σκοπιμότητες, χωρίς ποτέ να 
υπάρξει σαφής πολιτική βούληση από τους 
κατά καιρούς κυβερνώντες για να προχωρή-
σουν. Να υπενθυμίσουμε ότι για την εφαρ-
μογή του είχαμε έντονες παροτρύνσεις τόσο 
από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή αλλά και από 
την Τρόικα. Αυτές μάλιστα οι παροτρύνσεις 
δεν ήταν διακριτικές και παρασκηνιακές 

αλλά επίσημες και γραπτές. Πιο συγκεκριμέ-
να; Τον Μάϊο του 2012 εκδόθηκε οδηγία της 
Ευρωπαϊκής Επιτροπής για την «άμεση και 
χωρίς καθυστέρηση εφαρμογή του ΓΕΣΥ». 
Αλλά και στο Μνημόνιο που συνομολογήσα-
με με την Τρόικα αναφερόταν η ανάγκη «για 
την χωρίς περαιτέρω καθυστέρηση, εφαρ-
μογή Ενός Εθνικού Συστήματος Υγείας μέχρι 
το τέλος του 2015»
Ασφαλώς το θέμα του κόστους ήταν μια ση-
μαντική διάσταση αλλά ήταν ανεπίτρεπτο 
να γίνεται επίκληση του για να δικαιολο-
γούνται καθυστερήσεις. Δεν ήταν νοητό να 
διατηρείται ένα «πρωτόγονο» δημόσιο σύ-
στημα υγείας που να υποχρεώνει τους πολί-
τες είτε να πεθαίνουν για χρόνια στις λίστες 
αναμονής είτε να σπρώχνονται ως «πρόβα-
τα επί σφαγή» σ’ ένα πλήρως ανεξέλεγκτο 
ιδιωτικό τομέα. Τέλος δεν ήταν αποδεκτό η 
Κύπρος να παραμένει η μοναδική χώρα της 
Ε.Ε. χωρίς ολοκληρωμένο δημόσιο σύστημα 
υγείας καθολικής κάλυψης.
Γιατί όμως υπήρξαν αυτές οι χρονοβόρες 
καθυστερήσεις;
Πολύ απλά, γιατί οι διάφορες ομάδες συμ-
φερόντων αντιδρούσαν και συνεχίσουν να 
αντιδρούν ακόμα και σήμερα, ασκώντας 
επιρροές στο πολιτικό μας σύστημα. Αυτό 
συνέβη και συμβαίνει σε όλα τα συστήματα 
υγείας, σε όλες τις χώρες και σε κάθε επιχει-
ρούμενη αλλαγή. 
Γιατί κάθε αλλαγή ανακατανέμει πόρους, 
αρμοδιότητες και εξουσίες και είναι λογικά 
αναμενόμενο όσοι επηρεάζονται να αντι-
δρούν και να αντιστέκονται. Να υπομνησθεί  
η συζήτηση γύρω από το πολυασφαλιστικό 
και μονοασφαλιστικό και δεύτερο η μελέ-

τη του ΠΙΣ για το κατ’ ισχυρισμό ασύμφορο 
υψηλό ποσοστό επί του ΑΕΠ, για την χρη-
ματοδότηση του ΓΕΣΥ. Να προστεθεί η άρ-
νηση της ΟΕΒ να συνυπογράψει το πρακτι-
κό της συμφωνίας του Υπουργού Υγείας με 
τις συντεχνίες για τα ποσοστά εισφορών στο 
ΓΕΣΥ αλλά και της δήλωσης του Προέδρου 
της ΠΑΣΥΔΥ ότι θα διεκδικούσαν δικαστικά 
την απαλλαγή από την καταβολή εισφορών 
στο ΓΕΣΥ!
Ομάδες πίεσης λοιπόν υπήρξαν, υπάρχουν 
και θα υπάρχουν, με συμφέροντα που επι-
διώκουν την ματαίωση ή την πρόκληση ανα-
πηρίας σε κάθε αλλαγή. 
Προφανώς ο ρόλος της πολιτικής εξουσίας 
και ιδιαίτερα της Βουλής και της Κυβέρνη-
σης είναι κρίσιμος και καθοριστικός στο να 
φρενάρει πολεμικές και απόπειρες ναρκο-
θέτησης. Υπεράνω συντεχνιακών συμφερό-
ντων και προς εξυπηρέτηση του συλλογικού 
καλού. Ιδιαίτερα στον κρίσιμο τομέα της δι-
ασφάλισης της υγείας των πολιτών.
Η θύελλα που προκαλείται κατά καιρούς 
αναφορικά με επιχειρούμενη αλλαγές στην 
φιλοσοφία και την αρχιτεκτονική του ΓΕΣΥ 
ήταν συνεπώς αναμενόμενες. Γιατί οι ισχυ-
ρές ομάδες πίεσης, που έχουν τα δικά τους  
συμφέροντα, δεν πρέπει να αναμένεται ότι 
θα «καταθέσουν τα όπλα». Θα συνεχίσουν 
να μηχανεύονται κάθε τρόπο για να αποδυ-
ναμώσουν το ΓΕΣΥ.
Ωστόσο το λαϊκό έρεισμα που απέκτησε 
αυτή η θεμελιακή κοινωνική μεταρρύθμι-
ση αποτελεί το τείχος πάνω στο οποίο κάθε 
φορά θα ματαιώνονται τα σχέδια των επίδο-
ξων δολιοφθορέων του.
Ας υπάρχει λοιπόν συνεχής επαγρύπνηση.

Τέσσερα χρόνια ΓεΣΥ
Του Γιαννάκη Ομήρου
Πρώην Προέδρου της Βουλής
των Αντιπροσώπων

Του Βαλεντίνου Φακοντή, 
Βουλευτή του ΑΚΕΛ Πάφου 

Φοράτε ζώνη ασφαλείας 
πάντα όταν οδηγείτε!

Ευγενική χορηγία 
“Αδέσμευτος” της Πάφου



Γράφει ο 
Παναγιώτης Κασπάρης 
Γεωπόνος - Συνεργάτης
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Μ ια μεγάλη κατηγορία του Φυτικού 
Βασιλείου η οποία κατέχει ιδιάζου-

σα θέση είναι αυτή των αρωματικών φυ-
τών διότι παρέχουν σε μας τα αιθέρια έ-
λαιά τους.
Από αρχαιοτάτων χρόνων μέχρι σήμερον 
τα φυτά αυτά ήταν γνωστά για το άρωμα 
τους και οι αρχαίοι Έλληνες είχαν συνδέ-
σει τα διάφορα φυτά με τους επτά γνω-
στούς τότε πλανήτες φυτά:
Εξ’ άλλου εις τα 12 Ζώδια ήταν καθιερω-
μένα τα εξής φυτά:
Εις τον Κριό ο ελελίφασκος, εις τον Λέοντα 
το κυκλάμινο, εις τον Τοξότη η αναγαλλίς, 
εις τον Ταύρο ο όρθιος Περιστερεών., εις 
την Παρθένον η καλαμίνθη, εις τον Αιγόκε-
ρω το λάπαθον, εις τους Διδύμους ο ύπτι-
ος περιστερέων, εις τον Ζυγόν ο σκορπίου-
ρος, εις τον Υδροχόον η δροκοντιά και εις 
τον Καρκίνον το σύμφυτον.
Η απόσταξη των αιθέριων ελαίων και αρω-
μάτων εφευρέθη από τους Ινδούς, Πέρσες 
και Αιγυπτίους. Το τερεβινθελαίων ήταν το 
πρώτο αιθέριο έλαιο το οποίο εξήχθη με 
τη μέθοδο της απόσταξης και για αυτό εξ’ 
άλλου αναφέρει και ο ιστορικός Ηρόδοτος 

και ο Διοσκουρίδης.
Ακολούθως θα αναφέρουμε και θα κάνου-
με μια σύντομη περιγραφή των διαφόρων 
μεθόδων που χρησιμοποιούνται για την ε-
ξαγωγή των διαφόρων ελαίων. Οι σπου-
δαιότεροι μέθοδοι είναι της απόσταξης, 
της εγχώλισης και η μηχανική.
Α) Ο ορισμός απόσταξη είναι η μέθοδος 
στην οποία διαχωρίζονται τα συστατικά 
του μίγματος και επιτυγχάνεται με την πίε-
ση των ατμών του. 

Η μέθοδος αυτή είναι η πιο απλή και η 
πλέον οικονομική και χρησιμοποιείτο από 
πολύ παλιά.
Τα χαρακτηριστικό στοιχείο της απόστα-
ξης είναι ότι το νερό και το φυτικό υλικό 
έρχονται σε άμεση επαφή μεταξύ τους.
Β) Στην εκχύλιση χρησιμοποιούνται σχε-
δόν παρόμοια μέθοδος με την προηγούμε-
νη όμως στο δοχείο ή καζάνι τοποθετείται 
και ο διαλύτης. Η παραλαβή των αιθέριων 
ελαίων γίνεται είτε δια πτητικών διαλυτών 

όπως προηγουμένως είτε δια του θερμού 
ή ψυχρού λίπους, όπου τέτοιο λίπος χρη-
σιμοποιείται είτε χοιρινό λίπος, είτε μίγμα 
βοδινού και χοιρινού λίπους. 
Σε σύγκριση όμως με τη μέθοδο της απο-
στάξεως διότι σε ορισμένα είδη φυτών η 
ποσότητα των αιθέριων ελαίων παραλαμ-
βάνεται σχεδόν ολόκληρος, ενώ στην από-
σταξη μόνο ένα μέρος των αιθέριων ελαί-
ων.  Κατωτέρω παρουσιάζω παραστατικό 
σχεδιάγραμμα του εκχυλιστήρα όπου φαί-
νονται τα διάφορα μέρη του λέβητα.
Γ) Κατά τη μέθοδο της μηχανικής παραλα-
βής τα αιθέρια έλαια παραλαμβάνονταν 
με μηχανικά μέσα μόνο. 
Τα μηχανήματα αυτά είτε παραλαμβάνουν 
τα αιθέρια έλαια από τους ξηρούς καρ-
πούς είτε από τους φλοιούς των καρπών 
των εσπεριδοειδών αφού πρώτα αφαιρε-
θεί ο χυμός τους, τα απολείμματα μαζί με 
τον φλοιό των εσπεριδοειδών συμπιέζο-
νται οπότε ο φλοιός ελευθερώνει το αιθέ-
ριο έλαιο που στη συνέχεια διαχωρίζονται 
με τη μέθοδο της φυγοκεντρίσεως από τα 
στερεά, το νερό και στη συνέχεια τα αιθέ-
ρια έλαια. 

Φυτά με ιδιαίτερο ενδιαφέρον

Αρωματικά και Φαρμακευτικά φυτά

Λ ίγα πράγματα είναι τόσο ενδιαφέ-
ροντα και ευχάριστα όσο το κελάη-
δημα των πουλιών. Το τραγούδι 

των πουλιών προσθέτει μουσική και χρώ-
μα στη ζωή μας, και φωτίζει μέχρι και τις 
πιο σκοτεινές μέρες του Χειμώνα. Τι μπο-
ρούμε να κάνουμε για να τους το ανταπο-
δώσουμε; Πρώτα απ’ όλα μπορούμε να 
κάνουμε τους κήπους μας πιο φιλικούς 
στα πουλιά.
Δυστυχώς η έλλειψη περιβαλλοντικής συ-
νείδησης του παρελθόντος περιόρισε δρα-
ματικά  τους βιότοπους των πουλιών. Οι 
αστικές περιοχές επεκτείνονται διαρκώς, 
περιορίζοντας ή καταστρέφοντας τις φυ-
σικές περιοχές. Με τη δημιουργία κήπων 
φιλικών προς τα πουλιά, παρέχουμε οά-
σεις για τα πουλιά στην καρδιά των πόλε-
ών μας. Πιστέψτε με, δεν θα ωφεληθούν 
μόνο τα πουλιά αλλά και εσείς αν κάνετε 
τον κήπο σας πιο ελκυστικό στα πουλιά. 
Μόνο το συναίσθημα ευχαρίστησης να 
τα βλέπετε να αυξάνονται και να τραγου-
δούν, αξίζει πολλά.
Για τους αστικούς και περιαστικούς κή-
πους, το ιδανικό είναι ένα ωραίος συν-
δυασμός τοπικών παραδοσιακών φυτών 
με εγκλιματισμένα υβρίδια και μια σωστή 
αλληλεπίδραση του φυτικού υλικού με την 
άγρια ζωή. Τα ενδημικά φυτά είναι προ-
σαρμοσμένα στο τοπικό κλίμα, και έτσι 
δεν χρειάζονται τόσο πολύ φροντίδα για 
να ανθίσουν και να καρπίσουν. Επιπλέον 
είναι ήδη γνωστά στα ενδημικά πουλιά 
εδώ και αιώνες.
Το πρώτο βήμα στο σχεδιασμό ενός κήπου 
φιλικού προς τα πουλιά είναι να τον δού-
με με την προοπτική ενός πουλιού. Καλύ-

πτει ο κήπος μας τις βασικές ανάγκες των 
πουλιών σε τροφή, νερό, στέγη, ότι χρει-
άζονται τα πουλιά για να επιβιώσουν; Αν 
όχι, τι λείπει; Αν υπάρχει, έλλειψη τροφής, 
μπορείτε να κρεμάσετε ταΐστρες πουλιών 
σε διάφορα σημεία του κήπου.  
Μπορείτε επίσης να φυτέψετε στον κήπο 
σας μερικά οπωροφόρα δέντρα ή θά-
μνους. Τα φυτά που διατηρούν τους καρ-
πούς τους, μέσα στο χειμώνα παρέχουν 
μια ζωτικής σημασίας πηγή τροφής για τα 
μη αποδημητικά πουλιά. Προσθέστε ποι-
κιλία στα είδη τροφής που προσφέρετε 
και εσείς και αυτό θα προσελκύσει περισ-
σότερα πουλιά και σε μεγαλύτερη ποικιλία 
ειδών. 
Αν έχετε το χρόνο, χώρο και ενέργεια για 
περισσότερη εντατική εργασία στο φύτευ-
μα, μπορείτε να δοκιμάσετε τα μύρτιλα, τα 
σμέουρα και τα βατόμουρα, και αν είστε 
τυχεροί, μπορεί να προλάβετε να δοκιμά-
σετε κι εσείς μερικά.
Μια καλή πηγή νερού θα τραβήξει τα που-
λιά σαν μαγνήτης. Ακόμα και μια απλή 
μπανιέρα πουλιών ή μια ρηχή λεκάνη 
έχει αποτέλεσμα. Μπορείτε να κρεμάσε-
τε πάνω από την μπανιέρα ένα πλαστικό 
μπουκάλι ή μια κανάτα με νερό με μια 
τρύπα στον πάτο. Η κίνηση και ο ήχος του 
νερού που στάζει είναι ακαταμάχητα για 
πολλά πουλιά.
Ο κήπος σας έχει πυκνές συστάδες φυτών 
ή θάμνούς που τα πουλιά θα μπορούσαν 
να χρησιμοποιούν για φώλιασμα, για 
κούρνιασμα ή για να κρυφτούν; Αν όχι, 
τότε θα πρέπει να φυτέψετε μερικούς 
πυκνούς θάμνους  ή φτιάξτε φράχτες-
καταφύγια από ξερόκλαδα. Φροντίστε 

να υπάρχουν αναρριχητικά φυτά που να 
ακουμπάνε στους τοίχους του σπιτιού 
σας ή κατά μήκους του φράχτη σας. Προ-
σπαθήστε να δημιουργήσετε πλούσια και 
άναρχη βλάστηση σε ορισμένα σημεία 
του κήπου για να προσομοιώσετε το φυσι-
κό περιβάλλον. Μπορεί να προσελκύσετε 
πουλιά που τους αρέσει να φωλιάζουν σε 
κοιλότητες.
Το να παρακολουθείτε τα πουλιά να φω-
λιάζουν στον κήπο σας  μπορεί να είναι 
πολύ ικανοποιητικό, ιδιαίτερα αν το κά-
νουν σε προκατασκευασμένες φωλιές 
(ξύλινα σπιτάκια) που έχετε τοποθετήσει 
εσείς στα σωστά σημεία.
Τα πουλιά είναι πολύ ευχαριστημένα όταν 
χρησιμοποιούν τέτοιες φωλιές κι αυτό το 
δείχνουν έντονα. 
Οι προκατασκευασμένες φωλιές (ξύλινα 
σπιτάκια) είναι άριστα υποκατάστατα φυ-
σικής φωλιάς (κουφάλας δέντρου), καθώς 
τέτοιου είδους φυσικές φωλιές βρίσκο-
νται όλο και πιο σπάνια στους αστικούς 
κήπους.
Φροντίστε να βρείτε καλής ποιότητας 
φυτά για τον κήπο σας από τα τοπικά φυ-
τώρια. Να ελέγχετε για να βεβαιωθείτε ότι 
τα φυτά που θα επιλέξετε είναι εύρωστα 
και κατάγονται από την περιοχή σας. Όταν 
σχεδιάζετε τον κήπο σας πρέπει να βλέπε-
τε σε βάθος χρόνου. 
Υπολογίστε πόσο μεγάλο πρόκειται να 
γίνει μετά από μερικά χρόνια κάθε φυτό 
(δέντρο ή θάμνος) που πρόκειται να φυτέ-
ψετε τώρα. Θυμηθείτε ότι το χαριτωμένο 
δεντράκι που φυτέψατε σήμερα, μπορεί 
να γίνει σε μερικά χρόνια ένας γίγαντας 
που θα καταλαμβάνει όλο το ζωτικό χώρο 

στον κήπο σας.
Πριν ξεκινήσετε να φυτεύετε και να ξεφυ-
τεύετε φυτά και να τα ανακατατάσσετε 
στον κήπο σας, καλό θα ήταν να κάνετε 
ένα προσχέδιο στο χαρτί. Ζωγραφίστε ένα 
χάρτη του κήπου σας και της αυλής σας 
όπως είναι πριν τον ανασχεδιασμό.
Τοποθετήστε στον χάρτη το σπίτι σας και 
όλα τα μεγάλα φυτά (δέντρα και θάμνους) 
που υπάρχουν ήδη. Μετά βάλτε ένα λεπτό 
φύλλο χαρτί πατιτούρας πάνω από τον 
χάρτη σας και ζωγραφίστε τον επανασχε-
διασμένο κήπο σας, τονίζοντας τα σημεία 
που θα τοποθετηθούν τα νέα φυτά.
Αποφύγετε τις ευθείες γραμμές ή τις σει-
ρές όταν φυτεύετε. Δημιουργήστε μια 
μαιανδρική γραμμή όπου θα συναντιού-
νται δύο κατηγορίες φυτών, θαμνώδη και 
ποώδη. Αυτές οι προεξέχουσες περιοχές 
παρέχουν στα πουλιά την μεγαλύτερη ποι-
κιλία σε επιλογές για κούρνιασμα, φώλια-
σμα και φαγητό. 
Δημιουργήστε απομονωμένες περιοχές με 
θάμνους, κωνοφόρα, και ανάμεικτη βλά-

στηση. Λάβετε υπόψη σας ποιες περιοχές 
του κήπου σας δέχονται περισσότερο ήλιο 
και ποιες είναι πιο σκιερές και επιλέξετε 
μόνο τα φυτά που είναι κατάλληλα για 
κάθε κατάσταση φωτισμού. Αφήστε νεκρά 
κλαδιά ή ακόμη και ολόκληρα νεκρά ή σά-
πια δέντρα να αποσυντεθούν εκεί όπου 
είναι (εκτός αν είναι επικίνδυνα για τους 
ανθρώπους ή για το ακίνητο). 
Τα έντομα που ανοίγουν σήραγγες  στους 
σάπιους κορμούς και κάτω από τον φλοιό 
είναι σημαντική πηγή τροφής για πολλά 
πουλιά.
Επιπλέον, τα παλιά κούφια δέντρα βρίσκο-
νται όλο και πιο σπάνια, ενώ συχνά κατα-
λαμβάνονται από μη αποδημητικά πουλιά 
όπως τα σπουργίτια. Πουλιά που έχουν 
συνηθίσει να κάνουν φωλιές σε κουφά-
λες βρίσκουν όλο και πιο δύσκολα θέσεις 
φωλιάσματος. Εξάλλου ένα νεκρό δέντρο 
μπορεί να δείχνει ελκυστικό σε έναν κήπο, 
ιδιαίτερα αν καλυφθεί από παρασιτικά 
αναρριχητικά φυτά όπως ο κισσός.
Χρησιμοποιήστε νεκρά κλαδιά που πέ-
φτουν από τα δέντρα σας για να φτιάξετε 
θημωνιές. Έτσι θα παρέχετε προστασία 
στα πουλιά από τις σκληρές καιρικές συν-
θήκες και αρπακτικά. Για να κάνετε σωστές 
θημωνιές ξεκινήστε βάζοντας τα χοντρά 
κλαδιά από κάτω και τα λεπτότερα στη κο-
ρυφή. Στο τέλος μπορείτε να προσθέσετε 
πευκοβελόνες. 
Με λίγο χρόνο και προσπάθεια, μπορείτε 
να μετατρέψετε εύκολα τον κήπο σας σε 
ένα ευπρόσδεκτο καταφύγιο για τα που-
λιά. 

Μιχάλης Πολίτης

Δημιουργήστε έναν κήπο φιλικό στα πουλιά
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Ε ίναι γνωστό ότι ορισμένες κακές συνήθει-
ες πριν από τον ύπνο επηρεάζουν αρνητι-
κά το βάρος σας. Γνωρίζατε, ωστόσο, ότι 

υπάρχουν μερικές που επηρεάζουν συγκεκριμέ-
να, το ανεπιθύμητο κοιλιακό λίπος;
Δείτε παρακάτω ποιες είναι αυτές, σύμφωνα 
με το eatthis.com, και μάθετε τον τρόπο να τις 
αποφεύγετε, στην περίπτωση που η απώλεια 
βάρους και πιο συγκεκριμένα η απώλεια του 
κοιλιακού λίπους είναι ο στόχος που έχετε βάλει 
για το επόμενο διάστημα.

Πίνετε ένα ποτήρι γάλα πριν τον ύπνο
Μερικοί άνθρωποι απολαμβάνουν ένα ποτήρι 
ζεστό γάλα πριν τον ύπνο για να τους βοηθήσει 
να κοιμηθούν. Δεν είναι περίεργο, γιατί αυτό το 
ρόφημα είναι γεμάτο με τρυπτοφάνη, ένα αμι-
νοξύ που μπορεί να σας βοηθήσει να χαλαρώ-
σετε και να νιώσετε καλύτερα. Τα κακά νέα είναι 
ότι οι επιπλέον θερμίδες δεν κάνουν καλό στο 
κοιλιακό λίπος.
«Αν αυτή είναι μια νέα νυχτερινή συνήθεια για 
εσάς και αρχίσετε να πίνετε 360 γρ. γάλα πριν 
από τον ύπνο κάθε βράδυ και δεν αλλάξετε τίπο-
τα άλλο στη διατροφή σας, θα πάρετε 5 κιλά σε 
διάστημα έξι μηνών και η κοιλιά είναι ένα από 
τα πιο συνηθισμένα σημεία που θα τα δείτε. Αν 
επιλέξετε αποβουτυρωμένο γάλα, θα εξακολου-
θήσετε να παίρνετε περισσότερα από 3 κιλά σε 
διάστημα έξι μηνών».

Χάνεστε κάνοντας scrolling στα μέσα κοινωνι-
κής δικτύωσης
Αν κάνετε scrolling στα μέσα κοινωνικής δικτύ-
ωσης πριν αποκοιμηθείτε, αφήστε το τηλέφωνο 
κάτω όσο το δυνατόν συντομότερα! «Το μπλε 

φως που εκπέμπεται από τα κινητά τηλέφωνα 
και τους υπολογιστές καταστέλλει τη μελατονί-
νη και διαταράσσει τον κιρκάδιο ρυθμό και τον 
καλό ύπνο». Όταν δεν κοιμάστε ήσυχα, λοιπόν, 
ο εγκέφαλος θέλει ενέργεια και αποζητά τη ζά-
χαρη. Έτσι, είναι εύκολο να καταλήξετε να τρώτε 
υπερβολικά γλυκά τρόφιμα σε μια προσπάθεια 
να κρατήσετε τον εγκέφαλο ξύπνιο. Επίσης, χω-
ρίς αρκετό ύπνο, οι ορμόνες επηρεάζονται, με 
αποτέλεσμα να είναι πιο δύσκολο να διατηρηθεί 
ο άπαχος μυϊκός ιστός που ενισχύει το μεταβο-
λισμό και πιο εύκολο να αποκτήσετε σωματικό 
λίπος.

Καταναλώνετε καφεΐνη
Δεν πρέπει να αποτελεί έκπληξη το γεγονός ότι 
το να πίνετε ένα φλιτζάνι δυνατό καφέ πολύ 
αργά μέσα στην ημέρα μπορεί να σας κρατή-
σει ξύπνιους τη νύχτα. Σύμφωνα με μια μελέτη 

που δημοσιεύθηκε στο Journal of Clinical Sleep 
Medicine, η καφεΐνη που καταναλώνεται έξι 
ώρες πριν από τον ύπνο μπορεί πραγματικά να 
τα χαλάσει όλα, επηρεάζοντας αρνητικά έναν 
ξεκούραστο νυχτερινό ύπνο. Αυτό ισχύει όχι 
μόνο για τις συνήθειες του ύπνου σας, αλλά και 
όταν πρόκειται για την αύξηση του σωματικού 
βάρους. 
Το Harvard Health Publishing αναφέρει ότι το έλ-
λειμμα ύπνου συνδέεται με αυξημένα επίπεδα 
της ορμόνης γκρελίνης, η οποία σας κάνει πιο 
πεινασμένους και μπορεί να συμβάλει στην αύ-
ξηση του σωματικού βάρους.

Βλέποντας ταινία στην τηλεόραση
Σίγουρα, το να μένετε μέχρι αργά για να παρα-
κολουθήσετε τις αγαπημένες σας ταινίες είναι 
κατανοητά εθιστικό, αλλά το ζάπινγκ στις εκ-
πομπές μπορεί να οδηγήσει στην κατανάλωση 

ανθυγιεινών σνακ! Σύμφωνα με έρευνες, η ροή 
τηλεόρασης συνδέεται με μεγαλύτερη ποσότητα 
θερμίδων που καταναλώνεται και με κακή δια-
τροφή. Επιπλέον, οι διαφημίσεις δεν είναι πάντα 
οι καλύτερες επιρροές -μπορούν στην πραγματι-
κότητα να σας παρασύρουν να θέλετε ανθυγιει-
νά σνακ ενώ παρακολουθείτε τηλεόραση!

Φαγητό
Το να τρώτε πολύ κοντά στην ώρα του ύπνου εί-
ναι απαγορευτικό. Ιδανικά, θα πρέπει να τρώτε 
το τελευταίο γεύμα της ημέρας τρεις ή περισ-
σότερες ώρες πριν πέσετε για ύπνο, εξηγούν οι 
Nutrition Twins®. «Όταν κοιμόμαστε, κλείνουμε 
την πέψη και εργαζόμαστε για την επισκευή και 
την επούλωση του σώματός μας», προσθέτουν. 
«Αν υπάρχει τροφή που πρέπει να χωνευτεί στο 
έντερο, αυτό αποσπά την προσοχή του σώματος 
από την επούλωση, καθώς εστιάζει στην πέψη 
της τροφής. Καθώς κοιμάστε, το σώμα προσπα-
θεί να κάνει απόθεμα ενέργειας, να αποκατα-
στήσει και να επισκευάσει, και έτσι αυτές οι 
θερμίδες δεν αξιοποιούνται καλά και μπορεί να 
καταλήξουν ως λίπος στην κοιλιά».
Η έρευνα αποκαλύπτει ότι η κατανάλωση των 
γευμάτων σας πολύ αργά διαταράσσει τον κιρ-
κάδιο ρυθμό σας, επηρεάζοντας αρνητικά τη 
ρύθμιση του σακχάρου στο αίμα και τον μεταβο-
λισμό του λίπους. Επιπλέον, το να καταβροχθίζε-
τε ένα μεγάλο γεύμα πολύ κοντά στην ώρα του 
ύπνου σας μπορεί να προκαλέσει καούρα και 
δυσπεψία, γεγονός που μπορεί να επηρεάσει 
εντελώς την ξεκούραση ακόμα και τον καλύτερο 
ύπνο. Αυτό μπορεί, επίσης, να οδηγήσει σε αν-
θυγιεινές λιγούρες και να φάτε περισσότερο απ’ 
ό,τι είχατε προγραμματίσει την επόμενη μέρα.

Πέντε βραδινές συνήθειες που αυξάνουν το 
κοιλιακός σας λίπος. Και πώς να τις αποφύγετε...

Τις ειδήσεις φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Α ν έχετε περάσει το κατώφλι των 
50, αλλά βρίσκεστε σε διαδικα-

σία απώλειας βάρους, υπάρχουν δι-
άφορες διατροφικές συνήθειες που 
μπορείτε να ενσωματώσετε στην κα-
θημερινότητά σας, οι οποίες θα σας 
βοηθήσουν να χάσετε τα περιττά κιλά 
πιο εύκολα και γρήγορα. Δείτε τρεις 
από αυτές παρακάτω, όπως παρουσι-
άστηκαν στο eatthis.com, ως συμβου-
λές από ειδικούς του χώρου.

Καταναλώνετε 20 έως 30 γραμμάρια 
πρωτεΐνης ανά γεύμα
Πρωτεΐνη
Η πρωτεΐνη είναι ο καλύτερος «φίλος» 
για όσους θέλουν να χάσουν βάρος. 
Οι Tammy Lakatos Shames, και Lyssie 
Lakatos, γνωστές και ως The Nutrition 
Twins, οι οποίες συνιστούν να συμπε-
ριλαμβάνετε 20 έως 30 γραμμάρια 
πρωτεΐνης σε κάθε γεύμα, την αποκα-
λούν «κορεστικό μακροθρεπτικό συ-

στατικό» που βοηθάει να διατηρείται 
σταθερό το σάκχαρο στο αίμα σας και 
θα σας κάνει να αισθάνεστε χορτάτοι 
πολύ καιρό αφού τελειώσετε ένα γεύ-
μα γεμάτο πρωτεΐνη. 
Επιπλέον, η κατανάλωση πρωτεΐνης 
σας βοηθά να διατηρήσετε τον άπα-
χο μυϊκό ιστό, ο οποίος παίζει βασικό 
ρόλο στην τροφοδοσία του μεταβο-
λισμού σας, καθώς οι μύες καίνε ση-
μαντικά μεγαλύτερη ποσότητα θερμί-
δων από ό,τι το λίπος. Η Lisa Young, 
διατροφολόγος και συγγραφέας του 
βιβλίου «Finally Full, Finally Slim», 
συμφωνεί ότι η αύξηση της πρόσλη-
ψης πρωτεΐνης μπορεί να σας βοη-
θήσει να επιτύχετε γρήγορη απώλεια 
βάρους. Στην πραγματικότητα, εξηγεί 
ότι «Αυτός είναι ένας από τους πιο 
αποτελεσματικούς τρόπους για την 
απώλεια βάρους μετά τα 50 έτη. Αυτό 
οφείλεται στο γεγονός ότι η αύξηση 
της πρόσληψης πρωτεΐνης δεν βοη-

θά μόνο στην απώλεια βάρους, αλλά 
μπορεί, επίσης, να σταματήσει ή να 
αντιστρέψει την απώλεια μυών που 
σχετίζεται με την ηλικία».

Φτιάξτε περισσότερα σπιτικά γεύματα
Μαγειρική
Δεν υπάρχει τίποτα πιο ικανοποιητικό 
από το να ετοιμάζεις ένα θρεπτικό, 
σπιτικό γεύμα. Επιπλέον, γνωρίζετε 
όλα τα φρέσκα, υγιεινά συστατικά 
που μπαίνουν στην κατσαρόλα και 
μπορείτε να ελέγχετε το μέγεθος 
των μερίδων σας! Η Young προτείνει 

να μαγειρεύετε περισσότερα από τα 
γεύματά σας στο σπίτι, καθώς έρευ-
νες δείχνουν ότι μπορεί να σας βοη-
θήσει να χάσετε βάρος. Η ίδια τονίζει 
μάλιστα: «Το να τρώτε έξω λιγότερο 
συχνά και να μαγειρεύετε περισσό-
τερο στο σπίτι είναι ένας πολύ καλός 
τρόπος για να ζήσετε έναν πιο υγιεινό 
τρόπο ζωής και έχει συνδεθεί με την 
απώλεια βάρους».

Φάτε λαχανικά με φυτικές ίνες στην 
αρχή του γεύματος
σαλάτα μπρόκολο

Το να τρώτε στην αρχή του κάθε γεύ-
ματος μη αμυλούχα λαχανικά γεμάτα 
φυτικές ίνες είναι ένας εξαιρετικός 
τρόπος για να ξεκινήσετε το γεύμα 
σας. Γιατί; Όπως το θέτουν οι The 
Nutrition Twins: «Οι φυτικές ίνες επι-
βραδύνουν την πέψη και όταν κατα-
ναλώνονται στην αρχή του γεύματος 
θα βοηθήσουν στη σταθεροποίηση 
του σακχάρου στο αίμα σας, έτσι ώστε 
όταν τρώτε υδατάνθρακες, να αμβλύ-
νεται η ικανότητα των υδατανθράκων 
να ανεβάζουν το σάκχαρο στο αίμα».
Οι έρευνες υποστηρίζουν το πόσο ευ-
εργετικές είναι οι φυτικές ίνες στην 
προσπάθειά σας για απώλεια βά-
ρους. Για παράδειγμα, σύμφωνα με 
μια μελέτη που δημοσιεύθηκε στο 
The Journal of Nutrition, η αύξηση της 
πρόσληψης φυτικών ινών κατά τέσσε-
ρα γραμμάρια κάθε μέρα σε διάστημα 
έξι μηνών συσχετίστηκε με επιπλέον 3 
1/4 κιλά χαμένου βάρους.

Τρεις διατροφικές συνήθειες για γρήγορη απώλεια βάρους μετά τα 50
Φτάστε στο ιδανικό σας βάρος ακολουθώντας τις συμβουλές των ειδικών
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Την επικαιρότητα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Η εταιρεία Constantinou Bros Hotels  ζητεί για εργοδότηση για τις 
ξενοδοχειακές της μονάδες στην Κύπρο (Πάφος):
Νυχτοφύλακα 
Περιγραφή Εργασίας: 
•Επίβλεψη της εισόδου, εξόδου προσωπικού. 
•Επίβλεψη της φύλαξης της περιμέτρου των ξενοδοχείων.
Προσόντα:
•Δίπλωμα ιδιώτη φύλακα θα θεωρηθεί επιπλέον προσόν.
•Γνώση Ελληνικής και Αγγλικής. 
•Καθαρό ποινικό μητρώο.                                                                                                                                
•Προηγούμενη εμπειρία επιθυμητή αλλά όχι απαραίτητη.          
Προσφέρεται: 
Εξαιρετικό πακέτο αποδοχών (αναλόγως προσόντων).                                                
Εκπαίδευση στα πρωτόκολλα της εταιρίας.                                                               
Ολόχρονη εργοδότηση.                                                                                           
Ευχάριστο και δυναμικό περιβάλλον εργασίας. 
Πλήρη βιογραφικά σημειώματα με πρόσφατη φωτογραφία να αποστέλλονται στην κάτωθι 
διεύθυνση:
e-mail.: hr@cbh-cyprus.com
Constantinou Bros Hotels
Human resources department
Τ.Θ. 60182, Τ.Κ. 8101 Πάφος, Κύπρος
www.cbh-cyprus.com

Η εταιρία Paphian Blue Travel στην Πάφο της Κύπρου ζητεί να προσλάβει 

προσωπικό για τη στελέχωση του γραφείου της.

Λειτουργό Ταξιδιωτικού Γραφείου

Περιγραφή Εργασίας:

•Διαχείριση Ταξιδιωτικού Γραφείου

•Κρατήσεις: αεροπορικών εισιτηρίων, ξενοδοχείων, εκδρομών.

•Προώθηση πωλήσεων. 

Απαραίτητα προσόντα:

•Άριστη γνώση της αγγλικής και ελληνικής γλώσσας.

•Ικανότητα εργασίας σε ομάδα.

•2-3 χρόνια εμπειρία σε ταξιδιωτικό γραφείο. 

Η εταιρία προσφέρει:

•Πλήρη εκπαίδευση σε όλα τα πρωτόκολλα υπηρεσιών της εταιρίας

•Ευχάριστο εργασιακό περιβάλλον

•Ευκαιρίες συνεχούς επαγγελματικής ανέλιξης

•Δυνατότητα μακροχρόνιας απασχόλησης

Πλήρη βιογραφικά σημειώματα με πρόσφατη φωτογραφία να αποστέλλονται στην 

κάτωθι διεύθυνση:

e-mail.: hr@cbh-cyprus.com

Constantinou Bros Hotels

Human resources department

Τ.Θ. 60182, Τ.Κ. 8101 Πάφος, Κύπρος

www.cbh-cyprus.com

Η εταιρεία Constantinou Bros Hotels ζητεί για εργοδότηση για τις 
ξενοδοχειακές της μονάδες στην Κύπρο (Πάφος):

Head Barman
Barman
Bar Waiter

Προσόντα:
•Δίπλωμα τριτοβάθμιας εκπαίδευσης σε συναφή κλάδο                                                                        
θα θεωρηθεί επιπρόσθετο προσόν.                                                                                          
•Γνώση Ελληνικής και Αγγλικής.                                                                                                                                    
•3 χρόνια προηγούμενη εμπειρία σε 4 ή 5 αστέρων ξενοδοχείο. 

Προσφέρεται: 
Εξαιρετικό πακέτο αποδοχών (αναλόγως προσόντων).                                                                                              
Ευχάριστο και δυναμικό περιβάλλον εργασίας 

Πλήρη βιογραφικά σημειώματα με πρόσφατη φωτογραφία να αποστέλλονται 
στην κάτωθι διεύθυνση:

e-mail.: hr@cbh-cyprus.com
Constantinou Bros Hotels
Human resources department
Τ.Θ. 60182, Τ.Κ. 8101 Πάφος, Κύπρος
www.cbh-cyprus.com
ΤΗΛ: 26 964898, ΦΑΞ: 26 964503

Η εταιρία Constantinou Bros Property Management Ltd  στην Πάφο, Κύπρο, 
ζητεί για εργοδότηση 

ΔΙΕΥΘΥΝΤΗ ΠΩΛΗΣΕΩΝ

Περιγραφή Εργασίας
• Οργάνωση, επίβλεψη και λειτουργία, ομάδας πωλήσεων ακινήτων και των μετά την πώληση, 
πωλήσεων και διαδικασιών. 
• Προγραμματισμός και επίβλεψη της συντήρησης των ακινήτων της εταιρίας. 

Απαραίτητα Προσόντα Υποψηφίου
• Πανεπιστημιακό δίπλωμα στην Διεύθυνση Επιχειρήσεων ή συναφή κλάδο.                                                                                           
• Άριστη γνώση Ελληνικής και Αγγλικής γλώσσας                                                                                                                                    
• Άριστη γνώση χειρισμού ηλεκτρονικού υπολογιστή ( windows, XL, power point, etc.)                                                                                                    
• 2 χρόνια προηγούμενη εμπειρία.         

Η Εταιρία Προσφέρει
• Ελκυστικό πακέτο απολαβών
• Ευχάριστο εργασιακό περιβάλλον
• Ευκαιρίες συνεχούς επαγγελματικής ανέλιξης
• Δυνατότητα μακροχρόνιας απασχόλησης
• Πλήρη εκπαίδευση σε όλα τα πρωτόκολλα υπηρεσιών της εταιρίας
Πλήρη βιογραφικά σημειώματα να αποστέλλονται στην κάτωθι διεύθυνση:

Email: hr@cbh-cyprus.com
           manager@aa-cbh.com
Constantinou Bros Property Management Ltd
Human resources department
Τ.Θ. 60182, Τ.Κ. 8101 Πάφος, Κύπρος
          www.cbh-cyprus.com

Για διαγωνίσματα 10 ευρώ την ώρα. 

ΑΝΑΛΑΜΒΑΝΟΝΤΑΙ ΜΕΤΑΦΡΑΣΕΙΣ 

σε όλες τις γλώσσες 

και η επιμέλεια και ΕΚΠΟΝΗΣΗ ΕΡΓΑΣΙΩΝ 

όλων των ειδών σε όλα τα θέματα από έμπειρο προσωπικό. 

`Για πληροφορίες 99567680 & 99571542

ΠΑΡΑΔΙΔΟΝΤΑΙ ΜΑΘΗΜΑΤΙΚΑ 
ΚΑΙ ΦΥΣΙΚΗ 



Τη σελίδα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.
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ΚοινοτιΚο Συμβουλιο μέΣα Χωριου

ΑΝΑΙΚΟΙΝΩΣΗ
Προσφοροδότηση Αίθουσας Δεξιώσεων

Το Κοινοτικό Συμβούλιο Μέσα Χωριού δέχεται προσφορές 
για τη διαχείριση της Αίθουσας και Κουζίνας του Κοινοτικού 
Συμβούλιου. 

Οι ενδιαφερόμενοι μπορούν να αποταθούν στα γραφεία του 
Κοινοτικού Συμβουλίου και στα τηλέφωνα 26654588 και 
99466008, για να παραλάβουν τα έντυπα για την προσφορά και 
τους όρους  προσφοροδότησης.

Τελευταία ημερομηνίας υποβολής προσφοράς μέχρι 16/06/2023 
και ώρα 12:00μ.μ.

Οι προσφορές να τοποθετηθούν στο κουτί προσφορών στα 
γραφεία του Συμβουλίου σε κλειστό φάκελο. 

Εκ του Κοινοτικού Συμβουλίου
Μέσα Χωρίου

ΚΗΔέια

Την πολυαγαπημένη μας σύζυγο, μητέρα, γιαγιά και αδελφή 

Θέανω ΠαΠαΓέωρΓιου

που απεβίωσε την  Πέμπτη  08/06/2023 σε ηλικία 83 χρονών, 
κηδεύουμε το Σάββατο  10/06/2023 από τον Μητροπολιτικό 
Ναό Αγίου Θεοδώρου στην Πάφο στις 11 π.μ.

Καλούμε όσους τιμούν τη μνήμη της να παραστούν.

οι τεθλιμμένοι:
Σύζυγος: Αλέκος Παπαγεωργίου
Παιδιά:   Νεόφυτος και Άννα
                Στέφανος και Ευτυχία

Εγγόνια: Αλέξανδρος, Χάρης, Αλέξανδρος
Η αδελφή: Έφη Καννάουρου

Αντί Στεφάνων παρακαλούμε να γίνουν εισφορές 
για τον Ερυθρό Σταυρό.

ένοιΚιαΖέται ΓραΦέιο/ιατρέιο

Ενοικιάζεται Γραφείο εμβαδού 65τμ, κατάλληλο για Ιατρείο (δια-
θέτει άδεια ιατρείου), στο ισόγειο της πολυκατοικίας Melpo Court, 
γωνιά Ανδροκλέους και Βασιλέως Γεωργίου στην Πάφο, δίπλα 
από Πολυκλινική Υγεία και Φροντιστήριο Αγγλικών Σοφοκλέους 
και απέναντι από Κλινική Ιλιάδας Κυριακίδου, δερματολόγου. Το 
Ιατρείο βρίσκεται στο ισόγειο της πολυκατοικίας, η οποία διαθέ-
τει ράμπα αναπήρων , υπόγειο χώρο στάθμευσης και ανσανσέρ. 
Τηλέφωνο επικοινωνίας 99632446, 
Ώρες επικοινωνίας 10πμ – 1.00μμ.  

Αδεσμευτος

ΤΩΡΑ ΝΕΑ ΧΑΜΗΛΟΤΕΡΑ ΠΑΚΕΤΑ ΠΡΟΣΦΟΡΩΝ!

ΤΗΛ 26 811336, ΦΑΞ 26 952 999

μνΗμοΣυνο
Τελούμε την Κυριακή 11 Ιουνίου 2023  στον Ιερό Ναό Αγίου Γεωργίου στο Ανα-

βαργός, το 3μηνο μνημόσυνο της πολυαγαπημένης μας συζύγου, μητέρας, 
κόρης και αδελφής

ΕΛΕΝΗΣ ΣΙΑΗΛΗ ΔΗΜΟΣΘΕΝΟΥΣ
(Τέως από το Αναβαργός)

Και καλούμε όσους τιμούν την μνήμη της να παραστούν.

Οι τεθλιμμένοι:
Σύζυγος, τέκνα, γονείς, αδέλφια, συγγενείς

Το Επαρχιακό Συντονιστικό Συμβούλιο 
Εθελοντισμού Πάφου (Ε.Σ.Σ.Ε.Π.) πραγ-

ματοποίησε τη Γενική του Συνέλευση, στις 
30 Μαΐου 2023 στην Αίθουσα Εκδηλώσεων 
της Τράπεζας Κύπρου.
Το νέο Διοικητικό Συμβούλιο του Ε.Σ.Σ.Ε. Πά-
φου για την επόμενη διετία είναι:
Κωστάκης Μιχαήλ, Πρόεδρος
Βαλάντω Ιωάννου, Αντιπρόεδρος 
Χρύσω Παναγιώτου, Γραμματέας
Φαίδωνας Φαίδωνος, Ταμίας

Παναγιώτης Παναγιώτου, Β. Γραμματέας
Τούλα Πετρίδου, Β. Ταμίας
Μίλτος Μιλτιάδους, Οργανωτικός Γραμματέ-
ας
Μενέλαος Μενελάου, Μέλος
Χαράλαμπος Άπλας, Μέλος
Λάκης Χριστοδούλου, Μέλος
Μάρω Καλού, Μέλος
Μαρία Μιλτιάδους, Μέλος
Χαράλαμπος Συμεού, Μέλος

Το νέο Δ.Σ. του ΕΣΣΕ Πάφου
Εκλέχθηκε νέο Διοικητικό Συμβούλιο για την 
επόμενη διετία 



Δ ιεξήχθη στης 3 και 4 του Ιουνίου  το ράλλυ Στε-
ρεάς Ελλάδας δεύτερος αγώνας του πρωταθλή-
ματος με  οργανωτή  την λέσχη ΕΛ.Λ.Α.Δ.Α. Το  

δίδυμο Τσουλόφτας/Ηλία με το γνωστό  Volkswagen 
Polo R5 κέρδισε την πρώτη ειδική του αγώνα το Σάβ-
βατο, δεν ξεκίνησε όμως με τον καλύτερο τρόπο την 
Κυριακή, καθώς στην πρώτη ειδική της ημέρας και 
δεύτερη του αγώνα, σταμάτησε να αλλάξει λάστιχο, 
με αποτέλεσμα να καθυστερήσει σημαντικά. Παρ’ 
όλα αυτά, οι πρωταθλητές Ελλάδος του 2021,οδήγη-
σαν συνέχεια στο όριο, κερδίζοντας όλες τις υπόλοι-
πες ειδικές διαδρομές της ημέρας, και κατάφεραν να 
ανεβούν από την 15η στη δεύτερη θέση του αγώνα. Οι 
κύριοι αντίπαλοί τους, Παπαδημητρίου/Πετρόπουλος 
αναρριχήθηκαν στην κορυφή μετά το «λάστιχο» του 
Τσουλόφτα, ωστόσο υπέπεσαν σε ανεπίτρεπτο λάθος 
λίγο πριν την εκκίνηση της τελευταίας διαδρομής του 
αγώνα σε αλλαγή ελαστικού σε χώρο Επιτηρούμενης 

Στάθμευσης, γεγονός που απαγορεύεται βάση του Γε-
νικού Κανονισμού Ράλλυ με αποτέλεσμα το πλήρω-
μα  του Skoda Fabia Rally2 Evo να τεθεί εκτός αγώνα, 
με απόφαση των αγωνοδικών.   Οι Αλέξανδρος Τσου-
λόφτας-Στέλιος Ηλία πανηγύρισαν άλλη μία επιτυχία 
επί ελληνικού εδάφους, διπλασιάζοντας τις νίκες τους 
στο φετινό Πανελλήνιο Πρωτάθλημα Ράλλυ, κάνο-
ντας παράλληλα σημαντικό βήμα τίτλου.   Στη δεύτε-
ρη θέση τερμάτισαν οι Πάνος Κύρκος-Γιώργος Πολυ-
ζώης με έν α Mitsubishi Lancer Evo IX που για άλλον 
έναν αγώνα εντυπωσίασαν με τα περάσματά τους, 
επικρατώντας στην Ομάδα Ν, με τον 34χρονο οδη-
γό να αποδεικνύει για δεύτερο συνεχόμενο αγώνα 
πως είναι γρήγορος και στη χωμάτινη επιφάνεια. Οι 
Πέτρος Παντελή-Πάμπος Λαός με το Citroen DS3 R5) 
αν και δυσκολευτήκαν, τερμάτισαν στην τρίτη θέση 
με το Citroen DS3 R5, για δεύτερη φορά σε Ελληνικό 
πρωταθληματικό αγώνα. Ο Πρωταθλητής Κύπρου του 

2019, είχε έξοδο τη Κυριακή το  πρωί και στη συνέ-
χεια έπεσε στη σκόνη προπορευόμενου αυτοκινήτου, 
με αποτέλεσμα να χάσει πολύτιμα δευτερόλεπτα. Στα 
δικίνητα, οι Πασχάλης Χατζημάρκος-Μάριος Τσαού-
σογλου με Peugeot 208 Rally4 επικράτησαν, κάνοντας 
έναν απροβλημάτιστο αγώνα στα χώματα της Βοιω-
τίας. Οι επικεφαλής του Σαββάτου, Πανίκος Πολυ-
κάρπου-Γιώργος Βότσης (Peugeot 208 Rally4) μπήκαν 
ορεξάτοι στις ειδικές της Κυριακής και ξέφυγαν στην 
κατάταξη, ωστόσο εγκατέλειψαν στην συνέχεια από 
σπασμένο ψαλίδι.  Στην Ομάδα Ν, τους Κύρκο/Πολυ-
ζώη ακολούθησαν οι Φοίβος Νικολάου-Σάββας Ζά-
κου με Mitsubishi Lancer Evo IX, οι οποίοι έπεσαν και 
αυτοί θύμα κλαταρισμένου ελαστικού στην πρωινή 
Θήβα.  Ο Γιάγκος Γιάγκου στα πηδάλια του γνωστού 
Subaru Impreza N12 μετά από ένα στρωτό αγώνα ση-
μείωσε ακόμα ένα τερματισμό στα Ελληνικά χώματα.                                                                                                                                          
Στα Ιστορικά, νικητές αναδείχθηκαν οι  Χαλιβελά-

κης/Παπαγεωργίου με Ford Escort RS2000 MKII, οι 
οποίοι κατάφεραν να αντέξουν την πίεση που δέ-
χθηκαν από τους δεύτερους Αλέξανδρο Χριστοδού-
λου-Αθανάσιο Σαμαρά (Lancia 037 Beta) στην τελευ-
ταία ειδική. Η μεταξύ τους «ψαλίδα» έκλεισε στα 3 
δλπ υπέρ του 26χρονου οδηγού του FordΣτο Legends 
Cup, πρώτευσαν οι Ηλίας και Νίκος Μανούσκος, τερ-
ματίζοντας εμπρός από τους Δημήτρη Σταυρόπουλο-
Ιωάννη Νικολακόπουλο και Μανώλη Παναγιωτόπου-
λο-Χρυσούλα Δικοπούλου.
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Με νικητές τους Αλέξανδρο Τσουλόφτα-Στέλιο Ηλία ολοκληρώθηκε το 
συναρπαστ ικό,  απρόβλεπτο και  σκληρό,  όπως εξελίχθηκε,  Ράλλυ Στερεάς Ελλάδας

ΡΑλλυ ΣΑΡδΗνίΑΣ: 

Επέστρεψε στης ν ίκες ο Thierry  Neuvi l le! 

Ο Thierry Neuville κατέκτησε την νίκη στο 
Ράλλυ Σαρδηνίας, με τον Βέλγο να επι-

στρέφει στις νίκες έπειτα από 6 μήνες. Το βά-
θρο συμπλήρωσαν οι Esapekka Lappi και Kalle 
Rovanpera. Ο Thierry Neuville κατέκτησε την 
πρώτη του φετινή νίκη και την πρώτη του μετά 
από σχεδόν 6 μήνες και το περσινό Ράλλυ Ια-
πωνίας. Ο Βέλγος διαχειρίστηκε την διαφορά 
που είχε καταφέρει να χτίσει από τον teammate 
του, Esapekka Lappi. Μάλιστα κατάφερε να την 
αυξήσει κιόλας πριν την δύσκολη Power Stage. 
Στις πρώτες τρεις ειδικές της τελευταίας ημέρας 
του Ράλλυ Σαρδηνίας έκανε διαχείριση ελαστι-
κών καθώς αυτά ήταν ήδη ταλαιπωρημένα και 
τα ήθελε στην καλύτερη δυνατή κατάσταση για 
την Power Stage.
Ο Esapekka Lappi συμβιβάστηκε με την δεύτερη 
θέση καθώς δεν είχε ελαστικά σε καλή κατάστα-
ση για να πιέσει για το κάτι παραπάνω.
Άνετα στην τρίτη θέση τερμάτισε ο Kalle 
Rovanpera που είχε κρατήσει καλά ελαστικά για 
την βροχή στο δεύτερο πέρασμα των ειδικών και 
φυσικά για την Power Stage. Στις δύσκολες συν-
θήκες της Power Stage ο Kalle Rovanpera είχε τα 
καλύτερα ελαστικά και πέτυχε με διαφορά τον 
ταχύτερο χρόνο, αρπάζοντας τους 5 επιπλέον 
βαθμούς.
Όλα έδειχναν να κινούν ομαλά την τελευταία 
ημέρα του Ράλλυ Σαρδηνίας για τον Elfyn Evans, 
αλλά στις δύσκολες συνθήκες είχε μία μικροέ-
ξοδο με αποτέλεσμα να χάσει λίγο χρόνο αλλά 
προκάλεσε ζημιά στην πίσω αεροτομή. Παρά 
την μικροέξοδο τερμάτισε χωρίς περαιτέρω 
προβλήματα στην 4η θέση μπροστά από τα 

πληρώματα του WRC2.
Με πρόβλημα στην εξάτμιση που πιθανόν 

να οδηγούσε σε φωτιά εγκατέλειψε ο Dani 
Sordo μετά την 17η ειδική διαδρομή.
Μετά την τους εγκατάλειψη τους, στις ειδικές 
επέστρεψαν οι Ott Tanak και Takamoto Katsuta. 
Ο Εσθονός της M-Sport ήταν ο ταχύτερος στις 
δύο πρώτες ειδικές διαδρομές της τελευταί-
ας ημέρας, ενώ στην συνέχεια μείωσε ρυθμό 
για να φυλάξει τα ελαστικά του για την Power 
Stage. Από την μεριά του ο Ιάπωνας οδηγός 
της Toyota ήταν ο ταχύτερος στην προτελευταία 
ειδική του Ράλλυ Σαρδηνίας.
Μετά την  έξοδο του, στον αγώνα απέστρεψε 
και ο Sebastien Ogier που κινήθηκε σε συντη-
ρητικό ρυθμό για να έχει όσο γίνεται καλύτερα 
ελαστικά για την Power Stage και τους επιπλέον 
βαθμούς που προσφέρει.
Στην Power Stage ο Fourmaux είχε έξοδο, με 
αποτέλεσμα να σπάσει την πίσω αλλά και την 
μπροστά δεξιά ανάρτηση του Ford Fiesta Rally2. 
Η έξοδος του Γάλλου προκάλεσε διακοπή 15 
λεπτών έτσι ώστε να απομακρυνθεί από το ση-
μείο το αυτοκίνητο.
Έτσι νικητής στο WRC2 αναδείχθηκε ο Andreas 
Mikkelsen, με τον Teemu Suninen να ανε-
βαίνει στην δεύτερη θέση και τον Kajetan 
Kajetanowicz να συμπληρώνει το βάθρο της 
δεύτερης κατηγορίας.
Την πρώτη δεκάδα συμπλήρωσαν οι Yohan 
Rossel, Mikolaj Marczyk και Eric Cais.
Επόμενος σταθμός για το πρωτάθλημα 
του WRC είναι το εμβληματικό Ράλλυ Σαφάρι το 
οποίο θα διεξαχθεί στις 22 με 25 Ιουνίου.

Η επικράτηση του Ολλανδού ήταν απόλυτη. 
Ωστόσο εξαιρετικές ήταν και οι δύο W14 των 

Χάμιλτον και Ράσελ που πέτυχαν το 2-3.
Οι Mercedes είχαν καταπληκτικό ρυθμό αλλά και 
διαχείριση ελαστικών. Έτσι, χάρη και στο κακό 
τριήμερο του Πέρεζ, πέτυχαν το καλύτερο φετι-
νό τους αποτέλεσμα. Βέβαια οι Mercedes ήταν 
και πέρσι ανταγωνιστικές στη Βαρκελώνη. Πριν 
τον αγώνα η Pirelli είχε σχεδόν αγνοήσει την μέση 
γόμα από τις προτεινόμενες στρατηγικές της. 
Ωστόσο αυτήν ακριβώς επέλεξαν οι δύο Red Bull 
για την εκκίνηση του αγώνα. Από τη μία η μικρή 
πιθανότητα για βροχή στη διάρκεια του αγώνα και 
από την άλλη το σημαντικό πλεονέκτημα ρυθμού 
της RB19 οδήγησαν την αυστριακή ομάδα σε αυ-
τήν την επιλογή. 
Όλοι οι υπόλοιποι οδηγοί πλην των Σάρτζεντ με 
μέση και Λεκλέρ με σκληρή επέλεξαν την μαλα-
κή γόμα. Ο Μονεγάσκος ξεκίνησε, μάλιστα, από το 
pitlane λόγω αντικατάστασης του πίσω μέρους της 
Ferrari αλλά και νέου κιβωτίου. Όπως ήταν φυσι-
κό οι αντίπαλοι του Φερστάπεν είχαν  πλεονέκτη-
μα στην εκκίνηση. Ο Σάινθ, μάλιστα, επιχείρησε το 
προσπέρασμα στην πρώτη στροφή. Ωστόσο ο Ολ-
λανδός αμύνθηκε σωστά. Πολύ καλή εκκίνηση είχε 
κάνει, όμως, και ο Χάμιλτον ο οποίος κατάφερε να 
προσπεράσει τον Νόρις με το σβήσιμο των κόκκι-
νων φώτων. 
Ο Λάντο θα έκανε λάθος στην στροφή 2 ακουμπώ-
ντας το πίσω αριστερά ελαστικό του Χάμιλτον με 
την εμπρός του πτέρυγα. Η ζημιά θα τον ανάγκα-
ζε να μπει στα pits για νέα πτέρυγα καταστρέφο-
ντας τον αγώνα του. Ο Στρολ εκμεταλλεύτηκε το 
γεγονός και προσπέρασε όμορφα τον Χάμιλτον 
στην στροφή 5 για να ανέβει τρίτος. Στους πρώ-
τους δέκα γύρους ο Φερστάπεν, παρά τη θεωρητι-
κά πιο αργή γόμα, είχε καταφέρει να ανοίξει δια-
φορά 5 δευτερολέπτων από τον Σάινθ. Ο Χάμιλτον 
είχε περάσει τον Στρολ για την τρίτη θέση ενώ και 
ο Ράσελ ανέβαινε ταχύτατα από την χαμηλή θέση 
εκκίνησής του. Ο οδηγός της Mercedes ήταν 5ος 
με την συμπλήρωση 11 γύρων! Με το undercut 
να είναι πολύ ισχυρό στην Βαρκελώνη, τα πρώτα 
pit-stops των οδηγών ήταν απλώς θέμα χρόνου. Ο 
Χούλκενμπεργκ μπήκε πρώτος για να ακολουθή-
σουν στους επόμενους γύρους και -σχεδόν- όλοι 
οι υπόλοιποι. Στον 14ο θα έμπαινε ο Στρόλ ενώ ο 
Χάμιλτον είχε μπει στο DRS του Σάινθ. Αυτό ανά-

γκασε την Ferrari να φωνάξει τον Σάινθ για αλλαγή 
σε μέση γόμα έναν γύρο μετά.  Αντιθέτως οι δύο 
Mercedes είχαν πολύ καλό ρυθμό και χαμηλή φθο-
ρά στα μαλακά Pirelli με τα οποία είχαν ξεκινήσει 
τον αγώνα. Παρά το ότι είχαν ξεκινήσει με την μα-
λακή γόμα, οι W14 έδειχναν ικανές να βγάλουν 
τον αγώνα ακόμη και με δύο στάσεις στα pits όπως 
και η Red Bull. Στον 20ο γύρο μπήκαν οι Αλόνσο 
και Γκασλί για να πάρουν σκληρή και μέση γόμα 
αντίστοιχα. Οι Χάμιλτον-Ράσελ θα έμπαιναν για 
αλλαγή τελικά στους γύρους 25 και 26 αντίστοι-
χα. Έναν γύρο αργότερα το ίδιο θα έπραττε και ο 
Φερστάπεν παίρνοντας, όμως, τη σκληρή. Με 27 
γύρους να έχουν περάσει η σειρά ήταν Φερστά-
πεν,  Σάινθ, Χάμιλτον, Ράσελ και Στρολ. Έναν γύρο 
αργότερα ο Χάμιλτον θα προσπερνούσε τον Σάινθ 
για την δεύτερη θέση. Επιπλέον και ο Ράσελ είχε 
πάρει τον ταχύτερο γύρο. Οι W14 είχαν καλύτερο 
ρυθμό από την Ferrari χάρη και στην πιο φρέσκια 
γόμα. Μετά το μέσο του αγώνα ο Ράσελ είχε φτά-
σει κι εκείνος πίσω από την Ferrari με τον αριθμό 
55 και απειλούσε για την τρίτη θέση. Θα περνού-
σε τον Ισπανό με μία πολύ όμορφη κίνηση στην 
στροφή 1. Με 25 γύρους να απομένουν ο Φερστά-
πεν είχε διαφορά 15 δευτερολέπτων από τον δεύ-
τερο Χάμιλτον. Ακόμη 10 πιο πίσω ήταν ο Ράσελ 
με τους Σάινθ, Πέρεζ και Αλόνσο να ακολουθούν 
σε απόσταση. Στον 46ο γύρο ο Ράσελ έκανε την 
δεύτερη αλλαγή του επιστρέφοντας στην μαλα-
κή γόμα. Αμέσως άρχισε να κατεβάζει το ρεκόρ τα-
χύτερου γύρου, κλείνοντας την διαφορά του από 
τον τρίτο Πέρεζ. Πέντε γύρους αργότερα θα έμπαι-
ναν και οι Χάμιλτον-Πέρεζ για να πάρουν επίσης 
τα μαλακά Pirelli. Τις στάσεις τους είχαν ολοκλη-
ρώσει και οι Aston Martin με τον Αλόνσο, μάλι-
στα, να προσπερνά εντυπωσιακά τον Οκόν για την 
έβδομη θέση στον 52ο γύρο. Στον 53ο μπήκε και 
ο πρωτοπόρος Φερστάπεν για να πάρει την μαλα-
κή γόμα. Εν τω μεταξύ ο teammate του Ολλανδού 
προσπερνούσε τον Σάινθ ανεβαίνοντας τέταρτος. 
Με όλους τους πρωτοπόρους να έχουν ολοκλη-
ρώσει τους ανεφοδιασμούς τους η σειρά είχε πα-
γιωθεί με τους Φερστάπεν, Χάμιλτον, Ράσελ, Πέ-
ρεζ και Σάινθ να απαρτίζουν την πρώτη πεντάδα. 
Η κατάταξη αυτή παρέμεινε μέχρι και το τέλος του 
αγώνα. Ο Φερστάπεν, μάλιστα, σημείωσε και τον 
ταχύτερο γύρο στο τέλος επισφραγίζοντας την κυ-
ριαρχία του.

ίΣπΑνίκό GP:
Τρίτο Grand Slam γ ια τον Φερστάπεν!



Η μεταγραφική περίοδος βρίσκεται σε 
ισχύ και όλες οι ομάδες ψάχνουν να 
ενισχυθούν για να είναι πανέτοιμες 

ενόψει νέας αγωνιστικής περιόδου, που αρ-
χίζει περί τα τέλη Αυγούστου. 
Στην Επαρχία μας, τα φώτα είναι στραμμέ-
να στην Πάφος fc, ομάδα η οποία πλέον συ-
νοδεύεται από την ετικέτα του φαβορί για 
τους δύο εγχώριους τίτλους. 
Είναι γεγονός ότι ο ποδοσφαιρικός χάρτης 
έχει αλλάξει, καθώς οι παραδοσιακές μεγά-
λες ομάδες δεν έχουν την αίγλη των προη-
γούμενων ετών. Πάφος fc και Άρης είναι οι 
δύο ομάδες που έφεραν τα πάνω κάτω στον 
ποδοσφαιρικό χάρτη, καθώς θεωρούνται, 

δίκαια, οι νέες δυνάμεις του κυ-
πριακού πρωταθλήματος. 
Αναμφίβολα, είναι οι δύο ομάδες 
με τα περισσότερα χρήματα και 
οι ομάδες που θα ξοδέψουν τα 
περισσότερα για μεταγραφές. 
Στην Πάφο, λοιπόν, πέραν από 
το θέμα προπονητή, «καίγονται» 
για ουσιαστικές μεταγραφές, οι οποίες μαζί 
με τον «κορμό» θα αποτελέσουν εκείνη την 
ομάδα που θα πρωταγωνιστεί σε πρωτά-
θλημα και κύπελλο. Μέχρι σήμερα έχουν 
ακουστεί κάποια ονόματα, χωρίς όμως να 
έχουμε κάτι δεδομένο. Σπουδαία «μετα-
γραφή» θα αποτελέσει σίγουρα η παραμο-

νή του Μαμαντού Κανέ που μαζί 
με τους άλλους θα αποτελέσουν 
την ραχοκοκαλιά της ομάδας. Όταν 
λέμε «άλλοι» εννοούμε τους Ζάιρο 
(φώτο), Βαλακάρι, Κβίντα, Μπά-
ιρις, Ικοκό, Λουνίνιο, Μπεσάρτ, 
Μπρούνο κλπ. Ποδοσφαιριστές οι 
οποίοι με τη συνολική παρουσία 

τους έδειξαν ότι μπορούν να προσφέρουν 
και άλλα στην ομάδα. 
Οι «άλλοι» είναι σίγουρα κάποιοι άλλοι πο-
δοσφαιριστές από το ρόστερ (τους οποίος 
δεν αναφέραμε), αλλά και τα νέα αποκτή-
ματα που δεν αποκλείεται να φθάσουν και 
τα δέκα. 

ΜΕΤΑΓΡΑΦΙΚΗ ΠΕΡΙΟΔΟΣ
Πάφος fc και Άρης κλέβουν την παράσταση
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Την αθλητική επικαιρότητα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Το σχόλιο της εβδομάδας

Τι γίνεται με τα στημένα; 

Κόπασε ο θόρυβος με τα στημένα… και κάπου αρχίσαμε να 
ανησυχούμε ότι πάλι δεν θα βρούμε άκρη με όλα αυτά. 

Ας ελπίσουμε ότι οι έρευνες θα συνεχιστούν και θα βρεθούν 
ποιοι «παίζουν κουκλοθέατρο» στις πλάτες των άλλων.  
Παρεμπιπτόντως, ενώ όλοι γνωρίζουν τη βρωμιά που υπάρ-
χει, κανείς δεν επιθυμεί να μπλέξει με όλα αυτά, αφήνοντας 
ουσιαστικά τους αρμόδιους να ψάχνουν στα τυφλά. 

Το οικονομικό είναι το θέμα που ταλαιπω-
ρεί τις περισσότερες ομάδες στην Κύπρο. 

Από αυτές τις ομάδες εξαιρούμε Άρη, Πάφο και 
Ομόνοια, οι οποίες έχουν είτε επενδυτή, είτε εύ-
πορους ιδιοκτήτες. 

Στην Πάφο για παράδειγμα, φαίνεται ότι εί-
ναι ομάδα με παρόν και μέλλον. Δεν είναι 

μόνο το αγωνιστικό κομμάτι, αλλά και οι βάσεις 
αυτού. Το αθλητικό κέντρο Νάσος Κωνσταντίνου 
που εγκαινιάστηκε την Τετάρτη, ανεβάζει την 
ομάδα σε άλλο επίπεδο. 

Ένα αθλητικό κέντρο το μοναδικό στην Κύ-
προ, που, κακά τα ψέματα, παρόμοιά του 

βλέπαμε μόνο στις τηλεοράσεις πριν από μεγά-
λες ευρωπαϊκές αναμετρήσεις όταν οι κάμερες 
έδειχναν εικόνες από τα αποδυτήρια των ομά-
δων.

Πλέον, ο μεγάλος στόχος των ιδιοκτητών 
της ομάδας είναι η ανέγερση ενός ποδο-

σφαιρικού σταδίου. Όλοι ευελπιστούν ότι μετά 
τις δηλώσεις του Προέδρου Χριστοδουλίδη ο 
στόχος είναι πλέον εφικτός. Μπορεί να μην το 
είπε ξεκάθαρα ο νέος πρόεδρος, αλλά άφησε να 
νοηθεί ότι τα αρμόδια όργανα δεν θα σταθούν 
εμπόδιο σε ένα τέτοιο έργο. Άλλωστε, όπως ο 
ίδιος δήλωσε, αυτό το έργο θα συμβάλει στην 
ανάπτυξη ολόκληρης της επαρχίας. 

Συνεπώς, όταν μια ομάδα έχει ένα τέτοιο 
εντυπωσιακό προπονητικό κέντρο, αλλά 

και ένα εντυπωσιακότερο στάδιο της τάξεως των 
30 εκατομμυρίων ευρώ, νομίζω ότι άλλο και να 
γράψουμε θα είναι περιττό. 

Κύπριους διεθνείς έχει βάλει στο στόχαστρό της η Πάφος 
fc και όπως όλα δείχνουν θα προχωρήσει με μια τουλάχι-
στον περίπτωση. 

Σπόντες. . .
Οικονομική άνεση…

Σ την Αυστρία και φέ-
τος το κύριο μέρος 

προετοιμασίας στην 
Πάφος fc, η οποία έχει 
την οικονομική ευχέ-
ρεια να επιλέξει το κα-
λύτερο αθλητικό κέ-
ντρο. 
Το πρώτο μέρος αρχίζει σε ένα μήνα στη Λετονία 
και ακολούθως στην Αυστρία. Αρχές Αυγούστου η 
ομάδα επιστρέφει στην Κύπρο για το τελικό στά-
διο και μοντάρισμα της ομάδας.  
Την ίδια ώρα, και έχοντας ισχυρή οικονομική άνε-
ση, μπορούν να κινηθούν στο μεταγραφικό «πα-
ζάρι» αποκτώντας όποιο «όνομα» θέλουν κάνο-
ντας ουσιαστικά επίδειξη δύναμης. 

Παγκόσμιο φαινόμε-
νο το γεγονός ότι 

κάθε χρόνο θέλουμε να 
αλλάζουμε τον τρόπο 
διεξαγωγής του πρω-
ταθλήματος. Τη μια με 
ομίλους, την άλλη χω-
ρίς, άλλοι θέλουν αύ-
ξηση ομάδων, άλλοι μείωση και ούτω καθεξής. Βα-
σικά, όπως βολεύει τον καθένα. Μιλάμε για τρελά 
πράγματα! 

Παγκόσμιο φαινόμενο…

Σ τη Γεροσκήπου, ο νέος επενδυτής κάνει σπου-
δαία δουλειά. 

Μετά τη συμφωνία με τον προπονητή Σπύρο Ευστα-
θίου πήρε μπρος και ο προγραμματισμός. Όλα δεί-
χνουν ότι η ομάδα θα είναι αρκετά δυνατή. Στόχος 
είναι η άνοδος στη Β’ κατηγορία και δεν το κρύβουν. 
Σπουδαίες μεταγραφές για την ομάδα είναι η προ-
σθήκη του πρώτου σκόρερ της Γ’ κατηγορίας του 
έμπειρου επιθετικού Ανδρέα Πιτταρά, ο οποίος με 
τα χρώματα της ΕΝΑΔ πέτυχε 16 τέρματα, του επίσης 
επιθετικού Γιώργο Βασιλείου από την ΑΕΠ Πολεμι-
διών και του κεντρικού αμυντικού Γιώργου Νεοφύτου. 
Απ’ εκεί και πέρα, στην ομάδα παραμένουν οι Δή-
μος Μουζούρης, Ιάκωβος Κοτανίδης, Δημήτρης Χρι-
στοφή, Χρίστος Μακρής, Κώστας Σολωμού, ο οποί-
ος θα έχει και ρόλο βοηθού προπονητή στην ομάδα 
και Τάσος Μακρής.

Γεροσκήπου fc: Θέλουν 
άνοδο στη Β’ κατηγορία 

και δεν το κρύβουν... 

Η έδρα της Πάφος fc θα 
είναι το Στέλιος Κυριακίδης 
και να το χωνέψουν όλοι

Επέκταση συνεργασίας με τον προπονητή Κώ-
στα Καϊάφα ανακοίνωσε η ΕΝΑΔ Πόλεως Χρυ-

σοχούς.
Η πολύ καλή δουλειά που γίνεται από τον παλαί-
μαχο άσσο της Ομόνοιας ικανοποιεί άπαντες στην 
Πόλη Χρυσοχούς κάτι που ανάγκασε τους διοικού-
ντες να προχωρήσουν σε επέκταση της συνεργασί-
ας τους. Στο μεταξύ, ξεκίνησε και ο προγραμματι-
σμός ενόψει της νέας αγωνιστικής περιόδου, όπου 

θα βρει την ομάδα στη Β’ κατηγορία. Στόχος για την 
ομάδα δεν μπορεί να είναι άλλος από την άνετη πα-
ραμονή και την καθιέρωση σε αυτήν. 
Η ομάδα της Πόλης Χρυσοχούς ανακοίνωσε ήδη συμφω-
νία με τους ποδοσφαιριστές Γρηγόρη Κιουρτζίδη, Πα-
ναγιώτη Φόκλα, Ανδρέα Πατσαλίδη και Μιχάλη Πεκρή. 
Ασφαλώς αναμένεται περαιτέρω ενίσχυση έτσι ώστε η 
ομάδα της ΕΝΑΔ να πετύχει τους στόχους της που εί-
ναι η παραμονή στη Β’ κατηγορία.

ΕΝΑΔ: Συνεχίζει με τον Κώστα Καϊάφα...



Θ ετικός στο ενδεχόμενο να παραχωρηθεί το 
στάδιο «Στέλιος Κυριακίδης» στην Πάφος fc 
για ανακαίνιση παρουσιάστηκε ο πρόεδρος 

της Δημοκρατίας Νίκος Χριστοδουλίδης που βρέθηκε 
στην πόλη μας την Τετάρτη στο πλαίσιο των εγκαινί-
ων του ανακαινισμένου αθλητικού κέντρου της ομά-
δας «Νάσος Κωνσταντίνου». 
Ο Πρόεδρος Χριστοδουλίδης άφησε να νοηθεί ότι η 
πρόταση των Ρώσων ιδιοκτητών της παφιακής ομά-
δας είναι συμφέρουσα προς όλες τις πλευρές και ένα 
τέτοιο έργο θα συμβάλει στην περαιτέρω ανάπτυξη 
του αθλητισμού. 
Κατά την παρουσία του στην Πάφο ο Πρόεδρος Χρι-
στοδουλίδης συναντήθηκε στα γραφεία της ομάδας 
στο βοηθητικό κέντρο με τον πρόεδρο της ομάδας κ. 
Ρόμαν Ντουμπόφ, χωρίς την παρουσία εκπροσώπων 
των ΜΜΕ. Δεν αποκλείεται, ένα από τα θέματα που 
συζητήθηκαν, να αφορούσε την πρόταση για παρα-
χώρηση του σταδίου για κάποιο χρονικό διάστημα, 
με τα έξοδα, που θα ξεπεράσουν τα 30 εκατομμύρια, 
να βαραίνουν τους ιδιοκτήτες της ομάδας. Όπως και 
να έχει, όλα δείχνουν ότι το θέμα θα απασχολήσει 
σύντομα τις αρμόδιες αρχές του κράτους, έτσι ώστε 
να παρθεί άμεσα η απόφαση και να μπει το νερό στ’ 
αυλάκι. 
«Φυσικά και μπορεί να εφαρμοστεί (σ.σ. η πρόταση 
για νέο γήπεδο). Είναι μια τεράστια επένδυση για τη 
χώρα μας, για την πόλη και επαρχία της Πάφου. Η 
επένδυση ξεπερνά τα 30 εκ., αντιλαμβάνεστε είναι 
κάτι που έχει αλυσιδωτές θετικές επιπτώσεις για το 
σύνολο των κοινοτήτων» ανέφερε χαρακτηριστικά ο 

ΠτΔ επί του θέματος.
Όσο αφορά τη νέα αγωνιστική περίοδο, ο Πρόεδρος 
Χριστοδουλίδης ήταν ξεκάθαρος. «Υπάρχει λύση και 
αυτή είναι η παραμονή της ομάδας στο Στέλιος Κυ-
ριακίδης». Είναι εμφανές πλέον ότι ασκούνται πιέ-
σεις έτσι ώστε να μην ξεκινήσουν τα έργα ούτε τώρα, 
κάτι που σίγουρα θα σηματοδοτήσει και τη συμφω-
νία παραχώρησης του σταδίου. 

Τα εγκαίνια 
Το ανακαινισμένο και υπερσύγχρονο αθλητικό κέ-
ντρο της Πάφος fc «Νάσος Κωνσταντίνου» εγκαινί-
ασε την Τετάρτη το απόγευμα ο πρόεδρος της Δημο-
κρατίας Νίκος Χριστοδουλίδης, ο οποίος στην ομιλία 
του μίλησε για «προπονητικό κέντρο πραγματικό 

στολίδι για τον κυπριακό αθλητισμό, το οποίο θα 
εξυπηρετεί τις ανάγκες των ακαδημιών, με στόχο να 
φέρει τους νέους κοντά στον αθλητισμό και μακριά 
από τους καθημερινούς κινδύνους».
Όπως ανέφερε ο Πρόεδρος της Δημοκρατίας, τέ-
τοιες πρωτοβουλίες όπως της διοίκησης και των αν-
θρώπων της Πάφος FC, συμβάλλουν τα μέγιστα και 
αποτελούν τη βάση για να αποκτήσουμε ως χώρα, 
σωστή διαπαιδαγώγηση των νέων, να αλλάξουμε νο-
οτροπία και να αποκτήσουμε αθλητική παιδεία και 
αθλητικό πολιτισμό».

Προγραμματισμός
Μέχρι την Πέμπτη το απόγευμα δεν είχε σημειωθεί 
καμμιά εξέλιξη όσο αφορά το θέμα του προπονητή. 

Παρόλα αυτά, είχαμε την πρώτη μεταγραφή, που 
αφορούσε Βραζιλιάνο επιθετικό. Πρόκειται για τον 
Matheus Alvarenga de Oliveira, γνωστού ως «Davó», 
σε μορφή δανεισμού για μια σεζόν.
Ο 23χρονος Davó (16/08/1999), είναι ένας πολυθεσί-
της παίκτης, που παίζει κυρίως στην κορυφή της επί-
θεσης, αλλά μπορεί να αναπτυχθεί και στη δεξιά πτέ-
ρυγα της επίθεσης.
Ξεκίνησε το ποδοσφαιρικό του ταξίδι στις ομάδες 
νέων της Guarani FC στη Βραζιλία, ανεβαίνοντας 
σταθερά στην Α’ ομάδα. Στη συνέχεια, έδειξε το τα-
λέντο του σε εξέχοντες ομάδες όπως οι Corinthians, 
Philadelphia Union, EC Bahia και Cruzeiro EC.
Τελευταία του σεζόν αυτή με την EC Bahia, όπου συ-
νέβαλε σημαντικά στην άνοδό της ομάδας στην κο-
ρυφαία κατηγορία του βραζιλιάνικου ποδοσφαί-
ρου, πετυχαίνοντας 10 τέρματα και 4 τελικές πάσες 
(ασίστ) σε 40 εμφανίσεις.

Προεδρική παρέμβαση για «Στέλιος Κυριακίδης» 
Ενδείξεις ότι θα παραχωρηθεί στην Πάφος fc 

Αδεσμευτος Σάββάτο 10 ΙοΥΝΙοΥ 2023
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